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Αθήνα, σήµερα στις 24 Ιουνίου 2011, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής  κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥΔΩΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23-06-2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΡΞΑ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
23 Ιουνίου 2011 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµων:

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Λευκορωσίας για Οικονοµική, Επιστηµονική και Τεχνολογική Συ-
νεργασία»

2. «Κύρωση της τροποποίησης της Σύµβασης για τη Φυσική
Προστασία του Πυρηνικού Υλικού»

3. «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Υπουργείου της Τουρκικής Δηµοκρατίας
που είναι αρµόδιο για την επιστήµη και την Τεχνολογία, όσον
αφορά στη συνεργασία µεταξύ της Γενικής Γραµµατείας Έρευ-
νας και Τεχνολογίας του Υπουργείου Παιδείας, Διά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Συµβουλίου Επιστηµονικής και Τεχνολογικής Έρευνας της Τουρ-
κίας (TUBITAK)».

4. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβερνήσεως της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως του Κράτους του
Κουβέιτ στην Επιστηµονική και Τεχνολογική Συνεργασία».

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Μαυρίκο,
Βουλευτή Β’ Αθήνας τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής  κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Συντονι-
στικός Φορέας των Συλλόγων για την προστασία του υγρότοπου
�Βουρκάρι� Μεγάρων  αιτείται να αναπτυχθεί η παραλιακή Μεγα-
ρίδα από το Νεράκι µέχρι την Κινέτα ως παραθαλάσσιος χώρος
αναψυχής και θαλάσσιου τουρισµού.

2) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιδήµαρχος  Παλαµά Νοµού
Καρδίτσας  αιτείται χρηµατοδότησης για την ανανέωση πεπαλαι-

ωµένου µηχανικού εξοπλισµού του Δήµου.

3) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό
Συµβούλιο του Δήµου Τροιζηνίας Νοµού Αττικής εκφράζει την
αντίθεσή του στην εφαρµογή της ΚΥΑ  για την <Έγκριση Ειδικού
Πλαισίου Χωροταξικού Σχεδιασµού Αειφόρου Ανάπτυξης για τις
υδατοκαλλιέργειες> καθώς και στη δηµιουργία Περιοχών Οργα-
νωµένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών στις περιοχές του
Δήµου Τροιζηνίας.

4) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος
Κυθήρων  αιτείται να µην περιοριστούν οι ώρες ηλεκτροφωτι-
σµού στο Κάστρο της Χώρας Κυθήρων.

5) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Κα-
ταστηµαταρχών Εστιατορίων - Ψαροταβερνών και συναφών
επαγγελµάτων Πειραιά αιτείται τροπολογία σχετικά µε την αντι-
κατάσταση άρθρων του αντικαπνιστικού νόµου, προκειµένου να
βοηθηθεί οικονοµικά ο κλάδος της που έχει πληγεί.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Πλάτων-Μάξιµος Μαυρό-
πουλος, συγγραφέας και φωτογράφος αιτείται να διοργανωθεί
Έκθεση µε φωτογραφίες του από τα Ελληνικά Αρχαία Στάδια και
Αρχαία Θέατρα κατά τη διάρκεια των Ολυµπιακών Αγώνων του
Λονδίνου (2012).

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι επιτυχόντες του ν.2643/98 του
2008 της Κεντρικής Μακεδονίας αιτούνται την ισχύ κοινωνικών
κριτηρίων στους διορισµούς του ν.2643 του 2008 σχετικά µε την
�Μέριµνα για την απασχόληση προσώπων ειδικών κατηγοριών και
άλλες διατάξεις.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι 30µηνίτες γυµναστές  εκφρά-
ζουν τη διαµαρτυρία τους για την εξαπάτηση και τον εµπαιγµό
τους από την πολιτεία.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Δηµήτριος Καµπούρης  αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά ένταξη οικοπέδου, το οποίο βρί-
σκεται  στον οικισµό της παραλίας Αυλίδος, στο σχέδιο πόλεως.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
εγκατάσταση Κέντρου Αλληλεγγύης Αλλοδαπών στον Νέο
Κόσµο.

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Ρίζος Ζαχαρέλος,Έλληνας
εφευρέτης-µηχανουργός αιτείται την αξιοποίηση πρωτοπορια-
κού µηχανισµού προστασίας από τα τροχαία ατυχήµατα.

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Παπασωτηρίου  αι-
τείται διευκρινήσεων σχετικά µε επιστολή που έλαβε από το
Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

13) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Αργύρης Μεταλληνός κα-
ταγγέλλει καθυστέρηση στην καταβολή της αναπηρικής σύντα-
ξης που λαµβάνει από τον ΤΑΠΟΤΕ.

14) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Κα-
θηγητών Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας  αιτείται την άµεση
ανάκληση της υπουργικής απόφασης 66302/Γ2 της 10-06-2011.

15) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Χρυσούλα Αντωνιάδου  αι-
τείται να διευθετηθεί το επίδοµα συνοδού λόγω τυφλότητας του
συζύγου της  που παίρνει, ώστε να µην δηµιουργείται πρόβληµα
στην καταβολή της σύνταξής της.

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Βιοτεχνικό Επιµελητήριο
Αθήνας  εκφράζει τη διαµαρτυρία του σχετικά µε τη µη διαφο-
ροποίηση της αδειοδοτικής διαδικασίας για τις µεταποιητικές
επιχειρήσεις και δη εκείνες που δραστηριοποιούνται µέσα στην
Αττική.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Λεωνίδας Περτέσης αιτείται
την επιστροφή των αχρεωστήτως καταβληθέντων που εισπρά-
χθηκαν µέσω λογαριασµών της Δ.Ε.Η. από τους δήµους εξαιτίας
λανθασµένου υπολογισµού του τέλους ακίνητης περιουσίας στα
κτίσµατα επαγγελµατικής χρήσης.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Εικαστικών Τε-
χνών Ελλάδος  αιτείται την διεκδίκηση των πολεµικών αποζηµιώ-
σεων από τη Γερµανία.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Καστραντάς  αι-
τείται την επίσπευση έγκρισης και χορήγησης στεγαστικού δα-
νείου του που καθυστερεί από το 2010.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στα Τµήµατα
ιοντιζουσών ακτινοβολιών του Α.Ν.Θ. �Θεαγένειο� αιτούνται την
άµεση απόσυρση της τροπολογίας που αφορά στην ενδεχόµενη
κατάργηση της άδειας ακτινοπροστασίας - προφύλαξης εργαζο-
µένων στα ιατρικά τµήµατα ιοντιζουσών ακτινοβολιών.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι πολίτες του χωριού Κάψια
Αρκαδίας  εκφράζουν την ανησυχία τους για πιθανή κατάληψη
δηµόσιας δασικής έκτασης,καταπάτησης δηµοτικού µονοπατιού
και πολεοδοµικών παραβάσεων από ιδιώτες (προηγούµενη σχε-
τική αναφορά 3796/1-3-2011).

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να χορηγηθεί η ελληνική

ιθαγένεια στον κ. Γεώργιο Μέξη, εάν αληθεύει ότι είναι Βορειοη-
πειρώτης. 

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κυριάκος Χατζαντωνάκης
αιτείται διακανονισµό µε τις τράπεζες για τα στεγαστικά του δά-
νεια και τις πιστωτικές του κάρτες.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Μιχαήλ Γιακουµής, κάτοικος
Χίου αιτείται την επίλυση θέµατος µε το ελληνικό δηµόσιο  που
αφορά οικόπεδο που του ανήκει στην περιοχή Παιανίας  Αττικής.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Συ-
νταξιούχων Σιδηροδροµικών �Η Ενότητα� αιτείται την διεκδίκηση
των οφειλών της Γερµανίας προς την Ελλάδα.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εµπορικής και Τουριστικής
Ανάπτυξης Δ.Ακράτας αιτείται τη διατήρηση της λειτουργίας του
Αστυνοµικού Τµήµατος Ακράτας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Κοινότητας Ακράτας του
Δήµου Αιγιαλείας  αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του υπο-
καταστήµατος του ΙΚΑ Ακράτας.

28) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι επιτυχόντες του ν.2643/98 της
Κεντρικής Μακεδονίας  αιτούνται τη θέσπιση κοινωνικών κριτη-
ρίων για τους διορισµούς στο δηµόσιο.

29) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ελληνικός Σύλλογος Υποστήρι-
ξης Ασθενών µε οστεοπόρωση εκφράζει τη διαµαρτυρία του για
τη συνεχή αύξηση των τιµών των φαρµάκων.

30) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων
και Κηδεµόνων Γυµνασίου Αλιβερίου Νοµού Εύβοιας αιτείται τη
λειτουργία των Αθλητικών Τµηµάτων του Γυµνασίου Αλιβερίου
για το σχολικό έτος 2011-2012.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σωµα-
τείων Ηρακλείου Κρήτης  αιτείται την κάθαρση του ελληνικού
ποδοσφαίρου και προτείνει µέτρα γι’αυτόν το σκοπό.

32) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εξαγωγέων Αγροτι-
κών Προϊόντων Νοµού Ηλείας  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για
παράνοµη διακίνηση καρπουζιών που παράγονται αυτήν την
εποχή στο νοµό του.

33) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Συµβασιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης Διάσω-
σης  αιτείται να διασφαλιστούν οι στοιχειώδεις συνθήκες εργα-
σίας και αµοιβής για τους συµβασιούχους πυροσβέστες.

34) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος
Πύλου - Νέστορος Νοµού Μεσσηνίας  αιτείται την ασφαλιστική
κάλυψη ζηµιών Π.Σ.Ε.Α. από τον παγετό του Φεβρουαρίου το
2008 σε ελαιοπαραγωγούς του πρώην Δήµου Νέστορος.

35) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων του 1ου Δηµοτικού
σχολείου Κωφών και Βαρήκοων των Αθηνών  αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας του σχολείου του.
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36) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συµβα-
σιούχων Πυροσβεστών Πυρόσβεσης Διάσωσης αιτείται να
διασφαλιστούν οι στοιχειώδεις συνθήκες εργασίας  και αµοιβής
των συµβασιούχων πυροσβεστών.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Όµιλος Φιλάθλων Ηρακλείου
(Ο.Φ.Η.) αιτείται την επίλυση θεµάτων που αφορούν στην αδειο-
δότηση της Ηρακλειώτικης Οµάδας.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Όµιλος Φιλάθλων Ηρακλείου
(Ο.Φ.Η) αιτείται την επίλυση θεµάτων που αφορούν στην αδειο-
δότηση της Ηρακλειώτικης Οµάδας.

39) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Τοµέας Απόδηµου Ελληνισµού του
ΠΑΣΟΚ αιτείται την ίση και δίκαιη µεταχείριση για τους απόδη-
µους υπαλλήλους που έχουν συµβόλαια ορισµένου χρόνου µε
το ελληνικό δηµόσιο µε τους αποσπασµένους από την Ελλάδα
συναδέλφους τους.

40) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµποροβιοµηχανικός Σύλλογος
της Ένωσης Επαγγελµατιών και Βιοτεχνών της Νήσου Σαλαµίνος
αιτείται την συνέχιση της λειτουργίας της Δηµόσιας Οικονοµικής
Υπηρεσίας  Σαλαµίνας.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος του Δήµου Αρχανών
Αστερουσίων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την οικονοµική αποζη-
µίωση των αµπελοπαραγωγών των οποίων η παραγωγή κατα-
στράφηκε σχεδόν ολοσχερώς από τις έντονες βροχοπτώσεις
Μαϊου -Ιουνίου.

42) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Πρόεδροι
των Σωµάτων Ασφαλείας  καταγγέλλουν την απαξίωση των υπη-
ρεσιών ασφαλείας της χώρας µέσω περικοπών των λειτουργικών
τους  δαπανών.

43) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή για τη Σω-
τηρία της Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης Περάµατος αιτείται
από την Κυβέρνηση και τον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς να πά-
ρουν συγκεκριµένα µέτρα για την αντιµετώπιση της κατάρρευ-
σης της ναυπηγικής βιοµηχανίας.

44) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος
του Δήµου Τριφυλίας Νοµού Μεσσηνίας  αιτείται την εκµίσθωση
της παραχώρησης απλής χρήσης αιγιαλού στη θέση Στόµιο.

45) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Νοµού
Μαγνησίας  εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την προβλεπόµενη
µείωση στις αποδοχές των αστυνοµικών, καθώς και στην προµή-
θεια του  υλικοτεχνικού εξοπλισµού της ΕΛ.ΑΣ..

46) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αθανάσιος Μυλωνάς  αιτείται
να πληροφορηθεί εάν µπορεί να συνταξιοδοτηθεί µε πλήρη σύ-
νταξη.

47) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Βιοτεχνικό
Επιµελητήριο Αθήνας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την εξαί-
ρεση των επιχειρήσεων της Αττικής από τη διαδικασία απλοποί-
ησης της αδειοδότησής τους.

48) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Θεραπευτη-
ρίου Ψυχικών Παθήσεων Χανίων  εκφράζει την ανησυχία του για
το µέλλον της Ψυχιατρείου Χανίων και για τα σενάρια περί κα-
τάργησης, συγχώνευσης, ενοποίησης και συνδιοίκησης µε το Γε-
νικό Νοσοκοµείο Χανίων.

49) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο
Εργαζοµένων Ωνάσειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου αιτείται
την εξάλειψη της παραγράφου 17 του άρθρου 66  του υπό ψή-
φιση σχεδίου νόµου <Δωρεά και µεταµόσχευση οργάνων και
άλλες διατάξεις>.

50) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Υπαλλήλων Ο.Α.Ε.Δ. Κεντρικής
Ελλάδας  αιτείται την αυτοδίκαιη ένταξή τους στον Οργανισµό
σε προσωποπαγείς οργανικές θέσεις τακτικού προσωπικού µε
νοµοθετική ρύθµιση.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15559/02-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4058/14-6-2011 έγγραφο  από τον Υφυ-
πουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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2. Στην µε αριθµό 16451/17-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ανδρουλάκη Δηµητρίου (Μίµη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1084406 ΕΞ 2011/3663/14-6-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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(Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο Αρχείο της
Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, (Τµήµα Ερωτήσεων))
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3. Στην µε αριθµό 16652/20-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Πολατίδη Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ.90022/13428/738/14-

6-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16714/23-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καλογιάννη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13356/

14-6-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 16720/23-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13357/

14-6-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 16739/23-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνι-
δος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13360/14-6-2011 έγγραφο

από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απά-
ντηση:
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7. Στην µε αριθµό 16843/24-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βορίδη Μαυρουδή δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5300Β/14-6-2011

έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 16959/26-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος – Αδώνιδος και Πλεύρη Αθανα-
σίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13394/14-6-2011 έγγραφο

από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απά-
ντηση:
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9. Στην µε αριθµό 16962/26-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος,
Αποστολάτου Βαΐτση, και Ανατολάκη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 6611/434/14-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Θαλασ-
σίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:
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10. Στην µε αριθµό 17033/27-05-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μπατζελή Αικατερίνης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ6Α 1085009

ΕΞ 2011/14-06-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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11. Στην µε αριθµό 17225/01-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/453/14-

06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων,
Νήσων και Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:
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12. Στην µε αριθµό 17276/01-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/454/14-

06-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων,
Νήσων και Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:
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13. Στην µε αριθµό 17591/07-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/470/14-06-

2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας η ακόλουθη απάντηση:
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14. Στην µε αριθµό 17766/09-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 87/14-06-

2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Επικρατείας η ακόλουθη απά-
ντηση:



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 1013/21-6-2011 επίκαιρη ερώτηση

της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Αφροδίτης Παπαθανάση προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τα Κέντρα Υγείας Ιτέας και Λιδω-
ρικίου του Νοµού Φωκίδας.

Την απάντηση εκ µέρους της Κυβέρνησης θα δώσει ο κ. Χρή-
στος Αηδόνης, Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης.

Παρακαλείται τώρα η κ. Αφροδίτη Παπαθανάση να αναπτύξει
προφορικά την επίκαιρη ερώτησή της.

Έχετε το λόγο, κυρία Παπαθανάση.
ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υφυ-

πουργέ, στη δύσκολη οικονοµική και κοινωνική πραγµατικότητα
που ζει η χώρα οφείλουµε σαφώς να προστατεύσουµε το κοινω-
νικό κράτος και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Οφείλουµε, όµως, και
να εξορθολογίσουµε το σύστηµα και να ξεπεράσουµε όλες
αυτές τις στρεβλώσεις που δηµιουργούν, πρώτον, σπατάλη
πόρων και, δεύτερον, µη σωστή αξιοποίηση του ανθρώπινου δυ-
ναµικού που υπηρετεί τη δηµόσια υγεία.

Οι στόχοι αυτοί, µε διαφορετική ένταση και µε διαφορετικό
σχεδιασµό, πρέπει να αφορούν όλα τα µεγάλα αστικά κέντρα και
την Περιφέρεια, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις ιδιαιτερότητες ορει-
νών και νησιωτικών περιοχών. 

Η προσπάθεια δεν αφορά µόνο την Κυβέρνηση και την πολι-
τική ηγεσία του Υπουργείου. Αφορά και τους λειτουργούς της
ιατρικής επιστήµης και τους εργαζόµενους στο χώρο της υγείας.

Σε ό,τι αφορά τη Φωκίδα θα ήθελα να αναφέρω τα εξής: Στη
Φωκίδα υπάρχει το Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Άµφισσας και τα Κέ-
ντρα Υγείας Ιτέας και Λιδωρικίου, ενώ στο χώρο της ψυχικής
υγείας και της πρόνοιας ουσιαστικό λειτούργηµα παρέχεται από
τη Μονάδα Ψυχικής Υγείας και από το Κέντρο Πρόληψης
ΟΚΑΝΑ.

Θα ήθελα να ρωτήσω ποιά είναι η απάντηση του Υπουργείου
και της 5ης Υγειονοµικής Περιφέρειας σε όσους συνεχίζουν να
αποπροσανατολίζουν την κοινή γνώµη µε επικίνδυνα, για την
πρωτοβάθµια περίθαλψη στο νοµό, σενάρια που αφορούν την
κατάργηση του Κέντρου Υγείας Ιτέας.

Επίσης, θα ήθελα να ρωτήσω ποιος είναι ο σχεδιασµός για την
ενίσχυση των δύο Κέντρων Υγείας Ιτέας και Λιδωρικίου, µε πό-
ρους από το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα, από το ΕΣΠΑ.

Ακόµη θα ήθελα να ρωτήσω το εξής: Γιατί αν και αποτελεί κα-
θολικό αίτηµα των κατοίκων του Δήµου Δωρίδας, µιας περιοχής
ορεινής και αποµακρυσµένης, στο Κέντρο Υγείας Λιδωρικίου δεν
λειτουργεί µικροβιολογικό τµήµα µε αποτέλεσµα οι άνθρωποι να
ταλαιπωρούνται µε διαδροµή περισσότερο της µιας ώρας; Θα
µπορούσε να δοθεί κάποια λύση µε την κάλυψη της θέσης τε-
χνολόγου – παρασκευαστή, ώστε να µπορούν να εξυπηρετηθούν
οι ανάγκες των κατοίκων της περιοχής;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Παπαθανάση.
Καλείται τώρα ο κ. Χρήστος Αηδόνης, Υφυπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης, να απαντήσει στην ερωτώσα συνά-
δελφο.

Ορίστε, κ. Αηδόνη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Παπαθανάση, ακούγοντας πριν από λίγο την εισήγησή

σας είναι αλήθεια ότι δεν µπορεί κανείς παρά να συµφωνήσει στο
ότι σήµερα οφείλουµε, πραγµατικά, να προστατεύσουµε το κοι-
νωνικό κράτος, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και οφείλουµε να
εξορθολογίσουµε και να ξεπεράσουµε όλες τις παλιές αδυνα-
µίες, τις οποίες κληρονοµήσαµε και οι οποίες οδήγησαν, δυστυ-
χώς, και τη χώρα, αλλά και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας σ’ αυτήν
την κατάσταση.

Κρατάω µια παρατήρηση από αυτά τα οποία είπατε. Εκείνο
που προκαλεί, πραγµατικά, είναι η προσπάθεια αποπροσανατο-
λισµού. Δυστυχώς, το τελευταίο διάστηµα έχουµε παρακολου-
θήσει όχι µόνο στη δική σας περιοχή, αλλά και σ’ άλλες περιοχές
πολλά «κίτρινα παπαγαλάκια» να µιλούν για τη δήθεν κατάργηση
µονάδων υγείας. Όπως είµαστε υποχρεωµένοι όλη αυτήν την πε-
ρίοδο δίνουµε συνέχεια απαντήσεις, και διαβεβαιώνουµε µε
όλους τους τρόπους ότι καµµία µονάδα υγείας δεν θα κλείσει.
Το έχουµε πει πάρα πολλές φορές. Το έχει εκφράσει πάρα πολ-
λές φορές µε τον πλέον κατηγορηµατικό τρόπο ο κ. Λοβέρδος,
αλλά, δυστυχώς, κάποιοι κύκλοι συνεχίζουν να επιµένουν. Δεν
αντιλαµβάνονται ότι αυτήν τη στιγµή στο χώρο της υγείας πραγ-
µατικά, εξορθολογίζουµε και συνενώνουµε τις δυνάµεις για να
µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε µεγάλα αποτελέσµατα.

Ήµασταν µια χώρα, η οποία, µε βάση τα συγκριτικά µεγέθη,
είχε συγκλονιστικές, πραγµατικά, σπατάλες. Και µόνο το ότι ξο-
δεύαµε το 10% του ΑΕΠ για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, ανάλογες
δαπάνες σε σχέση µε την Αµερική και τη Γερµανία και δεν είχαµε
υψηλή ποιότητα παροχής, αντιλαµβάνεστε ότι αναδεικνύει πόσο
τεράστιο ήταν το πρόβληµα µας. Σήµερα, λοιπόν, η πολιτική την
οποία αναπτύσσουµε έχει αυτό ακριβώς το στόχο και ουσιαστικά
αναπτύσσει αυτά τα πεδία. 

Σε σχέση µε την ερώτησή σας που αφορά στην κατάργηση
των δύο κέντρων υγείας, σας απαντώ ότι ποτέ δεν υπήρξε καµµία
τέτοια σκέψη. Όχι απλά συζήτηση, ούτε σκέψη δεν υπήρξε. Και
αυτό είναι κάτι το οποίο το διαβεβαιώνει εγγράφως ο τοµεάρχης
ο κ. Τοµάρας, ο οποίος αναφέρει ότι στον διάλογο που πραγµα-
τοποιήθηκε δεν αναφέρθηκε ποτέ κάτι τέτοιο. Εκ των πραγµά-
των, λοιπόν, αντιλαµβάνεστε ότι όταν κάτι δεν µας απασχολεί ως
σκέψη, δεν µας απασχολεί φυσικά και ως πράξη.

Σχετικά µε το πώς αποδεικνύεται αυτό, σας λέω ότι µε από-
φαση του Υπουργείου Υγείας τα δύο συγκεκριµένα κέντρα
υγείας αναβαθµίζονται. Και αναβαθµίζονται γιατί εντάσσονται
µέσα σε συγκεκριµένες δράσεις του ΕΣΠΑ: Σε ό,τι αφορά στα
κτιριακά του, στο Κ.Υ. στο Λιδωρίκι εξασφαλίζονται 133.000
ευρώ, ενώ στην Ιτέα 180.000 ευρώ. Σε ό,τι αφορά στον εξοπλι-
σµό τους στο Λιδωρίκι  προβλέπονται 50.000 ευρώ που εγκρίνο-
νται µέσα από το ΕΣΠΑ και στην Ιτέα 30.000 ευρώ. Σε ό,τι αφορά
στον ακτινολογικό προϋπολογισµό στο Λιδωρίκι εντάσσονται
100.000 ευρώ. 

Πώς είναι δυνατόν µια πολιτεία να θέλει να καταργήσει κάτι
και να το αναβαθµίζει χρηµατοδοτώντας το; Αυτήν την ερώτηση
δεν µπορούµε να την καταλάβουµε ποτέ. 

Δυστυχώς, όµως στις φωνές, οι οποίες είναι κυρίαρχες, ιδιαί-
τερα στις τοπικές κοινωνίες όπου φαίνεται ότι αυτό το παραµύθι
είναι πάρα πολύ εύηχο, πρέπει να πούµε από εδώ, απ’ αυτήν την
Αίθουσα, ότι είναι φωνές οι οποίες θα διαψευστούν. Είναι φωνές,
οι οποίες, δυστυχώς –δηλαδή αυτοί οι οποίοι έχουν εκστοµίσει
όλη αυτήν την επιχειρηµατολογία- όταν η 1η Ιουλίου που η πολι-
τική ηγεσία θα ανακοινώσει συγκεκριµένα τι θα γίνει σε σχέση
µε τις συνενώσεις σε κάθε νοµό, δυστυχώς, θα στεναχωρηθούν
πάρα πολύ, γιατί όλα αυτά τα οποία έχουν επικαλεστεί την τε-
λευταία περίοδο δεν έχουν καµµία βάση, δεν έχουν καµµία
σχέση µε την πραγµατικότητα.

Ένα τελευταίο, κύριε Πρόεδρε, για να απαντήσω στη συνά-
δελφο, έχει να κάνει µε το τρίτο ερώτηµά της που αφορά στο µι-
κροβιολογικό τµήµα του Κέντρου Υγείας Λιδωρικίου. Εκεί, εκτός
από το απαιτούµενο µηχάνηµα, χρειάζεται να υπάρξει και πρό-
σληψη τεχνολόγου παρασκευαστή, όπως επίσης και γιατρού µι-
κροβιολόγου. Αυτό είναι κάτι που στην παρούσα οικονοµική
συγκυρία είναι πάρα πολύ δύσκολο να εξασφαλιστεί.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι είµαστε σε µια στιγµή που προ-
σπαθούµε πραγµατικά να αντιµετωπίσουµε συνολικά τα προβλή-
µατα και θεωρώ ότι το κάνουµε µε τον καλύτερο τρόπο. 

Σε σχέση µε το βασικό σας ερώτηµα για το εάν αυτές οι µονά-
δες υγείας θα αντιµετωπίσουν πρόβληµα, σας λέω ότι δεν θα
αντιµετωπίσουν κανένα πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αηδόνη.

Το λόγο έχει η κ. Αφροδίτη Παπαθανάση, για να δευτερολο-
γήσει. 
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ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κύριε Υφυπουργέ, σαφώς η απά-
ντησή σας είναι κάτι το οποίο θα µεταφερθεί και στην περιοχή.
Έχει µεγάλη σηµασία να καθησυχάσουµε τις τοπικές κοινωνίες
ότι δεν χάνουν µία παροχή υγείας. 

Έχει, όµως, επίσης µεγάλη αξία, για το σχεδιασµό που γίνεται
και στην περιφέρεια και σε νοµούς, να σας αναφέρω ότι η δική
µας ιδιαιτερότητα είναι ότι είµαστε ένας ορεινός νοµός, µε χωριά
σε πολύ µεγάλες αποστάσεις και τα δύσκολα σηµεία έχουν να
κάνουν µε το ότι υπάρχουν δυο φυλακές στην περιοχή και επειδή
δεν υπάρχουν ψυχίατρος και νευρολόγος, εµφανίζεται το φαινό-
µενο για µια απλή συνταγογραφία ένας κρατούµενος να φεύγει
από τις φυλακές και να έρχεται µε µεταγωγή στην Αθήνα, δηµι-
ουργώντας πολλαπλάσια κόστη και βάρος στην περιοχή. 

Εγώ κρατώ την απάντησή σας. Σαφώς και υπάρχουν αρκετά
θέµατα και συνέχεια αναπτύσσονται θέµατα και στον τοµέα της
υγείας και στον τοµέα της πρόνοιας, τα οποία πρέπει να λύνο-
νται. Όµως, και η ιδιαιτερότητα κάθε περιοχής πρέπει να είναι
στο επίκεντρο των υγειονοµικών περιφερειών και των σχεδια-
σµών τους. Νοµίζω ότι έχει µεγάλη αξία, ανακοινώνοντας την
πρότασή του το Υπουργείο, να ανακοινώσει και τους σαφείς
όρους και προϋποθέσεις, αλλά και τις ωφέλειες από την όλη δια-
δικασία του σχεδιασµού του.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Παπαθανάση.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Χρήστος Αηδόνης, προκειµένου να δευτερολογήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Σε σχέση µε την πολιτική και τις ωφέλειες που
αφορούν τη συνένωση των δυνάµεων στο χώρο της υγείας, θέλω
να πω ότι είναι µια πολιτική η οποία µπορεί πραγµατικά να δώσει
τη δυνατότητα να εξορθολογίσουµε την κατανοµή του ανθρώπι-
νου δυναµικού. 

Αντιλαµβάνεστε ότι τα µεγάλα προβλήµατα που µέχρι χθες εί-
χαµε είναι τα εξής. Ενώ από τα αριθµητικά στοιχεία φαίνεται ότι
σε ιατρικό προσωπικό έχουµε έναν επαρκή αριθµό ιατρών δυ-
στυχώς είναι ανορθολογικά κατανεµηµένος. Αυτό δηµιουργεί τε-
ράστια προβλήµατα.

Η αντιστοιχία που υπάρχει µε τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης αυτή τη στιγµή είναι αποκαλυπτική. Είναι διπλάσιος ο αριθ-
µός των εργαζοµένων σε ιατρικό προσωπικό σε σχέση µε αυτές
τις χώρες. Αντιστοιχεί σχεδόν ένας γιατρός σε κάθε χρησιµοποι-
ούµενη κλίνη. 

Παράλληλα, αυτήν την περίοδο, δυστυχώς αντιµετωπίζουµε
µια σειρά από καθηµερινά προβλήµατα. Και τα προβλήµατα είναι
πραγµατικά. Γιατί; Γιατί ουσιαστικά ο καταµερισµός γινόταν
πάνω σε µια βάση που δεν εξυπηρετούσε τις πραγµατικές ανά-
γκες. 

Αυτό, λοιπόν, είναι το βασικό υλικό που εξορθολογίζει η πολι-
τική µας σχετικά µε την συνένωση των δυνάµεων στο χώρο της
υγείας. Το εξορθολογίζει, πώς; Συνενώνοντας τις κλινικές µέσα
στο σύστηµα υγείας το προηγούµενο διάστηµα, εκείνο το οποίο
κάναµε ως πολιτεία ήταν,  να διπλασιάσουµε τον αριθµό των κλι-
νικών στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα να
προκύψουν ανάγκες, οι οποίες όµως δεν είχαν σχέση µε τις
πραγµατικές ανάγκες των πολιτών, των ανθρώπων που έπρεπε
να έχουν την παροχή υπηρεσιών υγείας. Αυτό σήµερα εξορθο-
λογίζεται και µειώνεται ο αριθµός τους µε αποτέλεσµα το ανθρώ-
πινο δυναµικό να µπορεί να κατανεµηθεί σωστά, να δώσει
απαντήσεις, και να λύσει και το πρόβληµα των εφηµεριών που
µέχρι χθες αντιµετωπίζαµε και ήταν τεράστιο. 

Δεύτερος στόχος. Εξορθολογίζεται το κοµµάτι που έχει να
κάνει µε τις τεχνικές υπηρεσίες. Είναι συγκλονιστικό το παρά-
δειγµα που έχουµε στα κεντρικά νοσοκοµεία της Αθήνας, τα
οποία αν και είναι χτισµένα µεσοτοιχία όταν υπάρχουν υδραυλι-
κοί στο ένα και ηλεκτρολόγοι στο άλλο, δεν µπορούν να χρησι-
µοποιήσουν και τα δύο νοσοκοµεία τεχνικό προσωπικό.
Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι όλος αυτός ο φαύλος κύκλος, ο
οποίος στο παρελθόν υπήρχε και δηµιουργούσε προβλήµατα και
σπατάλη σήµερα τελείωσε. 

Ένα ακόµη πιο συγκλονιστικό παράδειγµα, που έχει να κάνει

µε το τι ακριβώς συµβαίνει µε την πολιτική µας, είναι αυτό το
οποίο ζήσαµε χθες µε τις στοκαρισµένες αποθήκες στο Ιπποκρά-
τειο Νοσοκοµείο, που ξαφνικά ανακαλύψαµε ότι υπάρχουν υλικά
αξίας ενός εκατοµµυρίου ευρώ, τα οποία δεν ήταν καταγεγραµ-
µένα πουθενά.

Αυτό το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, λοιπόν, δεν το θέλουµε, προ-
σπαθούµε να το αλλάξουµε. Δίνουµε πραγµατικά µια σπουδαία
µάχη, έχουµε φέρει µεγάλα αποτελέσµατα και έχουµε ρίξει τα
κόστη σε σχέση µε όλες αυτές τις δαπάνες που υπήρχαν είτε στο
φάρµακο είτε στα αναλώσιµα. Περνάµε στο επόµενο σχέδιο
εξορθολογίζοντάς το σύστηµα ουσιαστικά. Αναβαθµίζουµε την
ποιότητα παροχής υπηρεσιών υγείας και νοµίζω ότι εκείνο για το
οποίο θα µας κρίνει τελικά ο λαός στο τέλος αυτής της διαδρο-
µής, είναι ότι αυτή η Κυβέρνηση στο χώρο της υγείας µπόρεσε
πραγµατικά και αναµετρήθηκε µε όλο αυτό το φαύλο κατεστη-
µένο, το οποίο δυστυχώς µας είχε καθηλώσει και τα κατάφερε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Χρήστο Αηδόνη. 
Η δεύτερη µε αριθµό 1009/21-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την παραχώ-
ρηση, για απλή χρήση, τµηµάτων του αιγιαλού στο Δήµο Σαρω-
νικού, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο
πρόσωπο του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 1020/21-6-2011 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αθανα-
σίου Παφίλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ιδιωτικοποί-
ηση της εταιρείας ΛΑΡΚΟ, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συ-
ντρέχοντος στο πρόσωπο του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Στη συνέχεια θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1021/21-6-2011
επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Γεωργίου Μαυρίκου προς τους
Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Οικονοµικών, σχετικά µε το Ναυ-
πηγείο Σκαραµαγκά.

Την επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει εκ µέρους της Κυβερνή-
σεως ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης.

Ο κ. Γεώργιος Μαυρίκος, ο ερωτών συνάδελφος Βουλευτής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, έχει το λόγο προκειµέ-
νου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε καλά ότι δεν είναι η πρώτη φορά

που προκαλούµε εδώ µια συζήτηση για τα Ναυπηγεία Σκαραµα-
γκά ή για τα ελληνικά αµυντικά συστήµατα, είτε για την κατά-
σταση στα Ναυπηγεία Ελευσίνας, στο Νεώριο, στην Ναυπηγο-
επισκευαστική Ζώνη στο Πέραµα κ.λπ.. 

Πιστεύουµε ότι οι κυβερνήσεις, τόσο οι προηγούµενες όσο και
οι δικές σας, διαπράττουν ένα έγκληµα σ’ αυτόν τον κλάδο. Το
έγκληµα συνίσταται στο ότι µέσα από την αποκρατικοποίηση ου-
σιαστικά διαµορφώνονται συνθήκες για πλιάτσικο σε βάρος της
κρατικής, της δηµόσιας περιουσίας από πολυεθνικές και µονο-
πωλιακά συµφέροντα και ότι επέρχεται ουσιαστική καταστροφή
πάνω στις οποιεσδήποτε δυνατότητες της αµυντικής ικανότητας
της χώρας και επίσης ότι δηµιουργούνται σοβαρά εµπόδια για
την όποια αναπτυξιακή δυνατότητα της Ελλάδας. Είναι φανερό
ότι υπάρχει σχέδιο που υπηρετείται και από τις κυβερνήσεις της
Νέας Δηµοκρατίας και από τις δικές σας, µέσα από το ξεπού-
ληµα ουσιαστικά της αµυντικής βιοµηχανίας να διαµορφωθούν
συνθήκες πραγµατικά, γαλέρας και για τους εργαζόµενους, αλλά
και για όσους απασχολούνται και σχετίζονται µε αυτή την παρα-
γωγική διαδικασία.

Η κατάσταση είναι τραγική. Στο Σκαραµαγκά είναι χίλιοι εκα-
τόν πενήντα εργαζόµενοι χωρίς δουλειά. Ενδοκαπιταλιστικοί
ανταγωνισµοί ή θα έλεγα, σκυλοκαβγάδες ανάµεσα σε Γερµα-
νούς και Άραβες, έχουν οδηγήσει στο να σταµατήσει οποιοδή-
ποτε πρόγραµµα και αναφερόµαστε στην σύµβαση «ΠΟ-
ΣΕΙΔΩΝ». Ουσιαστικά έχουν πάρει 50 εκατοµµύρια, τη δόση του
Μάρτη και δεν έχουν κάνει απολύτως τίποτε. 

Η Κυβέρνηση έχει απαγορεύσει για δεκαπέντε χρόνια τη
χρήση των δεξαµενών για εµπορικές δραστηριότητες που σηµαί-
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νει αρνητική επίδραση και για τη ζώνη του Περάµατος και συνο-
λικότερα για τον κλάδο. Στον αέρα είναι και η Ελευσίνα. Το Ναυ-
πηγείο έχει υπαχθεί στο άρθρο 99 του Πτωχευτικού Κώδικα.
Επτακόσιοι εργαζόµενοι ουσιαστικά είναι απλήρωτοι. Τα προ-
γράµµατα για τις πυραυλακάτους έχουν σταµατήσει και η Σύρος
φυτοζωεί. 

Το ερώτηµά µας, λοιπόν, είναι τι µέτρα σχεδιάζετε για την προ-
στασία και της κρατικής περιουσίας και των ίδιων των εργαζοµέ-
νων. 

Κλείνοντας αυτή την πρώτη παρέµβαση να θυµίσω στοιχεία
που είναι γνωστά σε εσάς. Στο Σκαραµαγκά δούλευαν επτάµισι
χιλιάδες εργαζόµενοι και σήµερα είναι χίλιοι εκατόν ογδόντα.
Στην Ελευσίνα ήταν δυόµισι χιλιάδες και σήµερα είναι επτακό-
σιοι. Στο Νεώριο της Σύρου ήταν χίλιοι εργαζόµενοι και σήµερα
είναι εκατόν πενήντα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαυρίκο.

Παρακαλείται ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης
Μπεγλίτης, να λάβει το λόγο προκειµένου να απαντήσει στον
ερωτώντα συνάδελφο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ο συνάδελφος Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος κ. Μαυρίκος, γνωρίζει καλά το θέµα των Ναυπηγείων Σκα-
ραµαγκά και εκτιµώ πραγµατικά και την ευαισθησία και την
αγωνία του.

Είχαµε τη δυνατότητα πολλές φορές στο πρόσφατο παρελ-
θόν, απαντώντας σε σχετικές του ερωτήσεις, να θέσουµε το
πλαίσιο των θέσεών µας από την πλευρά του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας και βεβαίως είχαµε τη δυνατότητα από τον Οκτώβριο
του 2009 µέχρι και σήµερα, µε τον συνάδελφο τότε Υπουργό
Εθνικής Άµυνας κ. Βενιζέλο, να ενηµερώνουµε σε κάθε στάδιο
των διαπραγµατεύσεων τα µέλη της Διαρκούς Επιτροπής Εξω-
τερικών και Άµυνας, καθώς επίσης και τα µέλη της Ειδικής Διαρ-
κούς Επιτροπής Εξοπλιστικών Προγραµµάτων και Συµβάσεων. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε να κά-
νουµε µε ένα εξαιρετικά σύνθετο πρόβληµα, το οποίο δεν είναι
σηµερινό, χρονίζει. Πάνω από δέκα χρόνια πραγµατικά βρισκό-
µαστε µπροστά σε δοµικά και διαρθρωτικά προβληµάτα σε
σχέση µε το Ναυπηγείο Σκαραµαγκά. Και κληθήκαµε τον Οκτώ-
βρη του 2009 να διαχειριστούµε ένα σύνολο παθογενών κατα-
στάσεων του παρελθόντος. 

Αναλάβαµε την ευθύνη µας, µε γνώµονα την υπεράσπιση του
δηµοσίου συµφέροντος, των χρηµάτων του ελληνικού λαού, την
υπεράσπιση των συµφερόντων του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας,
της άµυνας και της ασφάλειάς της χώρας και βεβαίως, πάντα,
µε γνώµονα τη βιωσιµότητα του Ναυπηγείου Σκαραµαγκά και την
υπεράσπιση των θέσεων εργασίας των εργαζοµένων.

Λέω και πάλι ότι δεν ήταν καθόλου εύκολο να διαχειριστείς µια
υπόθεση µε µια καταγγελία από την πλευρά της γερµανικής αντι-
συµβαλλόµενης εταιρείας, λίγες µέρες πριν τις εκλογές του
Οκτωβρίου του 2009. Παρ’ όλα αυτά, λαµβάνοντας υπ’ όψιν όλες
αυτές τις δραµατικές συνθήκες, πετύχαµε µια λογική λύση, µε
διαφάνεια, που υπερασπίζεται τα εθνικά συµφέροντα. 

Βλέποντας την ερώτηση του κ. Μαυρίκου, θα ήθελα κατ’
αρχάς στην πρώτη µου αυτή παρέµβαση να τον διορθώσω. Δεν
έχουµε καταγγελία της κύριας σύµβασης µεταξύ του ελληνικού
δηµοσίου, των ελληνικών ναυπηγείων, της «THYSSEN KRUPP
MARINE SYSTEMS» και «HDW», από τη γερµανική πλευρά και
βεβαίως από την αραβική, της «ABU DHABI MAR». Δεν καταγ-
γέλθηκε το Μάιο η πρώτη κύρια σύµβαση, όπως αυτή διαµορ-
φώθηκε σε εκτέλεση του ν. 3885/2010, που είχαµε την ευκαιρία,
όπως γνωρίζετε, αγαπητέ συνάδελφε, να συζητήσουµε επί µα-
κρόν τόσο στην επιτροπή, όσο και στην Ολοµέλεια.

Πρόκειται για καταγγελία της δευτερεύουσας υπεργολαβικής
σύµβασης µεταξύ της «ABU DHABI MAR» και της «HDW». Δη-
λαδή, µε άλλα λόγια, πρόκειται για µια ιδιωτική υπόθεση ανά-
µεσα στους δύο, τον κύριο ανάδοχο και τον υποκατασκευαστή,
µια νοµική ενέργεια, παρόλα αυτά όµως, µεταξύ δύο ιδιωτών.

Θα µε ρωτήσετε: Αυτό δεν επηρεάζει τη λειτουργία του ναυ-
πηγείου και τα συµφέροντα του δηµοσίου; Θα σας πω ότι ασφα-

λώς τα επηρεάζει, γι’ αυτόν το λόγο συνεχίζουµε να παρακολου-
θούµε, πάρα πολύ στενά. πολιτικά και νοµικά, τις διαπραγµατεύ-
σεις, που ήδη ξεκίνησαν µεταξύ των δύο µερών, προκειµένου να
βρεθεί λύση σε ένα σύνολο ενδοεπιχειρηµατικών προβληµάτων,
τα οποία υφίστανται και διαπιστώνονται τόσο εδώ, στο πλαίσιο
των ΕΝΑΕ, των Ναυπηγείων Σκαραµαγκά, όσο και προβλήµατα
που έχουν εµφανιστεί στις επιχειρηµατικές τους σχέσεις και στη
Γερµανία.

Άρα, λοιπόν, εµείς, µε βάση τα συµφέροντα του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας, παρακολουθούµε και είµαστε έτοιµοι, κύριε
Μαυρίκο, να παρέµβουµε και στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, αν χρει-
αστεί, προκειµένου µε το βάρος της χώρας, µε το ειδικό δια-
πραγµατευτικό βάρος του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας και του
Υπουργείου Οικονοµικών, να λύσουµε προβλήµατα. 

Πράγµατι, θέσατε ένα ζήτηµα ότι δηλαδή  απαγορεύεται,
πλέον, ο εµπορικός χαρακτήρας των Ναυπηγείων και δεν επιτρέ-
πονται, για µια δεκαπενταετία, οι εµπορικές δραστηριότητες.
Όµως, δεν είπατε όλη την αλήθεια, µε όλο το σεβασµό που σας
έχω. Εάν δεν υπήρχε αυτός ο λογικός συµβιβασµός, ήδη, τα ναυ-
πηγεία, κύριε Μαυρίκο, θα είχαν κλείσει, γιατί θα έπρεπε να επι-
στρέψουν στο δηµόσιο παράνοµες κρατικές ενισχύσεις που,
προσαυξηµένες µε τους τόκους ξεπερνούσαν τα 500.000.000
ευρώ. Από το τέλος του 2009, το ναυπηγείο θα έπαυε να λειτουρ-
γεί. Θα είχαµε απώλεια των θέσεων εργασίας και βεβαίως θα
ήταν καταστροφική αυτή η προοπτική για τα συµφέροντα του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Τελειώνω, κύριε  Πρόεδρε την πρώτη µου παρέµβαση λέγο-
ντας ότι  το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας είναι πελάτης των ναυ-
πηγείων. Παραγγέλνουµε µε βάση τις επιχειρησιακές µας
ανάγκες εξοπλιστικά προγράµµατα για να υπερασπιστούµε την
εθνική άµυνα, την εδαφική ακεραιότητα και την ανεξαρτησία της
χώρας. Δεν έχουµε στην ευθύνη µας τη συνολική εθνική στρα-
τηγική για το ναυπηγικό και ναυπηγοεπισκευαστικό τοµέα. Στο
µέτρο αρµοδιότητας που µας αναλογεί να είστε βέβαιος, αγα-
πητέ  συνάδελφε, ότι θα διασφαλίσουµε όσο µπορούµε, τα συµ-
φέροντα του δηµοσίου αλλά και των εργαζοµένων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό, κ. Μπεγλίτη. 

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Μαυρίκος για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
Κύριε  Υπουργέ, για εµάς είτε ευθύνεται ο κύριος ανάδοχος

είτε ο υποκατασκευαστής, σηµασία έχει ότι το «ΠΟΣΕΙΔΩΝ 2»
έχει σταµατήσει, η παραγγελία για τα υποβρύχια 214 έχει στα-
µατήσει και οι Γερµανοί είτε οι Άραβες έχουν ήδη εισπράξει 50
εκατοµµύρια ευρώ. Αυτό είναι ένα δεδοµένο και ρωτάµε γιατί
συµβαίνει αυτό.

Το δεύτερο ερώτηµα που διατυπώνουµε και θέλουµε απά-
ντηση. Γιατί η Κυβέρνηση έχει χίλιους εκατόν ογδόντα εργαζο-
µένους στο Σκαραµαγκά εδώ και δύο χρόνια να κάθονται και να
µην απασχολούνται; Και αυτό απαντά και σε άλλα ζητήµατα και
επιχειρήµατα που προβάλλονται µε αφορµή την κρίση του καπι-
ταλιστικού συστήµατος για το ότι δήθεν φταίνε οι εργαζόµενοι.
Γιατί η Κυβέρνηση κρατά για δεκαπέντε χρόνια κλειστό το εµπο-
ρικό τµήµα που ουσιαστικά επιδρά στην ύπαρξη ανεργίας στο
Πέραµα κατά 95% και επηρεάζει αρνητικά και την Ελευσίνα; Γιατί
δηλαδή επένδυση δισεκατοµµυρίων µε δεξαµενές σπουδαίας
ικανότητας σήµερα ουσιαστικά είναι σε αχρηστία; Για ποιο λόγο
έχει σταµατήσει η κατασκευή των πέντε πυραυλακάτων στο Ναυ-
πηγείο Ελευσίνας; Ποιος θα απαντήσει σε αυτά τα ερωτήµατα;
Γιατί οι επτακόσιοι εργαζόµενοι στην Ελευσίνα παίρνουν εδώ και
µήνες προκαταβολή 150 και 200 ευρώ και ουσιαστικά παραµέ-
νουν απλήρωτοι; Γιατί µέχρι σήµερα δεν έχει δηµοσιεύσει η Κυ-
βέρνηση την απόφαση της σύσκεψης στις 30 του Μάη σε ό,τι
αφορά τους εργαζόµενους και την πλήρη απασχόλησή τους, την
εξασφάλιση της δουλειάς τους κ.λπ. ρητά και κατηγορηµατικά; 

Και ακόµα επιτρέψτε µας µε την ευκαιρία αυτής της συζήτη-
σης να σας ρωτήσουµε, γιατί ζητάµε ενηµέρωση σαν Βουλή, σαν
ελληνικός λαός, σαν εργαζόµενοι κ.λπ. Τι σχέση έχουν όλα αυτά
τα σενάρια και αυτό το πλάνο σε σχέση µε την αµυντική βιοµη-
χανία κ.λπ. µε τη στάση της Κυβέρνησης µε τους νέους φίλους
που έχετε κάνει; Αναφέροµαι στο Ισραήλ, στο Κατάρ, στα Εµι-
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ράτα. Όλα αυτά, όλη αυτή η πολιτική απέναντι στην αµυντική βιο-
µηχανία έχει σχέση µε τα κοινά στρατιωτικά γυµνάσια που έγιναν
πριν από λίγους µήνες σε θαλάσσια περιοχή ή αυτά που γίνονται
και χθες και σήµερα και αυτές τις µέρες στη Θεσσαλία, µε διά-
φορα σενάρια που γράφονται στις εφηµερίδες και που πιστεύ-
ουµε ότι δεν είναι χωρίς βάση; Γιατί αναφέρεται σ’ αυτές ότι όλα
αυτά τα γυµνάσια, όλα αυτά τα σχέδια στόχο έχουν να χτυπή-
σουν λαούς και κινήµατα όπως τον παλαιστινιακό λαό και το κί-
νηµά του, το Ιράν και τον ιρανικό λαό, τη Συρία και το συριακό
λαό, τη λιβανέζικη αντίσταση κ.λπ., χώρες δηλαδή και λαούς µε
τις οποίες η Ελλάδα παραδοσιακά και ιστορικά είχε διαφορετικές
σχέσεις από αυτές που σήµερα οικοδοµούνται.

Άρα λοιπόν µε βάση όλα αυτά θεωρούµε ότι τίποτα δεν είναι
αυτοτελές, τίποτα δεν είναι τυχαίο. Για εµάς οι ευθύνες της Κυ-
βέρνησης και της σηµερινής και των προηγούµενων είναι πολύ
µεγάλες ενώ υπάρχει διέξοδος και υπάρχει άλλη δυνατότητα, αν
η πρόταση του ΚΚΕ για δηµόσιο φορέα αµυντικής βιοµηχανίας
ναυπηγοεπισκευής και ναυπηγοκατασκευής υιοθετούνταν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γιώργο Μαυρίκο.
Παρακαλείται ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης

Μπεγλίτης να λάβει το λόγο για δευτερολογία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας):

Αντιλαµβάνοµαι, κύριε Πρόεδρε, ότι θα µου δώσετε δύο-τρία
λεπτά παραπάνω για να απαντήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα έχετε όλη την
άνεση, κύριε Υπουργέ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε, γιατί ο κ. Μαυρίκος έθεσε ζητήµατα και
πέραν της προοπτικής των ναυπηγείων. Έθεσε το ζήτηµα των
αµυντικών βιοµηχανιών, πηγαίνοντας µέχρι τα ευρύτερα ζητή-
µατα γεωστρατηγικής που απασχολούν σήµερα την ευρύτερη
περιοχή της Νοτιανατολικής Μεσογείου.

Ξεκινώ από ένα θέµα µε το οποίο τελείωσε ο κ. Μαυρίκος.
Πράγµατι στη Διϋπουργική Σύσκεψη που συγκάλεσε ο Πρωθυ-
πουργός στις 30 Μαΐου συζητήσαµε τους άξονες µιας νέας δυ-
ναµικής εθνικής στρατηγικής στο ναυπηγικό και ναυπηγο-
επισκευαστικό τοµέα µε τη συµµετοχή και άλλων συναρµόδιων
Υπουργείων, τα οποία έχουν καθοριστικότερη από το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας αρµοδιότητα σε σχέση µε τη διαµόρφωση αυτής
της στρατηγικής. Και αυτή η στρατηγική, κύριε συνάδελφε, δεν
µπορεί να διαµορφωθεί ερήµην των ευρωπαϊκών και διεθνών εξε-
λίξεων στο ναυπηγικό τοµέα. 

Γνωρίζουµε όλοι, ότι ο ναυπηγικός τοµέας στην Ευρώπη, τόσο
ο στρατιωτικός κατασκευαστικός τοµέας όσο και σε µεγάλο
βαθµό ο εµπορικός, περνά µια βαθιά κρίση. Έχουµε µια σηµα-
ντική µετατόπιση των συµφερόντων προς την περιοχή της Άπω
Ανατολής. Ωστόσο, αυτό δεν πρέπει να µας αποτρέψει από το
να αξιοποιήσουµε ως χώρα τα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα,
λόγω του µεγάλου στόλου που διαθέτει η χώρα, λόγω της σηµα-
ντικής, πραγµατικά, συµβολής στην εθνική οικονοµία του εµπο-
ρικού στόλου και των εφοπλιστών. Αυτό πρέπει να το έχουµε και
θα το έχουµε, όταν οι συναρµόδιοι Υπουργοί ενηµερώσουν τη
Βουλή και τα πολιτικά κόµµατα για τη χάραξη αυτής της νέας
εθνικής στρατηγικής. 

Εγώ επιµένω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας έχει µόνο ένα µικρό κοµµάτι αρµοδιότητας. Το
λέω αυτό για δεύτερη φορά και πρέπει να το προσέξουµε ιδιαί-
τερας: Μην ρίξουµε στις πλάτες της εθνικής µας άµυνας το θέµα
της βιωσιµότητας και της ανάπτυξης, είτε των αµυντικών βιοµη-
χανιών είτε των ναυπηγείων. Γιατί σε εκείνη την περίπτωση, κύριε
Μαυρίκο, θα έπρεπε να αυξήσουµε κατακόρυφα τις αµυντικές
δαπάνες, προκειµένου, να συντηρήσουµε αυτές τις βιοµηχανίες.
Το θέλουµε αυτό; Κύριοι συνάδελφοι, δεν το θέλουµε. Η Κυβέρ-
νησή µας δεν το θέλει. 

Γνωρίζουµε τις δυνατότητες των ναυπηγείων και των αµυντι-
κών βιοµηχανιών. Γνωρίζουµε ότι διαθέτουν τεχνογνωσία, καινο-
τοµία, εξειδικευµένο εργατοτεχνικό προσωπικό, αλλά θα δίνουµε
τις παραγγελίες µας µέχρι εκεί που επιτρέπει ο επιχειρησιακός
σχεδιασµός και οι ανάγκες της άµυνας της χώρας. Δεν µπο-

ρούµε παραπάνω. Η λογική αυτή, την οποία περιέγραψε για µία
ακόµα φορά ο κ. Μαυρίκος, οδήγησε πραγµατικά σε παρακµή
τις αµυντικές βιοµηχανίες και τα ναυπηγεία, σε κατασπατάληση
των εθνικών πόρων, σε δυσβάσταχτους αµυντικούς προϋπολο-
γισµούς σε βάρος της οικονοµικής και κοινωνικής ανάπτυξης της
χώρας. Κάνουµε µια µεγάλη πολιτική και στρατηγική τοµή σε
σχέση µε το παρελθόν. Αυτό το παρελθόν δεν πρόκειται να επα-
ναληφθεί.

Σχετικά µε τα γεωστρατηγικά ζητήµατα, κύριε συνάδελφε, η
χώρα στο πλαίσιο της εξυπηρέτησης και υπεράσπισης των εθνι-
κών της συµφερόντων αναπτύσσει, ενισχύει και συµβάλλει στην
εµβάθυνση των οικονοµικών, πολιτικών και στρατηγικών σχέ-
σεων, µε µία σειρά σηµαντικών χωρών της ευρύτερης περιοχής.
Η ανάπτυξη των σχέσεων µε το Ισραήλ είναι προς όφελος των
ελληνικών εθνικών συµφερόντων. Ωστόσο, πρέπει να επισηµάνω
ότι η ανάπτυξη, που είναι και στρατηγικός στόχος της Κυβέρνη-
σής µας, δεν σηµαίνει µε τίποτα ότι θα επηρεάσει αρνητικά τις
ιστορικές σχέσεις της χώρας µας µε τον αραβικό κόσµο, όπως
και µε άλλες χώρες της περιοχής, συµπεριλαµβανοµένης της
Τουρκίας.

Οι σχέσεις αυτές µε το Ισραήλ  έχουν έναν αυτόνοµο χαρα-
κτήρα. Όπως σας είπα, εξυπηρετούν τα συµφέροντά µας και θα
προχωρήσουµε στη βάση σχεδιασµού τόσο στο επίπεδο της
στρατιωτικής συνεργασίας, µέσω κοινών ασκήσεων, όσο και στο
επίπεδο της συνεργασίας στον ευρύτερο τοµέα των αµυντικών
βιοµηχανιών. 

Τέλος, αναφορικά µε τα ναυπηγεία, κύριε Μαυρίκο, θα έπρεπε
να ρωτήσετε και τους εργαζόµενους στην Ελευσίνα, πόσο η Κυ-
βέρνησή µας και ιδιαίτερα το Υπουργείο Εθνικής  Άµυνας στά-
θηκαν στο πλευρό τους, πόσο συνεπείς ήµασταν στην εκπλή-
ρωση, όλων εκείνων των υποχρεώσεων, που προέβλεπαν οι συµ-
βάσεις για την κατασκευή των πυραυλακάτων. 

Στην περίπτωση των ναυπηγείων της Ελευσίνας συµβαίνει
ακριβώς το ίδιο που συµβαίνει και µε τον Σκαραµαγκά. Είχαµε
µία σύγκρουση εσωτερικών συµφερόντων των ναυπηγείων µε
την «BAE», τη βρετανική εταιρεία ηλεκτρονικών, η οποία κατήγ-
γειλε την υποκατασκευαστική, υπεργολαβική σύµβαση, επειδή
δεν πληρωνόταν, ενώ τα χρήµατα το Πολεµικό µας Ναυτικό τα
είχε καταβάλει στα ναυπηγεία της Ελευσίνας. Θέστε, παρακαλώ,
αυτά τα ερωτήµατα και µέσω του συνδικαλιστικού κινήµατος
στην εργοδοσία των Ναυπηγείων Ελευσίνας.

Από τον Οκτώβριο του 2009, ξεκαθαρίσαµε όλες τις υποχρε-
ώσεις προς τα Ναυπηγεία Ελευσίνας. Το ίδιο κάνουµε, µε βάση
τις συµβατικές µας υποχρεώσεις, προς τα Ναυπηγεία Σκαραµα-
γκά. Πράγµατι, όπως προβλέπει η κύρια σύµβαση, σύµφωνα µε
το ν.3885, από τον Οκτώβριο του 2010 έχουν καταβληθεί από το
Πολεµικό Ναυτικό ποσά ύψους 132,5 εκατοµµυρίων ευρώ στα
Ναυπηγεία Σκαραµαγκά. Κι αυτό ήταν συµβατική µας υποχρέ-
ωση, προκειµένου από το φθινόπωρο του 2011 να αρχίσει η υλο-
ποίηση του προγράµµατος για την κατασκευή δύο ακόµη
σύγχρονων υποβρυχίων τύπου 214.

Ωστόσο, η ίδια η διοίκηση των ΕΝΑΕ, έχει «παγώσει» την πλη-
ρωµή της υποκατασκευάστριας εταιρείας «HDW». Όπως σας
είπα όµως, αυτό είναι ένα άλλο θέµα που δεν µας αφορά, του-
λάχιστον αυτήν τη στιγµή άµεσα. Μας αφορά σε σχέση µε την
εξέλιξη του προγράµµατος και σας είπα προηγουµένως, ότι θα
υπερασπιστούµε κάθε έννοµο συµφέρον του δηµοσίου. Και θα
το κάνουµε. 

Προσθέτω µάλιστα, για να έχετε µια ολοκληρωµένη εικόνα, ότι
δεν πληρώσαµε τη δόση του Μαΐου, ύψους 50 εκατοµµυρίων,
ακριβώς επειδή συνέβη αυτό, η καταγγελία δηλαδή της «HDW»
προς τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά. Και ξέρετε για ποιο λόγο εµ-
φανίστηκαν αυτά τα προβλήµατα; Είναι απόρροια των υποχρεώ-
σεων που θέτουµε για διαφάνεια και καθαρότητα στις συναλ-
λακτικές µας σχέσεις, σύµφωνα µε το ισχύον νοµοθετικό καθε-
στώς κάτι το οποίο -µπορώ να το πω στο ελληνικό Κοινοβούλιο-
δεν έχουν τηρήσει από την πλευρά τους οι Γερµανοί, όπως θα
έπρεπε να το κάνουν, αντίθετα µε την αραβική πλευρά, που σέ-
βεται απολύτως, τουλάχιστον µέχρι σήµερα, τους όρους και τις
προϋποθέσεις που έχουµε θέσει και στη σύµβαση αλλά και στο
ν.3885/2010. 
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Βλέπετε, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, ότι τα πράγµατα είναι
πιο πολύπλοκα, πιο σύνθετα. Θα µε ρωτήσετε: «Και τι θα γίνει µε
τους εργαζόµενους;» Επειδή χειριζόµουν το θέµα, θέλω να σας
πω ότι οι εργαζόµενοι πληρωνόντουσαν πάντα, ακόµα και σε συ-
νέχεια παρέµβασής µας στο να δίνει το Υπουργείο Οικονοµικών
εγγυήσεις, µέσα από δάνεια από τον τραπεζικό τοµέα. Μέχρι σή-
µερα δεν στερήθηκαν τίποτε από τους µισθούς και τα επιδόµατά
τους, για να µπορούν πραγµατικά να επιβιώσουν. Όµως, οφεί-
λουµε να είµαστε όλοι ειλικρινείς. Τα ναυπηγεία, κι όχι µόνο του
Σκαραµαγκά αλλά και της Ελευσίνας και του Νεωρίου, δεν µπο-
ρούν να επιβιώσουν µόνο µε τους αµυντικούς εξοπλισµούς και
τις παραγγελίες του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. 

Θα συµβάλουµε στο να επιλυθεί το µεγάλο, το δύσκολο, το
σύνθετο νοµικό πρόβληµα µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Δεν σας
λέω ότι είναι εύκολο. Θα είναι εξαιρετικά δύσκολο. Θα χρεια-
στούν σκληρές διαπραγµατεύσεις. Όµως και η συµβαλλόµενη
πλευρά οφείλει να λύσει τα εσωτερικά, ενδοεπιχειρηµατικά της
προβλήµατα. 

Πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι βρισκόµαστε µπροστά σε πολύ
σηµαντικές επιλογές. Θέλω να διαβεβαιώσω το συνάδελφο κ.
Μαυρίκο και µέσω αυτού τους συναδέλφους και τους εργαζόµε-
νους στα ναυπηγεία ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας θα καταβάλει κάθε προσπάθεια να υπερασπιστεί τις
θέσεις εργασίας, υπερασπιζόµενη όµως συγχρόνως -και αυτό
είναι το µείζον πολιτικό αίτηµα για εµένα- το εθνικό συµφέρον,
το δηµόσιο συµφέρον και τα χρήµατα του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτη Μπεγλίτη.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου και

θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1016/21-6-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυ-
ρουδή Βορίδη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την αύξηση της εγκληµατικότη-
τας στη δυτική Αττική.

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ
Όθωνας.

Παρακαλείται ο κ. Μαυρουδής Βορίδης, ο ερωτών συνάδελ-
φος, να λάβει το λόγο προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την
επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε να κάνω µου δύο αρχικές παρατηρήσεις.
Το πρώτο είναι ότι διαπιστώνω µε ανησυχία ότι σε έναν κύκλο

οκτώ ερωτήσεων, κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση απουσιάζει στις
πέντε, γεγονός το οποίο µαρτυρά την υποβάθµιση του κοινοβου-
λευτικού ελέγχου.  Και δεν γνωρίζω σε τι οφείλεται αυτό, αλλά
είναι σαφές ότι και από την πλευρά της Βουλής αυτού του τύπου
οι αρνήσεις δεν µπορούν να γίνουν εύκολα αποδεκτές. Έχουµε
ούτως ή άλλως φαινόµενα υποβαθµίσεως της λειτουργίας του
Κοινοβουλίου µε κυβερνητική ευθύνη -δεν πρέπει αυτό να γενι-
κευτεί- εξαιτίας κάποιων υποχρεώσεων, που εγώ δεν αµφισβητώ
ότι υπάρχουν από την πλευρά των Υπουργών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Το δεύτερο, το οποίο παρενθετικώς θέλω να θέσω είναι ότι ελ-
πίζω, κύριε Υφυπουργέ, ότι θα κάνετε κάτι προκειµένου να υπε-
ρασπιστείτε το εισόδηµα των αστυνοµικών, το οποίο πλήττεται
µε βάρβαρο τρόπο, µε άδικο τρόπο. Και ειδικώς οι ένστολοι κά-
νουν µια δουλειά την οποία θα έπρεπε κάποιος να εκτιµά και να
τη διακρίνει από τα γενικότερα έργα περιορισµού στα δηµοσιο-
νοµικά πλαίσια. Δεν είναι όλοι το ίδιο στο ελληνικό δηµόσιο.
Υπάρχουν άνθρωποι, οι οποίοι εξ αντικειµένου κάνουν πολύ
σκληρότερες, πολύ δυσκολότερες, πολύ πιο ευαίσθητες εργα-
σίες από αυτές που κάνουν άλλοι και εποµένως ως προς αυτούς,
θα έπρεπε να τυγχάνουν µιας εξαιρετικής αντιµετωπίσεως µισθο-
λογικής και αυτή είναι η περίπτωση του προσωπικού της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας.

Έρχοµαι στην ερώτηση. Πρέπει να κάνουµε κάτι µε τη δυτική
Αττική. Η δυτική Αττική πλέον εξελίσσεται σε µια κατάσταση απο-

λύτου ανοµίας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή) 
Σε τριάντα δευτερόλεπτα θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε.  
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Υπάρχουν πλέον,  ολόκληρες περιο-

χές, όπου η πρόσβαση της Ελληνικής Αστυνοµίας καθίσταται δύ-
σκολη, χρειάζεται οργάνωση επιχειρήσεων ακόµα! Υπάρχουν
περιοχές, µιλάω για το Ζεφύρι, όπου εκεί το οργανωµένο πια
έγκληµα το χρησιµοποιεί ως ορµητήριο, το χρησιµοποιεί ως έναν
χώρο ανοµίας, µη παρεµβάσεως της έννοµης τάξης, για να ορ-
γανώνει διακίνηση ναρκωτικών και µπορεί και όπλων. Υπάρχουν
περιοχές στις οποίες πια αυτή η δραστηριότητα επεκτείνεται.
Ενώ ήταν εστιασµένη στο Ζεφύρι, ενώ ήταν εστιασµένη σε ορι-
σµένες περιοχές, σε συγκεκριµένες γειτονιές στις Αχαρνές, αρ-
χίζει πλέον και πάει στον Ασπρόπυργο. Και τελευταία είχαµε ένα
τέτοιο µεγάλο ζήτηµα στα Νεόκτιστα.

Οφείλω να αναγνωρίσω, κύριε Υφυπουργέ, ότι κατευθείαν,
από τη στιγµή που έχει γίνει η ερώτηση µέχρι σήµερα, υπάρχει
µια κάποια βελτίωση. Υπήρξαν εκεί δηλαδή δράσεις της Αστυνο-
µίας. Και επίσης οφείλω να αναγνωρίσω ότι ο ταξίαρχος κ. Γού-
λας, ο οποίος είναι στη δυτική Αττική, αλλά και ο υποδιευθυντής,
κ. Μπουράνης, πραγµατικά έχουν καταβάλει το τελευταίο διά-
στηµα προσπάθειες για να αντιµετωπίσουν το φαινόµενο. 

Οφείλω, επίσης, να επισηµάνω ότι πράγµατι αυτό το τελευταίο
χρονικό διάστηµα από τη στιγµή που έγιναν τα γεγονότα µέχρι
σήµερα –και αυτό είναι σηµαντικό να το ξέρουµε- εξαιτίας αυτής
της αστυνοµικής δράσεως υπάρχει πολύ σηµαντική µείωση της
εγκληµατικότητας. Άρα δεν είναι ανάγκη εδώ να ανακαλύψουµε
την πυρίτιδα. 

Σε αυτές τις περιοχές χρειάζεται –και µιλώ ειδικά για τα Νεό-
κτιστα Ασπροπύργου, αλλά τώρα αυτό είναι κάτι που πρέπει να
διευρυνθεί- αυξηµένη αστυνοµική παρουσία και δράση, για να
αντιµετωπιστούν τα φαινόµενα της εγκληµατικότητας. Όταν το
έχουµε αυτό, η εγκληµατικότητα µειώνεται. Όταν δεν το έχουµε,
πηγαίνουµε σε µια κατάσταση ανοµίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βορίδη. 

Θέλω να σας πω, ως προς το εισαγωγικό σας σχόλιο, ότι πράγ-
µατι αυτές οι ακυρώσεις της συζητήσεως επικαίρων ερωτήσεων
ως θέµα απασχολεί το Προεδρείο και επιµελείται ώστε να συζη-
τούνται οι ερωτήσεις. Σας πληροφορώ δε, όπως ενηµερώθηκα,
ότι η αναβολή των περισσοτέρων αφορά περιπτώσεις ανωτέρας
βίας ή που εγγίζουν τα όρια της σχετικής αδυναµίας λόγω ανω-
τέρας βίας. Ευχαριστώ που το παρατηρήσατε και µου δώσατε
την ευκαιρία να δώσω αυτήν την εξήγηση. 

Παρακαλείται τώρα ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Εµµανουήλ Όθωνας να λάβει το λόγο, προκειµένου να απαντήσει
στον ερωτώντα συνάδελφο. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα µου επιτρέψετε και εµένα να κάνω ένα µικρό σχόλιο και µια
παρατήρηση στην επισήµανση που έκανε ο κύριος συνάδελφος,
σε σχέση µε την αναβολή επικαίρων ερωτήσεων. 

Επειδή το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, κατά σύ-
µπτωση, δεν έχει αναβάλει καµµία σχετική κοινοβουλευτική πρω-
τοβουλία συναδέλφου και παρακολουθούµε στατιστικά ή εµπει-
ρικά την εξέλιξη αυτής της διαδικασίας, θεωρώ ότι αυτό που
συµβαίνει σήµερα, δηλαδή το φαινόµενο αναβολής τόσων επι-
καίρων ερωτήσεων –και αυτή είναι η δική µου παρατήρηση- δεν
είναι κάτι το σύνηθες.

Θέλω να υπενθυµίσω ότι προφανώς αυτή η Κυβέρνηση στο
πλαίσιο της πρόσφατης αναθεώρησης του Κανονισµού της Βου-
λής συνέβαλε µε τη συµφωνία και τις σωστές προτάσεις και πα-
ρατηρήσεις και των άλλων κοµµάτων, ώστε αυτή ακριβώς η
διαδικασία, στην οποία βρισκόµαστε σήµερα, να γίνει λίγο ου-
σιαστικότερη, δίνοντας παραπάνω ευχέρεια στους συναδέλφους
να αναπτύσσουν τις απόψεις και τα ερωτήµατά τους. 

Επίσης, θέλω να υπενθυµίσω ότι µε την επεξεργασία των νο-
µοσχεδίων, µε τις δύο αναγνώσεις στις αρµόδιες διαρκείς επι-
τροπές και µε µια σειρά άλλων παρεµβάσεων έγινε µια προσπά-
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θεια που καθόλου δεν κατατείνει στην υποβάθµιση του Κοινο-
βουλίου. 

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, θέλω να συµφωνήσω µε την αναφορά
τού συναδέλφου ότι οι πενιχρές –σε πολλές περιπτώσεις- αµοι-
βές των αστυνοµικών υπαλλήλων ιδιαίτερα εκείνων που είναι κα-
θηµερινά, µέρα νύχτα, στο πεζοδρόµιο και στη µάχη µε το
έγκληµα δεν µπορούν να µπουν στην προκρούστεια κλίνη των
περικοπών, διότι δεν εµπίπτουν στις περιπτώσεις εκείνες του ελ-
ληνικού δηµοσίου που έχουν περιθώριο ή –το λεγόµενο, όπως
συνηθίζουµε να λέµε- λίπος περικοπών. 

Το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη έχει καταστήσει αυτή
την ιδιαιτερότητα µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο και µε πολύ συ-
γκεκριµένη τεκµηρίωση στο αρµόδιο Υπουργείο Οικονοµικών
έγκαιρα, για να αποτρέψει µια τέτοια εξέλιξη. 

Μια και ο κύριος συνάδελφος άνοιξε τις εκτός θέµατος παρα-
τηρήσεις, θα περίµενα µαζί µε τις δύο προαναφερθείσες να προ-
σθέσει και τα προσωπικά του συγχαρητήρια –που ξέρω ότι
εκτιµά το Σώµα- όπως επίσης και της Αίθουσας, για την πρό-
σφατη µεγάλη επιτυχία της Ελληνικής Αστυνοµίας ...

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Σωστό!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): ...που µαζί µε τις δικαστικές αρχές, το ΣΔΟΕ και όλους
όσους ενεπλάκησαν σε µια πολύ σοβαρή υπόθεση φαίνεται να
επιφέρουν ένα ακαριαίο και καίριο χτύπηµα σε ένα χώρο που όχι
µόνο έχει ιδιαίτερη ευαισθησία αλλά αποτελεί και ένα κοινωνικό
φαινόµενο που ενδιαφέρει και απασχολεί πάρα πολύ κόσµο και
αναφέροµαι στο χώρο του ελληνικού ποδοσφαίρου. 

Στο θέµα της ερώτησης θα συµφωνήσω και εδώ µε τον κύριο
συνάδελφο στη γνωστή δυσχέρεια αστυνόµευσης της συγκεκρι-
µένης περιοχής λόγω των ειδικών χαρακτηριστικών που αυτή
έχει. Η περιφέρεια αυτή έχει µια ανοµοιοµορφία, διότι περιλαµ-
βάνει περιοχές αµιγώς αστικές, ηµιαστικές, βιοµηχανικές, αγρο-
τικές και παρουσιάζει ανοµοιογένεια πληθυσµού, η οποία
επιτείνεται από το γεγονός ότι υπάρχει έντονη παρουσία µετα-
ναστών, Ροµά και διαφόρων κατηγοριών ανθρώπων που –επανα-
λαµβάνω- κάνει τη συνολική διαχείριση στα θέµατα αστυνό-
µευσης της περιοχής πάρα πολύ δυσχερή. 

Επίσης, θα συµφωνήσω ότι παρά τις προσπάθειες, τις οποίες
αναγνώρισε ο κ. συνάδελφος, η κατάσταση αστυνόµευσης και η
επικρατούσα έννοµη τάξη στην περιοχή πόρρω απέχει από αυτό
που και ο ίδιος επιζητά. Είναι και δική µας πρόθεση αλλά και είναι
πάνω απ’ όλα απαίτηση των κατοίκων της περιοχής.

Χαίροµαι, όµως, κύριε συνάδελφε, που αναγνωρίσατε ότι
υπάρχει µία προσπάθεια και εξελίσσεται το τελευταίο διάστηµα
ένα καλύτερα οργανωµένο επιχειρησιακό σχέδιο στην περιοχή.
Στο γραπτό κείµενο της ερώτησής σας –και εκεί θα ήθελα να κα-
ταθέσω τη διαφωνία µου- µιλάτε για εκκλήσεις των φορέων της
περιοχής που πέφτουν συνεχώς στο κενό και για το αν και όποτε
υπάρχει αστυνοµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού.) 

Πιστεύω ότι σήµερα –και καταλήγουµε σε αυτό στην πρώτη
φάση της συζήτησής µας- υπάρχει ένα επιχειρησιακό σχέδιο µε
αναβαθµισµένη την παρουσία της δίκυκλης αστυνόµευσης και
της συνέργειάς της και την επιχειρησιακή διασύνδεσή της µε τις
υπόλοιπες µονάδες της Ελληνικής Αστυνοµίας. Υπάρχει µία συ-
στηµατικότητα, µία ενίσχυση της εµφανούς αστυνόµευσης µε
πολύ συγκεκριµένα αποτελέσµατα, στα οποία θα αναφερθώ στη
δευτερολογία µου για να µην κάνω κατάχρηση του χρόνου.

Αυτό για το οποίο έχουµε υποχρέωση και ευθύνη και θέλω να
σας διαβεβαιώσω είναι ότι στο πλαίσιο των δυνατοτήτων της η
Ελληνική Αστυνοµία, όπως ξέρετε πολύ καλά, διασπά καθηµε-
ρινά σε πολλά µέτωπα δυνάµεις ανάλογα µε τη συγκυρία. Αυτό
που εσείς αναγνωρίσατε και παρατηρήσατε το τελευταίο διά-
στηµα δεν θα είναι µία αποσπασµατική και συγκυριακή βελτίωση,
αλλά αυτή η προσπάθεια θα είναι συνεχής και συνεπής το επό-
µενο διάστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό κ. Εµµανουήλ Οθωνα.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαυρουδής Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Οφείλει κανείς να κάνει µνεία, µιας και αναφερθήκαµε στο ζή-
τηµα της πρόσφατης επιτυχίας της Ελληνικής Αστυνοµίας. Επί-
σης, οφείλει κανείς να κάνει µνεία της πληρότητας, αν θέλετε,
της εικόνας, στο ρόλο που έπαιξε η Εθνική Υπηρεσία Πληροφο-
ριών µε βάση ένα θεσµικό πλαίσιο –θυµίζω- το οποίο εψήφισε η
Βουλή το 2008, που έδινε τη δυνατότητα στην Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών να χρησιµοποιεί τις δυνάµεις της και τις δυνατό-
τητές της για την αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος.
Αυτά για την πληρότητα της εικόνας. Νοµίζω ότι όλα αυτά είναι
σηµαντικά στην κατεύθυνση µιας αντεγκληµατικής πολιτικής.

Κύριε Υφυπουργέ, εγώ, όπως ξέρετε, είµαι ο τελευταίος που
έχω κάποιον ειδικό καηµό να αντιπολιτεύοµαι για να αντιπολιτεύ-
οµαι. Δεν το κάνω αυτό και δεν µε ενδιαφέρει. Τα προβλήµατα,
όµως, της περιοχής είναι πραγµατικά. Το αναγνωρίσατε. Πέρα,
όµως, της αναγνωρίσεως χρειαζόµαστε αντιµετώπιση.

Να σας πω απλώς ότι ως Βουλευτής της περιοχής έχω συµ-
µετάσχει σε συσκέψεις για την αντιµετώπιση της εγκληµατικότη-
τας ήδη από το πρώτο έτος της θητείας µου. Δηλαδή, αυτή είναι
µία κατάσταση η οποία πάει πίσω τέσσερα χρόνια.

Οι καλές προθέσεις της πολιτείας και της εκάστοτε πολιτικής
ηγεσίας είναι δεδοµένες. Οι προτεραιότητές της, όµως, µπροστά
στη σειρά των προβληµάτων που έχει να αντιµετωπίσει, δεν είναι
δεδοµένες. Εδώ, λοιπόν, έχει µεγάλη σηµασία να το ιεραρχή-
σουµε.

Εγώ δεν διαφωνώ. Προφανώς είναι πολλές οι απαιτήσεις για
την προστασία των εννόµων αγαθών, τα οποία πρέπει να προ-
στατεύσει η Ελληνική Αστυνοµία. Είναι πολλές οι απαιτήσεις και
πολλές οι υποχρεώσεις της. Αλλά, εδώ έχει σηµασία η ιεράρ-
χηση.

Θέλω να διευκρινίσω αυτό το οποίο λέω. Το πρόβληµα δηµι-
ουργήθηκε. Το πρόβληµα έχει δηµιουργηθεί στους ΧΥΤΑ. Έχει
δηµιουργηθεί, όπως ξέρετε, µε συγκρούσεις µεταναστών, Πακι-
στανών µε Ροµά, είχαµε νεκρούς στην περιοχή εξαιτίας αυτών
των συγκρούσεων, δηµιουργήθηκαν εν συνεχεία προστριβές και
είχαµε εµπρησµούς κακουργηµατικής µορφής στην περιοχή, δη-
µιουργήθηκαν εν συνεχεία συγκρούσεις κατοίκων του Ασπρο-
πύργου µε Ροµά. Εποµένως είχαµε µία κατάσταση η οποία
θύµιζε πραγµατικά ανοµία.

Αυτή η κατάσταση, που δηµιουργήθηκε στον Ασπρόπυργο,
είναι εµπεδωµένη, µόνιµη και διαρκής στο Ζεφύρι. Εκεί είναι µο-
νίµως έτσι τα πράγµατα.

Εκεί, λοιπόν, σε εκείνο το χρονικό σηµείο έγιναν, πρώτον, δρά-
σεις των κατοίκων της περιοχής που οφείλω να τις εξάρω. Οι κά-
τοικοι της περιοχής πήραν πρωτοβουλίες. Ήταν σηµαντικές.
Υπερασπίστηκαν το δικαίωµά τους σε αποτελεσµατική προστα-
σία τους από διάφορες εγκληµατικές δραστηριότητες και ήταν
σηµαντικό. Κινητοποιήθηκε η τοπική αυτοδιοίκηση. Ο Νίκος Με-
λετίου, ο Δήµαρχος Ασπροπύργου, πήρε συγκεκριµένες σηµα-
ντικές πρωτοβουλίες. Συντονίστηκαν οι φορείς της περιοχής και
είδαµε, εν συνεχεία, πράγµατι το τελευταίο χρονικό διάστηµα
αποτελεσµατική δράση της Ελληνικής Αστυνοµίας. Αυτό στην
περιοχή του Ασπροπύργου.

Οι περιοχές Ζεφυρίου και Αχαρνών παραµένουν µε προβλή-
µατα. Εγώ τι λέω; Δεν λέω ότι η πολιτική ηγεσία δεν θέλει. Δεν
λέω ότι η Ελληνική Αστυνοµία, πολλώ µάλλον, δεν θέλει. Λέω το
εξής. Όταν υπάρχει δράση, όταν υπάρχει αστυνοµική δράση,
βλέπουµε άµεσα αποτελέσµατα, συγκεκριµένα. Όταν ιεραρχού-
νται διαφορετικά οι προτεραιότητες, εγκαταλείπονται δύσκολες
περιοχές. Εγώ το τονίζω: Γιατί έχει σηµασία η προτεραιότητα;
Διότι διαχέεται η εγκληµατικότητα. Αυτή δεν είναι µία εγκληµα-
τικότητα που περιορίζεται στην περιοχή. Βεβαίως, την υφίστα-
νται οι κάτοικοι πρωτίστως, αλλά επειδή χρησιµοποιείται ως
ορµητήριο, διαχέεται η εγκληµατικότητα.

Άρα, λοιπόν, εκείνο που λέω και εκείνο που ζητάω και εκείνο
στο οποίο εµµένω είναι στο τι χρειαζόµαστε ειδικώς σε αυτές τις
περιοχές που είναι βεβαρηµένες από την εγκληµατικότητα.
Ανοίγω µία παρένθεση: Επίσης επιτυχία στη συντονισµένη δράση
κατοίκων-αυτοδιοίκησης-Ελληνικής Αστυνοµίας είναι η αποκά-
λυψη µίας τοξικής βόµβας. Το ξέρετε το θέµα. Εργαστήριο ολό-
κληρο πέταγε τοξικά στην περιοχή, µολύνοντας ολόκληρη την
περιοχή.
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Εκεί, λοιπόν, όπου υπάρχει αυτός ο συντονισµός, κάτοικοι-αυ-
τοδιοίκηση-κεντρικό κράτος µε τη µορφή της Ελληνικής Αστυνο-
µίας, έχουµε θετικά αποτελέσµατα. Τι είναι εκείνο που
χρειάζεται; Χρειάζεται προτεραιότητα, χρειάζεται ενίσχυση της
αστυνοµικής δύναµης και χρειάζεται και µία απλή πολιτική, η πο-
λιτική της µηδενικής ανοχής. Η πολιτική της µηδενικής ανοχής
δεν είναι για όλη την Ελλάδα. Δεν είναι υποχρεωτικό σε περιοχές
που είναι σχετικώς ευνοµούµενες να τους επιβάλλεται µία τόσο
ισχυρή αστυνοµική παρουσία, που να απαιτεί την πλήρη συµµόρ-
φωσή τους. Δεν είναι για παντού, αλλά για περιοχές που έχουν
αυτό το πολύ µεγάλο πρόβληµα, για να τις επαναφέρουµε σε
συνθήκες ευταξίας, χρειαζόµαστε πολύ ισχυρή πίεση της επιβο-
λής του νόµου.

Αυτό, λοιπόν, το οποίο ζητούν οι κάτοικοι, αυτό το οποίο ζη-
τούν οι αυτοδιοικητικοί παράγοντες της περιοχής, αυτό το οποίο
ζητούν οι Βουλευτές της περιοχής από την Κυβέρνηση, είναι αυ-
ξηµένες αστυνοµικές δράσεις για να έχουµε θετικά αποτελέ-
σµατα, τα οποία ξαναλέω ότι θα είναι πολλαπλώς ευεργετικά και
όχι µόνο για την περιοχή.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βορίδη. Παρακαλείται ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Εµµανουήλ Όθωνας να λάβει το λόγο για δευτερολογία.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Κύριε Πρόεδρε, ούτε στην πρωτολογία µου µίλησα για
απλώς καλές προθέσεις της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη και της Ελληνικής Αστυνοµίας για τη δια-
χείριση του συγκεκριµένου ζητήµατος που ο συνάδελφος θέτει.
Μίλησα για συγκεκριµένο σχέδιο, η εφαρµογή του οποίου, όπως
ο ίδιος ο κύριος συνάδελφος αναγνώρισε, παράγει το τελευταίο
διάστηµα αποτελέσµατα.

Επειδή θέλω να είµαι συγκεκριµένος και σαφής, θέλω να ενη-
µερώσω, κατ’ αρχάς, το συνάδελφο και το Σώµα ολόκληρο στη
συνέχεια, ότι το τελευταίο διάστηµα -αναφέροµαι στο πρώτο τε-
τράµηνο του 2011- στην ευρύτερη περιοχή, για την οποία συζη-
τάµε, έχουν γίνει από τις αρµόδιες αστυνοµικές αρχές πεντα-
κόσιες εβδοµήντα επτά συλλήψεις για διάφορα αδικήµατα και
από την Υποδιεύθυνση Ασφαλείας της περιοχής χίλιες εβδοµή-
ντα πέντε, επίσης, συλλήψεις για διάφορα αδικήµατα, εννιακό-
σιες εβδοµήντα δύο συλλήψεις για άτοµα που ήταν φυγόποινοι
και διαβιούσαν στην περιοχή, όπως υπήρξαν επίσης και εκατόν
τέσσερις απελάσεις αλλοδαπών που έµεναν στην περιοχή.

Δεν είµαι θιασώτης των στατιστικών στοιχείων και των αριθ-
µών. Όµως, αποδεικνύουν αυτό που συµφωνήσαµε εδώ µαζί µε
τα υπόλοιπα. Δεν νοµίζω ότι υπάρχει καµµία αποκλίνουσα προ-
σέγγιση σε σχέση ούτε µε τις διαπιστώσεις ούτε µε τον τρόπο
διαχείρισης. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, επίσης, κύριε Βορίδη, ότι θέµα
προτεραιότητος για το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη δεν
τίθεται και ούτε υπαινικτικά δεν είναι για εµάς ανεκτή οποιαδή-
ποτε αναφορά –δεν κάνατε εσείς τέτοια- ότι για λόγους κοινωνι-
κούς ή οτιδήποτε άλλους υπάρχουν περιοχές, που µπαίνουν σε
µία –ας πούµε- άτυπη διαβάθµιση προτεραιοτήτων σε σχέση µε
την απόλαυση των έννοµων αγαθών. Θα έλεγα, µάλιστα, ότι για

εµάς η µηδενική ανοχή είναι πανελλαδικής εφαρµογής. Προφα-
νώς, για να επιτευχθεί δεν χρειάζεται η ίδια ένταση αστυνοµικών
µέτρων σε όλη την Ελλάδα και νοµίζω ότι αυτό, επίσης, είναι ένα
άλλο σηµείο συµφωνίας µας.

Θα κλείσω, λέγοντας κάτι τελευταίο. Είναι δική µας αρχή, κα-
τεύθυνση, παρότρυνση, αλλά και παρακολούθηση για την εφαρ-
µογή από τη φυσική  ηγεσία της Αστυνοµίας και τους κατά
τόπους αστυνοµικούς διευθυντές ενός -όσο γίνεται- συµµετοχι-
κού σχεδιασµού των δράσεων κατά περιοχή, εµπλέκοντας τις δυ-
νάµεις της αυτοδιοίκησης, των κοινωνικών και παραγωγικών
φορέων της περιοχής, όχι ως όργανα συναπόφασης αλλά ως φο-
ρείς που ξέρουν τις ιδιαιτερότητες, τα προβλήµατα και µπορούν
να συµβάλουν µε προτάσεις στη διαµόρφωση ενός –όσο γίνεται-
πιο αποτελεσµατικού σχεδίου αστυνόµευσης σε κάθε περιοχή.
Αυτό έγινε και στη συγκεκριµένη περιοχή και µε πρωτοβουλία
των φορέων, αλλά και µε ανταπόκριση –και πολλές φορές- πρω-
τοβουλία των ίδιων των αξιωµατικών της Αστυνοµίας, που είναι
εντεταλµένοι για την ανάπτυξη του σχεδίου στην περιοχή.

Θέλω, λοιπόν, κλείνοντας να σας διαβεβαιώσω πως το γεγο-
νός ότι δεν υπάρχει ζήτηµα προτεραιοτήτων, ότι θα εξαντλείται
και θα συνεχίσει να εξαντλείται κάθε δυνατότητα αναβάθµισης
της αστυνοµικής παρουσίας στην περιοχή δεν σηµαίνει ότι κανείς
εφησυχάζει ή είναι ικανοποιηµένος, ούτε οι κάτοικοι ούτε οι εκ-
πρόσωποί τους ούτε οι τοπικές αστυνοµικές δυνάµεις ούτε η πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, κύριε
συνάδελφε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνα.
ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ δευτέρου κύκλου: Η πρώτη µε αριθµό

1014/21-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
πληρωµή των δικαιούχων του µέτρου 144 του Προγράµµατος
«ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
συντρέχοντος στο πρόσωπο του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Οµοίως, η δεύτερη µε αριθµό 1010/21-6-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Πλακιωτάκη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την αναπροσαρµογή των
συντάξεων του Εµπορικού Ναυτικού δεν συζητείται λόγω συνεν-
νόησης του ερωτώντος συναδέλφου µε τον αρµόδιο Υπουργό
και διαγράφεται.

Τέλος, η τέταρτη µε αριθµό 1017/21-6-2011 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου
Ροντούλη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αξιοκρατική επιλογή των διευθυ-
ντών σχολικών µονάδων δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέ-
χοντος στο πρόσωπο της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των



ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 52/32/6-6-2011 επίκαιρη επερώτηση
των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας κ.κ. Αθανασίου Νάκου,
Προκόπη Παυλόπουλου, Αθανασίου Δαβάκη, Γρηγορίου Απο-
στολάκου, Κωνσταντίνου Γκιουλέκα, Δηµητρίου Σταµάτη, Κων-
σταντίνου Τζαβάρα, Κωνσταντίνου Τσιάρα, Χρήστου Ζώη,
Μαρίας Κόλλια-Τσαρουχά, Ιωάννη Λαµπρόπουλου, Παναγιώτη
Μελά, Αναστασίου Νεράντζη, Φωτεινής Πιπιλή, Σωτηρίου Χατζη-
γάκη, Νικολάου Δένδια και Κωνσταντίνου Τασούλα, προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την προετοιµασία
του Πυροσβεστικού Σώµατος για την επιχειρησιακή θωράκισή
του κατά την τρέχουσα αντιπυρική περίοδο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ενηµερώνω το Σώµα ότι κατά
τη συζήτηση της επερώτησης προς τον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη για την προετοιµασία του Πυροσβεστικού Σώµατος
από πλευράς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, µε επι-
στολή του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου, κ. Σπύρου Χαλβατζή
προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος κ. Αντώνης Σκυλλάκος. Οµοίως, ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλέξης Τσίπρας µε επιστολή προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ορίζει για τη σηµερινή συζήτηση
της επίκαιρης επερώτησης των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρα-
τίας ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή του κόµµατος
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασίλειο Μουλό-
πουλο.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση προς
το Σώµα.

«24-6-2011. Οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες Αστυνοµικών Υπαλ-
λήλων, Αξιωµατικών Ελληνικής Αστυνοµίας, Ενώσεων Υπαλλή-
λων Πυροσβεστικού Σώµατος, Ενώσεων Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος, Αξιωµατικών Λιµενικού Σώµατος και η Ένωση Αξιωµα-
τικών Πυροσβεστικού Σώµατος κατέθεσαν ψήφισµα µε το οποίο
εκφράζουν την αντίθεσή τους στα νέα επιπρόσθετα µέτρα της
Κυβέρνησης, που πλήττουν το εισόδηµά τους και την υπόστασή
τους και ζητούν την εκ βάθρων ανασυγκρότηση των Σωµάτων
Ασφαλείας για τη διασφάλιση της αποστολής τους και τη θωρά-
κιση του αγαθού της ασφάλειας ως δηµόσιου και κοινωνικού
αγαθού. Αριθµός Πρωτοκόλλου 1593/24-6-2011».  

Κατατίθεται στα Πρακτικά. 
(Το προαναφερθέν ψήφισµα κατατίθεται για τα Πρακτικά και

βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Παρακαλείται ο πρώτος επερωτών συνάδελφος κ. Αθανάσιος
Νάκος να λάβει το λόγο.  

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα
στη χώρα µας, πέρα από τις ζυµώσεις και την ατέλειωτη ανταλ-
λαγή πολιτικών επιχειρηµάτων, υπάρχει ένα βασικό ζητούµενο
περισσότερο επίκαιρο από ποτέ. Είναι η παραγωγή έργου και η
εξεύρεση λύσεων στα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι πολί-
τες. Δυστυχώς αυτή η αυτονόητη αλήθεια δεν έγινε σεβαστή επί
χρόνια και αυτό το πλήρωσε και συνεχίζει να το πληρώνει η χώρα
µας µε το σκληρότερο τρόπο. 

Δυστυχώς ακόµη και σήµερα η Κυβέρνηση συνεχίζει να πειρα-
µατίζεται. Αντί να θωρακίζει το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών,
να ενισχύει το ηθικό και τη συνοχή των δηµόσιων λειτουργών, να
ενδυναµώνει τη σχέση των πολιτών µε τα Σώµατα Ασφαλείας, τα
κάνει όλα δυσκολότερα. Ζητάει τιτάνιο έργο την περίοδο που η
φτώχεια, η ανεργία και τα φυσικά φαινόµενα αυξάνουν τους κιν-
δύνους, ενώ την ίδια στιγµή στερεί τα εργαλεία από αυτά για να
κάνουν αποτελεσµατικά τη δουλειά τους. 

Η προετοιµασία της χώρας για την αντιµετώπιση του κινδύνου
των καταστροφικών πυρκαγιών είναι χαρακτηριστικό παράδειγµα
αυτής της πολιτικής. Για πρώτη φορά δεν έχουν υλοποιηθεί οι
απαραίτητες προπαρασκευαστικές ενέργειες για την ενίσχυση
της Πυροσβεστικής. Δεν έχει ανακοινωθεί ένα ολοκληρωµένο
πρόγραµµα δράσης των εµπλεκοµένων δυνάµεων. 

Οι πυροσβέστες διατυπώνουν τόσο έντονα και ανοικτά τις ανη-
συχίες τους για το φετινό καλοκαίρι. Γιατί γίνεται αυτό; Από τα

πέντε ιδιόκτητα αεροπλάνα του Πυροσβεστικού Σώµατος δεν
είναι σε επιχειρησιακή ετοιµότητα κανένα, εφόσον δεν έχουν συ-
ντηρηθεί από τον περασµένο Σεπτέµβριο και πλέον απαιτείται η
αποκατάστασή τους µε κόστος τελικά µεγαλύτερο από το σύ-
νολο του κόστους της συντήρησης. 

Είναι χαρακτηριστικό της µεγάλης καθυστέρησης ότι µόλις
πριν δύο εβδοµάδες κι ενώ βρισκόµαστε στην καρδιά της αντι-
πυρικής περιόδου κι ενώ γνωρίζατε, κύριε Υπουργέ, ότι τα ελι-
κόπτερα είναι ακινητοποιηµένα τους τελευταίους δέκα µήνες,
ανακοινώσατε ότι είµαστε στο τελευταίο στάδιο καθορισµού των
τεχνικών λεπτοµερειών, που θα µας επιτρέψουν να προκηρυχθεί
σχετικός διαγωνισµός συντήρησης µε ορίζοντα ολοκλήρωσης
δύο µε τρεις µήνες, δηλαδή όταν πλέον θα βρισκόµαστε στο φθι-
νόπωρο και δεν θα χρειαζόµαστε τα ελικόπτερα. 

Δεν έγινε καµµιά ενέργεια προετοιµασίας όλον το χειµώνα,
βγήκε µόνο µια απόφαση. Ποια; Αυτή που αφορά τη διάλυση της
Υπηρεσίας Εναέριων Μέσων. 

Σήµερα, το αποτέλεσµα είναι να πληρώνουµε ενοίκιο για τη
στάθµευση αυτών των ελικοπτέρων, να πληρώνουµε καύσιµα για
την ετοιµότητά τους και –το σηµαντικότερο- να στερείται η χώρα
µέσων που είναι άκρως απαραίτητα για τον επιχειρησιακό συντο-
νισµό, τη µεταφορά προσωπικού και τις επιχειρήσεις διάσωσης.

Χρειάστηκαν δεκάδες ερωτήσεις συναδέλφων Βουλευτών και
η σηµερινή επερώτηση, για να προχωρήσει το Υπουργείο µόλις
προχθές στη µίσθωση των τριών πρώτων ελικοπτέρων κατάσβε-
σης απ’ αυτά που κάθε χρόνο χρησιµοποιεί το Πυροσβεστικό
Σώµα. Βέβαια, το καθεστώς είναι εξαιρετικά ασαφές, αφού στις
10 Μαΐου δηλώνατε στη Βουλή ότι προέκυψαν κάποια προβλή-
µατα µε τη συντήρηση των αεροσκαφών, το Πυροσβεστικό Σώµα
επανακαθόρισε τον επιχειρησιακό του σχεδιασµό όσον αφορά
την αεροπυρόσβεση και έχει ζητήσει τη µίσθωση επιπλέον τριών
ελικοπτέρων.

Ένα µήνα αργότερα, µε δικό σας δελτίο Τύπου, αν και τα αε-
ροσκάφη που έχουν βλάβη είναι περισσότερα από τέσσερα, δια-
βεβαιώνατε ότι όσον αφορά τον αριθµό, τον τύπο και τη
χωροταξική κατανοµή των µισθωµένων ελικοπτέρων, προβλέπε-
ται ό,τι ακριβώς και το 2010. Τελικά, δύο µήνες µετά την έναρξη
της αντιπυρικής περιόδου, τα µισθωµένα ελικόπτερα δεν είναι
ούτε τα ίδια µε πέρυσι, που ήταν δώδεκα, ούτε περισσότερα,
αλλά πολύ λιγότερα, µε αποτέλεσµα σήµερα κυριολεκτικά να
παίζετε µε τη φωτιά.

Η κατάσταση µε τα Canadair ενισχύει τους παραπάνω φόβους
µας. Όπως προέβλεπε δική σας απάντηση στη Βουλή και σύµ-
φωνα µε τον επιχειρησιακό σχεδιασµό, η 1η Ιουνίου είναι η ηµε-
ροµηνία όπου θα έπρεπε να ήταν σε επιχειρησιακή ετοιµότητα
και τα είκοσι ένα αεροσκάφη. Ήταν έτοιµα µόνο τα οκτώ, ενώ
σήµερα δίδονται σε ετοιµότητα τα δεκαέξι. Πολλοί, βέβαια, ισχυ-
ρίζονται ότι µερικά από τα δεκαέξι δεν είναι έτοιµα να επιχειρή-
σουν και θα δηλώσουν βλάβη, όταν έρθει η ώρα.

Αυτήν την καταγγελία εµείς θα την παρακολουθήσουµε, κύριε
Υπουργέ. Οι περικοπές στις απαιτούµενες πιστώσεις, οι µαζικές
αποχωρήσεις στελεχών της ΕΑΒ, οι ελλείψεις σε πιστοποιηµέ-
νους µηχανικούς, καθιστούν πολύ δύσκολη την ολοκλήρωση συ-
ντήρησης όλων των αεροσκαφών.

Όσον αφορά τα υδροφόρα πυροσβεστικά οχήµατα, µέχρι σή-
µερα δεν έχει γίνει η προβλεπόµενη ετήσια συντήρηση του στό-
λου, µε αποτέλεσµα πολλά απ’ αυτά –περίπου το 20% του
συνόλου- να είναι παροπλισµένα και πολλά απ’ αυτά να κυκλο-
φορούν µε προβλήµατα, χωρίς να έχουν συντηρηθεί. 

Επίσης, δεν έχει προχωρήσει ούτε η προµήθεια νέων ελαστι-
κών για τα οχήµατα. Τα παλαιά ελαστικά, λόγω των συχνών πε-
ριπολιών του καλοκαιριού, αυξάνουν τον κίνδυνο βλάβης, µε
αποτέλεσµα τον παροπλισµό των οχηµάτων. Αλήθεια, µπορείτε
να µας ενηµερώσετε σήµερα σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι τέσ-
σερις διαγωνισµοί που εκκρεµούν για την προµήθεια συνολικά
δεκατριών χιλιάδων εξακοσίων εβδοµήντα τριών ελαστικών,
καθώς ο αρµόδιος συνάδελφός σας Υπουργός Περιφερειακής
Ανάπτυξης δεν απάντησε ποτέ σε σχετικό ερώτηµα που υπέβαλε
η Πανελλήνια Ένωση Αξιωµατικών Πυροσβεστικής;

Χωρίς συντήρηση παραµένουν και τα έντεκα πυροσβεστικά
πλοία που διαθέτει το Σώµα. Επιπλέον δε, ακόµα δεν έχει ολο-
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κληρωθεί η παραχώρηση χρήσης του πλοίου που ανήκει στον
Οργανισµό Λιµένος Θεσσαλονίκης και έτσι σήµερα το δεύτερο
µεγαλύτερο λιµάνι της χώρας δεν διαθέτει πυροσβεστικό πλοίο.
Υπάρχει µήπως σχετικό χρονοδιάγραµµα; Μήπως και εδώ ακο-
λουθείται η ίδια διαδικασία, όπως και µε την παραλαβή του τρί-
του πλοίου απ’ αυτά που έχει παραγγείλει το Σώµα και η
παραλαβή του έχει αναβληθεί πέντε φορές τον τελευταίο χρόνο;

Σ’ όλα αυτά πρέπει να προστεθούν, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, οι µαζικές µετακινήσεις πυροσβεστών που υπηρετούν σε λι-
µενικούς πυροσβεστικούς σταθµούς, οι οποίες οδήγησαν στην
επικίνδυνη αποδυνάµωσή τους. Αυτή η απαράδεκτη κατάσταση
ήταν που οδήγησε σε παραίτηση το διοικητή του σταθµού στο
τρίτο µεγαλύτερο λιµάνι της χώρας, την Πάτρα. 

Όµως, τα προβλήµατα του Πυροσβεστικού Σώµατος δεν πα-
ραµένουν µόνο στις υποδοµές αλλά επεκτείνονται και στο έµ-
ψυχο δυναµικό. Κατά το τελευταίο έτος, ενώ τα πολλά προ-
βλήµατα δοκιµάζουν τις αντοχές του, συγκεκριµένες άστοχες
αποφάσεις οδηγούν σε πτώση του ηθικού του. Συγκεκριµένα, τα
υπηρεσιακά κενά ξεπερνούν τις τέσσερις χιλιάδες διακόσιες θέ-
σεις. Μόλις κατά το τελευταίο έτος αποχώρησαν πάνω από επτα-
κόσιοι πενήντα πυροσβέστες. Μόνο αυτές οι αποχωρήσεις
αντιστοιχούν σε εξήντα λιγότερα πληρώµατα υδροφόρων πυρο-
σβεστικών οχηµάτων ανά οκτάωρο. 

Έχετε εξαγγείλει την πρόσληψη τεσσάρων χιλιάδων πυροσβε-
στών πενταετούς θητείας, σύµφωνα µε τον τελευταίο νόµο.
Όµως, το χρονοδιάγραµµα, που εσείς, κύριε Υφυπουργέ, ανα-
κοινώσατε το Μάρτιο, δεν τηρήθηκε ούτε στο πρώτο του στάδιο.
Δεν εκδόθηκε ακόµα η προκήρυξη η οποία προβλέπατε ότι θα
είχε εκδοθεί το πρώτο δεκαπενθήµερο του Μαΐου. Μάλιστα, εί-
χατε δεσµευθεί γι’ αυτό. 

Βέβαια, παρά τις περί του αντιθέτου ανακοινώσεις, παραµένει
το ερώτηµα που έγκειται στο αν θα ολοκληρωθούν αυτές οι προ-
σλήψεις. Αν ναι, γιατί στον προϋπολογισµό του 2011 δεν προ-
βλέπεται κανένα ποσό για εκπαίδευση, αποζηµίωση καθηγητών
και εκπαιδευοµένων; Μήπως δεν λέτε για άλλη µια φορά την αλή-
θεια; 

Προχωρήσατε, έστω και µε καθυστέρηση, στην πρόσληψη
πέντε χιλιάδων τριακοσίων ογδόντα έξι εποχικών, οι οποίοι ερ-
γάζονται εδώ και δύο µήνες απλήρωτοι και φυσικά βρίσκονται σε
κατάσταση απελπισίας. Για να επιζήσουν, καταφεύγουν είτε στην
επίσχεση εργασίας είτε αναγκάζονται οι διοικητές να τους χρη-
µατοδοτούν από την πάγια προκαταβολή, προκειµένου να καλύ-
ψουν τα επείγοντα έξοδα διαβίωσής τους. Μέχρι και µήνυση
υπέβαλαν κατά παντός υπευθύνου. 

Ελπίζω σήµερα να δεσµευθείτε τουλάχιστον γι’ αυτό, για την
καταβολή άµεσα του µισθού στους πλέον χαµηλόµισθους υπαλ-
λήλους του κράτους που είναι έτοιµοι να κινδυνεύσουν για την
προστασία µας. 

Τέλος, ας έρθουµε στον προϋπολογισµό. Έτσι όπως καταρτί-
στηκε και µ’ αυτά που προβλέπει, είναι βέβαιο ότι δεν θα εκτελε-
στεί. Συγκεκριµένα, σε σύγκριση µε το 2009, προβλέπεται
µείωση 53% για τους µισθούς των αξιωµατικών, 25% για τους µι-
σθούς των υπαξιωµατικών, 48% για το επίδοµα εξοµάλυνσης και
το εντυπωσιακότερο, 350% για το βασικό επίδοµα της υπερερ-
γασίας των θερµών µηνών που εκκαθαρίζονταν στο τέλος του
χρόνου, αλλά πληρωνόταν µε δόσεις τον Ιούλιο και τον Αύγου-
στο. 

Φέτος τα χρήµατα που έχετε προϋπολογίσει δεν αρκούν ούτε
για την πρώτη δόση. Προφανώς, γι’ αυτό αναγγείλατε ότι οι όροι
και οι προϋποθέσεις του δασικού επιδόµατος θα εξεταστούν
µετά το τέλος της αντιπυρικής περιόδου σε συνδυασµό µε τις οι-
κονοµικές δυνατότητες. 

Είναι ενδεικτικό ότι για πρώτη φορά δεν χορηγήσατε έξοδα
µετάθεσης στους µετατιθέµενους αξιωµατικούς, παρ’ όλο που
αυτά προβλέπονται ρητά στη νοµοθεσία, ενώ µετά τις αντιδρά-
σεις που προκλήθηκαν στους κόλπους του Πυροσβεστικού Σώ-
µατος, προβήκατε στη χορήγηση εξόδων µετάθεσης µόνο σε
ορισµένους από τους µετατιθεµένους, χωρίς ποτέ να εξηγήσετε
τα κριτήρια επιλογής των συγκεκριµένων ατόµων και τον απο-
κλεισµό των υπολοίπων.

Επιπλέον, πρόσφατα µαταιώσατε διαγωνισµό για την προµή-

θεια τριών χιλιάδων κρανών, λόγω έλλειψης πιστώσεων, διευρύ-
νοντας τις ελλείψεις ειδών ατοµικού εξοπλισµού που αντιµε- τω-
πίζουν καθηµερινά οι πυροσβέστες. Όµως, και θεσµικά δεν
συνδράµατε στο έργο τους, αφού πρώτα καταργήσατε το εικο-
σιτετράωρο και στη συνέχεια, ο προκάτοχός σας Υπουργός
έδωσε προφορική εντολή να εφαρµόζεται κατά παρέκκλιση των
διατάξεων, παραβλέποντας όµως τα προβλήµατα που δηµιουρ-
γεί η κατάργησή του στην υπηρεσία. 

Σχετικά µε τους εθελοντές, πιστεύουµε ότι το σχέδιο νόµου
που ανακοινώσατε, κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση και ευ-
ελπιστούµε να έρθει σύντοµα στη Βουλή για περαιτέρω συζή-
τηση. Εξάλλου, βασικό στοιχείο για την ουσιαστική και πρακτική
επιτυχία των εθελοντικών οµάδων, είναι η αγαστή, προ- οργανω-
µένη συνεργασία µε τις κρατικές αρχές επέµβασης, ο κοινός κώ-
δικας επικοινωνίας και το ουσιαστικότερο, η προσωπική επαφή
των εθελοντικών και επαγγελµατικών οµάδων. 

Τέλος, πρέπει όλοι να γνωρίζουµε ότι δεν µπορεί να υπάρξει
ασφαλής προετοιµασία για την αντιπυρική περίοδο, χωρίς ενερ-
γοποίηση και συµµετοχή της τοπικής αυτοδιοίκησης. Η πολιτεία
οφείλει να ενισχύει τους δήµους µε τα απαραίτητα µέσα πυρό-
σβεσης, αλλά και οικονοµικά για να αναλάβουν όλες τις δράσεις
που τους αναλογούν. 

Φέτος, οι πόροι που κάθε χρόνο λαµβάνουν οι δήµοι για την
πολιτική προστασία είναι αφ’ ενός πολύ µικρότεροι και αφ’ ετέ-
ρου τα χρήµατα δεν έχουν ακόµα εκταµιευθεί, παρά το γεγονός
ότι βρισκόµαστε στο µέσο της αντιπυρικής περιόδου. 

Τέλος, θα ήθελα να µας απαντήσετε και στο τι γίνεται µε τους
αγροφύλακες, οι οποίοι µετατάχθηκαν στο Δασικό Σώµα, αλλά
δεν έχουν µεταταχθεί ακόµα και η προθεσµία λήγει στις 30 Ιου-
νίου, δηλαδή σε µια εβδοµάδα. Δεν πήραν ούτε τα χαρτιά και
βρίσκονται κυριολεκτικά στον αέρα.

Ελπίζουµε ότι η σηµερινή συζήτηση κύριε Υπουργέ, θα συντε-
λέσει ώστε τουλάχιστον κάποιες ενέργειες να επισπευστούν και
το Πυροσβεστικό Σώµα να έχει στη διάθεσή του όλα τα απαραί-
τητα µέσα για την προστασία της χώρας. 

Κύριε Υπουργέ, επερωτάστε για όλα αυτά, για το ότι η χώρα
είναι ελλιπέστατα προετοιµασµένη να αντιµετωπίσει τη µάστιγα
των πυρκαγιών. Το ότι µέχρι στιγµής βοήθησαν οι καιρικές συν-
θήκες, καθόλου δεν πρέπει να σας καθησυχάζει.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αθανάσιο Νάκο. 

Παρακαλείται ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, Βουλευτής Α’
Αθηνών, να λάβει το λόγο. 

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.  

Κύριε Υπουργέ, θέλω να αντιληφθείτε ότι η επερώτηση που
κάναµε δεν έχει ίχνος αντιπολιτευτικής διάθεσης. Είναι µία
κραυγή αγωνίας για το τι µπορεί να µας συµβεί και τι πρέπει να
προλάβουµε, γιατί ήδη είναι αργά. 

Σας εύχοµαι πραγµατικά το φετινό καλοκαίρι να περάσει όπως
πέρασε ο πρώτος µήνας. Για όσους ξέρουν το Πυροσβεστικό
Σώµα, τις ανάγκες του, τα προβλήµατά του, για όσους ξέρουν
υπό ποιες συνθήκες λειτουργεί, βρισκόµαστε σε ένα καλοκαίρι
που είναι από τα καλύτερα από πλευράς τουλάχιστον καιρικών
συνθηκών, για να µην έχουµε πυρκαγιές. Και να είστε βέβαιος
ότι αυτό είναι το οποίο έχει σώσει τα πράγµατα µέχρι τώρα. Και
σας εύχοµαι –και το λέω από καρδιάς- όλο το καλοκαίρι να πάει
έτσι. Να µην δούµε συνθήκες σαν αυτές που είχαµε δει προη-
γούµενα καλοκαίρια και ιδίως συνθήκες καλοκαιριού του 2007.
Γιατί αν θυµάστε οι συνθήκες ήταν τραγικές και για το Πυροσβε-
στικό Σώµα και για τον Τόπο. 

Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο κάνουµε την επερώτηση
αυτή. Και ίσως τούτη τη στιγµή, ακριβώς λόγω καιρικών συνθη-
κών, να µην φαίνονται τα προβλήµατα, αλλά πραγµατικά ευχό-
µαστε να µην γίνουµε µάντεις κακών. 

Κάντε µία σύγκριση της προετοιµασίας από πλευράς πυρό-
σβεσης τα χρόνια προ του 2009 και του τι έχει συµβεί µέχρι
τώρα. Ανέφερε ο κ. Νάκος αρκετά πράγµατα. 

Είδατε, όταν κάνατε τη σχετική εξαγγελία, τι συνέβη µε το
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θέµα του διαγωνισµού των εποχιακών δασοπυροσβεστών προ-
κειµένου να ενταχθούν, υπό τις συνθήκες που θα προβλέπει η
σχετική προκήρυξη, στο Πυροσβεστικό Σώµα. Περιµένουµε απά-
ντηση για το πού βρίσκεται αυτός ο διαγωνισµός και τι έχει συµ-
βεί και γιατί το χρονοδιάγραµµα που είχατε εξαγγείλει -και στο
οποίο κι εµείς είχαµε συνηγορήσει- δεν έχει τηρηθεί. 

Περιµένουµε απαντήσεις στο τι χρήµατα έχουν δοθεί. Μπορεί
να µην το γνωρίζετε µετά τη διάσπαση του Υπουργείου, αλλά
είναι θέµα του Υπουργείου Εσωτερικών και υποθέτω ότι υπάρχει
συνεννόηση. Να µας πείτε τι γίνεται από πλευράς οικονοµικής
ενίσχυσης των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης για να κά-
νουν τη δουλειά τους, όπως την έκαναν κάθε χρόνο. 

Κι υπάρχει κι ένα τρίτο ζήτηµα, το οποίο αφορά ένα µεγάλο
θέµα. Τι συµβαίνει µε την Υπηρεσία Εναέριων Μέσων του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος. Ξέρουµε πολύ καλά -αρχίζει από το 2002
και ιδίως µετά το ’07- ότι είχε λειτουργήσει αυτή η Υπηρεσία στην
οποία υπάγονταν πέντε ελικόπτερα. Τρία τύπου BK-117 και δύο
Super Puma, το ένα δωρεά του Ιδρύµατος Νιάρχου και το άλλο
αποκτήθηκε µε πόρους που προέκυψαν µετά από συγχρηµατο-
δότηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Ξέρουµε ότι όλα τα ελικόπτερα -τουλάχιστον από την πληρο-
φόρηση που έχουµε αυτήν τη στιγµή- είναι καθηλωµένα στην
Πάχη των Μεγάρων. Ξέρουµε επίσης ότι σε ό,τι αφορά τα Super
Puma επιχειρείται η απονηολόγησή τους, από το πολιτικό νηο-
λόγιο στο στρατιωτικό νηολόγιο των Ενόπλων Δυνάµεων. 

Δεν συζητώ για τα νοµικά θέµατα, το κατά πόσο συµφωνεί το
Ίδρυµα Νιάρχου για το ένα και το κατά πόσο είναι σύµφωνα µε
το Ευρωπαϊκό Δίκαιο το άλλο. Εκείνο το οποίο µας προβληµατίζει
ιδιαίτερα, είναι ότι γνωρίζετε, ιδίως σε ό,τι αφορά τα Super Puma
-γιατί τα ΒΚ είναι περισσότερο ελικόπτερα τα οποία είναι βοηθη-
τικά σε ό,τι αφορά το κύριο έργο του Πυροσβεστικού Σώµατος-
πως ήταν ελικόπτερα τα οποία είχαν καίρια σηµασία και στην πυ-
ρόσβεση. Δεδοµένου ότι είναι δυνατόν να φέρουν κάδο και είχαν
εξοπλισθεί να φέρουν κάδο. Το δε προσωπικό τους, το προσω-
πικό που είχε εκπαιδευτεί προς αυτήν την κατεύθυνση, ήταν προ-
σωπικό το οποίο εργαζόταν όχι µόνο υπό συνθήκες πυρόσβεσης
αλλά υπό γενικότερες συνθήκες που αφορούν την εκπλήρωση
του ρόλου της πολιτικής προστασίας. Και ξέρετε πολύ καλά τι
σηµαίνει πολιτική προστασία σ’ αυτές τις περιπτώσεις.

Μην µου πείτε ότι όταν θα πάνε στην Πολεµική Αεροπορία,
από εκεί και πέρα θα έχουν τις ίδιες δυνατότητες! Κοιτάξτε τα
έγγραφα του ίδιου του Πυροσβεστικού Σώµατος και κοιτάξτε και
τα έγγραφα του Υπουργείου  Εθνικής Άµυνας, για να δείτε ότι η
εκπαίδευση των πιλότων και του προσωπικού στα θέµατα αυτά
είναι εντελώς  διαφορετική. Άλλη δουλειά κάνει το προσωπικό
της Πολεµικής Αεροπορίας στα Super Puma τα οποία διαθέτει.
Αλλιώς εκπαιδεύονται –και είναι φυσικό-  γιατί εκπαιδεύονται για
άλλες συνθήκες από τις συνθήκες για τις οποίες εκπαιδεύεται το
προσωπικό, το οποίο αφορά τα ελικόπτερα αυτά και, εποµένως,
την παρέµβαση και σε θέµατα πυρόσβεσης. 

Είναι αδιανόητο να υποτιµούµε αυτήν την περιουσία του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος, η οποία είναι πολύτιµη. Μην υποτιµάτε
ακόµη και το θέµα των BK-117, γιατί θα παρατηρούσατε ότι, όταν
χρειαζόταν, είτε ο Αρχηγός είτε ο Υπαρχηγός του Πυροσβεστι-
κού Σώµατος, να κάνει επιτήρηση πάνω στις συνθήκες αυτές, τα
BK-117 ήταν πολύτιµα: Αποτελούσαν όχι µόνο τρόπο µεταφοράς
λίγου προσωπικού, γιατί είναι µικρότερα, αλλά κυρίως, ήταν ελι-
κόπτερα στρατηγικής σηµασίας σε ό,τι αφορά τις εντολές που
έδινε ο Αρχηγός, ο Υπαρχηγός ή όποιος αξιωµατικός επέβαινε,
προκειµένου να συντονίσει δυνάµεις, όταν ξέρουµε ότι από
αέρος η πυρόσβεση έχει τεράστια σηµασία, λόγω της ιδιοµορ-
φίας του εδάφους. Εποµένως, έχει πολύ µεγάλη σηµασία για την
υποβοήθηση των επίγειων µέσων και των επίγειων δυνάµεων του
Πυροσβεστικού Σώµατος. 

Όλη αυτή η έλλειψη προετοιµασίας προβληµατίζει. Σας διαβε-
βαιώ πως ούτε κινδυνολογούµε ούτε κάνουµε αντιπολίτευση. Μία
είναι η αλήθεια: Το Πυροσβεστικό Σώµα το φετινό καλοκαίρι είναι
µήνες πια πίσω σε σχέση µε αυτό που έπρεπε να είναι από πλευ-
ράς ετοιµότητας. 

Σας εύχοµαι για µια ακόµη φορά –και θα επανέλθω στη δευ-
τερολογία µου- να ‘ναι όλο το καλοκαίρι, όπως ήταν ο φετινός

Ιούνιος! Θα είναι καλό, πρωτίστως, για τον Τόπο και, βεβαίως,
για το ίδιο το Πυροσβεστικό Σώµα. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Προκόπη Παυλόπουλο. 

Παρακαλείται ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης, Βουλευτής Λακωνίας
να λάβει το λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Το αρχικό νόηµα των εκφράσεων του
προλαλήσαντος συναδέλφου δείχνει ότι η πρόθεση της Νέας Δη-
µοκρατίας σήµερα, επερωτώντας το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη δεν είναι –κάθε άλλο θα έλεγα- προς την κατεύθυνση της
στενά νοούµενης αντιπολιτευτικής διάθεσης. 

Αυτήν τη στιγµή όλοι πρέπει να καταλάβουν ότι τα ζητήµατα
των πυρκαγιών και γενικότερα της ασφάλειας της υπαίθρου -και
όχι µόνο- αποτελούν κύριο µέληµα οποιασδήποτε ευνοµούµενης
πολιτείας. Προσπαθούµε µε αυτόν τον τρόπο να ωθήσουµε την
Κυβέρνηση προς το ξεκαθάρισµα, τη διαλεύκανση –θα έλεγα-
διαφόρων ζητηµάτων, τα οποία έχουν καθηλώσει, όπως προανέ-
φερα, τα πέντε ελικόπτερα αυτήν τη στιγµή στα υπόστεγα και
όλα αυτά τα οποία συνθέτουν το δείκτη πυρασφάλειας στη χώρα
µας. 

Κύριε Υπουργέ, όλοι έχουµε καταλάβει –και εσείς περισσό-
τερο, διότι αυτήν τη στιγµή διοικείτε, µαζί µε τον προϊστάµενό
σας κ. Παπουτσή, το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη- ότι
χρειάζεται ένα µεγαλύτερο νοικοκύρεµα στα ζητήµατα της πυ-
ροπροστασίας της χώρας. Δεν µπορεί σήµερα να υπάρχουν
αυτά τα πέντε ιδιόκτητα ελικόπτερα της χώρας µας και να είναι
καθηλωµένα! 

Γιατί συµβαίνει αυτό; Είναι πρωτοφανές. Υπάρχει ένα Super
Puma, που είναι δωρεά του Ιδρύµατος Νιάρχου. Υπάρχει το άλλο
που, επίσης, είναι καθηλωµένο και υπάρχουν και τα τρία BK-117,
που, όπως προελέχθη, βρίσκονται σε αυτήν την κατάσταση. 

Μήπως κάποιοι προσπαθούν να ωθούν την πολιτεία προς την
ενοικίαση από τις ιδιωτικές εταιρείες; Ή µήπως οι διάφοροι ιδιώ-
τες έχουν πλοκάµια –θα έλεγα- όπως συµβαίνει, δυστυχώς, σε
όλο το δηµόσιο τοµέα και αυτό είναι ένα ζήτηµα πολιτικής και
γενικότερης τάξης; Αναφέροµαι σε πλοκάµια που υπάρχουν και
στο Πυροσβεστικό Σώµα, προσπαθώντας  να απαξιώσουν και τα
Super Puma, τα οποία έχουν µια ιδιαίτερη επιχειρησιακή ικανό-
τητα, αλλά και όλα τα άλλα δικά µας ελικόπτερα, προκειµένου
να µπουν αυτές στο παιχνίδι, κατά το κοινώς λεγόµενο;

Άλλωστε και η Πολεµική Αεροπορία έχει προβλήµατα. Από τα
είκοσι ένα πυροσβεστικά αεροσκάφη, απ’ ό,τι πληροφορούµαι,
µόνο τα επτά έχουν επιχειρησιακή δυνατότητα αυτήν τη στιγµή.
Αντιλαµβάνεστε ότι όλα αυτά δηµιουργούν τεράστιο ζήτηµα πυ-
ρασφάλειας, τεράστιο ζήτηµα ανησυχίας, ένα ζήτηµα το οποίο
εµείς –οι συνάδελφοι Βουλευτές και εγώ- σε αυτήν την Αίθουσα
ερχόµαστε να το θέσουµε. 

Κύριε Υπουργέ, προέρχοµαι από ένα νοµό -το Νοµό Λακωνίας-
ο οποίος έχει πληγεί κατ’ επανάληψη από πυρκαγιές. Πρόσφατα,
το 2007, είχαµε τεράστιες πυρκαγιές και θύµατα, όπως και το
2002 και το 2003. Όλα αυτά µας κάνουν εµάς να αισθανόµαστε
τεράστια ανασφάλεια.

Πρέπει επιτέλους, όχι µεσούντος του θέρους, όπως τώρα
που µιλάµε, αλλά σε έγκαιρο χρόνο, να υπάρχει η κατάλληλη
προετοιµασία. 

Ως πότε θα έρχονται  πολιτικά κόµµατα σ’ αυτήν την Αίθουσα
να επερωτούν την οποιαδήποτε κυβέρνηση για το αυτονόητο;
Πρέπει να καταλάβουµε, επιτέλους, ότι κοµµάτι του ελληνικού
κράτους, αυτού του αγκυλωτικού και δύσµορφου ελληνικού κρά-
τους, είναι και η Πυροσβεστική Υπηρεσία, είναι και το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη. Δεν γνωρίζω καµµία χώρα στον κόσµο
σε τέτοια περίοδο, όπου κάποιο πολιτικό κόµµα να συζητάει µε
την κυβέρνηση για το αυτονόητο. 

Θεωρώ ότι είστε και εσείς σύµφωνος µε αυτά που λέω. Αλλά
το αγκυλωτικό σύστηµα, οι δυσλειτουργίες των υπηρεσιών, οι
ανταγωνισµοί ενδεχοµένως των υπηρεσιών, οδηγούν στο σηµείο
ώστε τα πέντε ελικόπτερα να είναι καθηλωµένα και τα άλλα επι-
χειρησιακά ζητήµατα της Πολεµικής Αεροπορίας, να παρουσιά-
ζουν περίπου το ίδιο φαινόµενο.
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Ζητήµατα που αφορούν την πυρασφάλεια πρέπει από εδώ και
µπρος να τεθούν σε µια διαφορετική βάση. Συστήστε ένα φορέα,
οργανωµένο φορέα, αεροπορικής προστασίας. Βάλτε από κάτω
το Λιµενικό Σώµα, την Ελληνική Αστυνοµία, το αεροπορικό ΕΚΑΒ,
το οποίο έχει διαλυθεί και την Πυροσβεστική Υπηρεσία ούτως
ώστε να έχετε µία άµεση δράση σ’ αυτά τα θέµατα. Είναι ένα ευ-
ρωβόρο, κατά το δραχµοβόρο, κοµµάτι. Είναι ένα ζήτηµα που
επιτέλους πρέπει να το δείτε.

Εµείς στη Λακωνία είχαµε το µικρό αεροδρόµιο, όπου στεγά-
ζονταν η ΜΑΕΔΥ. Είχαµε πυροσβεστικά αεροπλάνα τα παλαιά
ψεκαστικά, τα οποία µπορούσαν να σβήσουν στην πρώτη φάση
τη φωτιά. Δυστυχώς, το Υπουργείο πέρυσι έκρινε ότι πρέπει να
καταργηθεί η ΜΑΕΔΥ του Νοµού Λακωνίας. Για ποιο λόγο; Σε
ερώτησή µου ο τότε Υφυπουργός κ. Βούγιας –ο προκάτοχός
σας- απήντησε ότι θα µπορούν να επιχειρήσουν από άλλο αερο-
δρόµιο, εννοώντας την Τρίπολη ή την Καλαµάτα. Αντιλαµβάνεστε
ότι και καύσιµα και χρόνος πολύτιµος θα χαθεί, ερχόµενο ένα
πυροσβεστικό αεροπλάνο από την Τρίπολη ή την Καλαµάτα. Και
δεν ξέρω αν µπορεί να περάσει και τον Ταΰγετο αυτήν τη στιγµή,
όπως είναι η κατάσταση. Επιχειρούσαν αυτά τα µικρά αερο-
σκάφη και προλάβαιναν τη φωτιά στην αρχή της και είναι σηµα-
ντικά τα πρώτα κρίσιµα λεπτά. Αυτό, όµως, καταργήθηκε.

Πρέπει να µπει ένα νοικοκύρεµα. Αφήνω τους εποχικούς πυ-
ροσβέστες, αφήνω όλους εκείνους οι οποίοι σήµερα είναι απλή-
ρωτοι και όλα αυτά που συνθέτουν µια τσαπατσουλιά, θα έλεγα,
του ελληνικού δηµοσίου και στον τοµέα αυτό. Πρέπει να µπει µια
τάξη και προς αυτήν την κατεύθυνση ωθούµε και εσάς να τη βά-
λετε. Εµείς προσπαθήσαµε. Μη µας πείτε ότι η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας σηµαδεύτηκε από τις µεγάλες πυρκαγιές. Ση-
µαδεύτηκε από τις µεγάλες πυρκαγιές, αλλά δώσαµε δείγµατα
και το 2008 και το 2009 διόρθωσης προς τη σωστή κατεύθυνση.
Και σήµερα ερχόµαστε και επανερχόµαστε στο ίδιο µοτίβο.

Θα θέλαµε αυτή η επερώτηση να αποτελέσει µία καλή αφορµή
για να µπει επιτέλους τάξη και στον τοµέα της δασοπυρόσβε-
σης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αθανάσιο Δαβάκη.

Το λόγο έχει ο κ. Γρηγόριος Αποστολάκος, Βουλευτής Λακω-
νίας.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Υφυπουργέ, προφανώς θα αντιληφθήκατε ότι η σηµε-
ρινή επερώτηση δεκαεπτά Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας
δεν έχει την έννοια της αντιπολίτευσης µε τη στενή έννοια του
όρου. Στην πολιτική υπάρχουν δύο τρόποι να λειτουργήσει κά-
ποιος: Ο ένας είναι η σύνθεση των απόψεων και η σύγκλιση των
δράσεων και ο δεύτερος είναι η σύγκρουση. Η σύγκρουση πολ-
λές φορές είναι στοιχείο προόδου. 

Έχετε µπροστά σας µια πολιτική πραγµατικότητα στο πλαίσιο
του κοινοβουλευτικού ελέγχου, όπου καλείστε να απαντήσετε σε
δέκα επισηµάνσεις και στα αντίστοιχα ερωτήµατα. Είναι µια
κραυγή αγωνίας, όπως ακούσατε, για τη διαφαινόµενη αδυναµία
της ελληνικής πολιτείας να αντιµετωπίσει -ω µη γένοιτο- µεγάλο
κύκλο πυρκαγιών.

Πριν δώσετε την οποιαδήποτε απάντηση, έχω την υποχρέωση
να σας θυµίσω το άρθρο 24 του Συντάγµατος, όπου αναφέρει
ότι η προστασία του φυσικού και πολιτιστικού περιβάλλοντος,
αποτελεί πρώτιστο καθήκον του κράτους και ταυτόχρονα δικαί-
ωµα του Έλληνα πολίτη. Και στην παράγραφο 2 αναφέρει ότι για
τη διαφύλαξη, το κράτος έχει υποχρέωση να παίρνει προληπτικά
ή κατασταλτικά µέτρα σύµφωνα µε τους κανόνες της αειφορίας.

Το ερώτηµα το οποίο τίθεται και το οποίο καλείστε να απαντή-
σετε είναι εάν τηρείται αυτή η συνταγµατική επιταγή η οποία δε-
σµεύει όλους και πρωτίστως την Κυβέρνηση και την ελληνική
πολιτεία, δηλαδή αν το εύρος και η ποιότητα των προληπτικών
µέτρων είναι τέτοια που µας επιτρέπουν να έχουµε έστω και συ-
γκρατηµένη αισιοδοξία ότι θα πάνε καλά τα πράγµατα.

Άκρως ενδεικτικά θα σας πω ότι δεν µπορεί να έχουµε τέτοια
αισιοδοξία και θα πρέπει να σπεύσετε µε άµεσα προληπτικά

µέτρα. Τα προληπτικά µέτρα είναι µία σύνθετη διαδικασία που
δεν έχει να κάνει µόνο µε το Πυροσβεστικό Σώµα, αλλά κυρίως
µε την κοινωνική συµµετοχή, και την αυτοδιοικητική συµµετοχή,
η οποία φαίνεται ότι δεν υπάρχει πουθενά. Πρέπει να υπάρχει
µέσα από τη συνεργασία µε άλλους κρατικούς φορείς, όπως τη
Δασική Υπηρεσία η οποία φαίνεται να µην υπάρχει πουθενά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ακούσατε τον κ. Νάκο να σας λέει τι γίνεται µε την περίπτωση
των ανθρώπων, οι οποίοι είναι να µεταταχθούν -που είναι οι
πρώην αγροφύλακες στις δασικές υπηρεσίες- για να ενισχυθεί
το ούτως ή άλλως ελλειπτικό προσωπικό των δασικών υπηρε-
σιών. Έχει γίνει συντονισµός µεταξύ Δασικής Υπηρεσίας και Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος; Έχει γίνει συντονισµός του Υπουργείου
Εσωτερικών µε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη; Η αυτο-
διοίκηση σε τι βαθµό συµµετέχει σ’ ό,τι αφορά το προληπτικό
σκέλος της καταπολέµησης των πυρκαγιών;

Φοβάµαι ότι οι απαντήσεις που θα δώσετε πόρρω θα απέχουν
απ’ αυτό που θα µας επιτρέψει να είµαστε ασφαλείς όλοι, γιατί
το µέγιστο κοινωνικό αγαθό της προστασίας του δασικού περι-
βάλλοντος, εκτός από κοινωνικές επιπτώσεις, έχει ταυτόχρονα
και τεράστιες οικονοµικές επιπτώσεις.

Σας ρωτάµε για την αυτοδιοίκηση. Η κατάσταση εκεί είναι τρα-
γική. Μπορείτε εσείς να διαβεβαιώσετε το Σώµα, την Εθνική Αντι-
προσωπεία, ότι έχουν κάνει τα δέοντα; Οι άνθρωποι ακόµα
πελαγοδροµούν. Μετά τον καλλικράτειο νόµο οι περιφέρειες
ακόµα δεν πληρώνουν τις αποδοχές τους. Οι πιστώσεις δεν
έχουν µεταβιβαστεί. Τελειώνει ο Ιούνιος και µπαίνουµε στον Ιού-
λιο και ακόµα δεν έχουν µεταβιβαστεί οι πιστώσεις για να κάνουν
τα αυτονόητα, να καθαρίσουν έναν αγροτικό δρόµο, να καθαρί-
σουν τις παρόδους κάποιας εθνικής ή επαρχιακής οδού, να
έχουν τη δυνατότητα να πάρουν πρωτοβουλίες, ούτως ώστε να
µπορέσουν να κάνουν ενεργή τη συµµετοχή των Ελλήνων πολι-
τών στην περιφέρεια του κάθε δήµου. Από την άλλη µεριά είµαι
βέβαιος ότι και τα αποτελέσµατα σ’ ό,τι αφορά τη συνεργασία
των κρατικών φορέων µάλλον δεν θα είναι καλά. 

Θέλω να σας προκαταλάβω για κάτι: Δεν σας ανέφερα τυχαία
την έννοια του Συντάγµατος. Μην επικαλεσθείτε, όπως κάνατε
χθες, την όποια καθυστέρηση στη διαδικασία ψήφισης του µε-
σοπρόθεσµου. Θέλω να µας πείτε σε τι βαθµό αυτή η διαδικασία
του µεσοπρόθεσµου θα έχει επίπτωση σ’ ό,τι αφορά τη λειτουρ-
γία των ανδρών και γυναικών του Πυροσβεστικού Σώµατος, είτε
είναι εποχικοί είτε είναι µόνιµοι σ’ ό,τι αφορά τους µισθούς, τις
υπερωρίες και όλα αυτά τα συναφή και σ’ ό,τι αφορά τις προ-
σλήψεις, καθώς και αν ο κανόνας ένα προς δέκα που φαίνεται
να περνάει µέσα από το µεσοπρόθεσµο θα ακυρώσει και τις
οποιεσδήποτε δεσµεύσεις έχετε.

Εδώ θα πρέπει να σας πω ότι το Σύνταγµα της χώρας υπερέχει
της οποιασδήποτε άλλης δηµοσιονοµικής σκοπιµότητας. Θα
πρέπει να προταχθεί, διότι θα βρεθούµε προ του κινδύνου να
κλαίµε όλοι ως µωραί παρθέναι πάνω στο «πτώµα» του φυσικού
περιβάλλοντος της ελληνικής πολιτείας. Έχει ξανασυµβεί αυτό
το πράγµα. Οι επιπτώσεις θα είναι σοβαρές.

Καταγράφουµε, λοιπόν, αυτήν την κραυγή αγωνίας και σας
προσφέρουµε πολιτική συνεργασία µέσα απ’ αυτήν τη διαδικα-
σία την οποία κάνουµε εδώ ούτως ώστε να µπορέσετε κι εσείς
να κάνετε καλύτερα τη δουλειά σας. Φοβάµαι ότι για κάποιους
λόγους που εσείς γνωρίζετε, µέχρι τώρα δεν κάνατε καλά τη
δουλειά σας, όχι γιατί δεν θέλετε, αλλά γιατί υπάρχουν εξ αντι-
κειµένου αδυναµίες και δυσκολίες. 

Περιµένουµε, λοιπόν, την απάντησή σας µε πολύ µεγάλη προ-
σοχή και να πάρετε τοις µετρητοίς αυτό που σας είπαµε: ότι, δη-
λαδή, ο λόγος µας και η παρουσία µας εδώ έχουν αυτήν την
έννοια, να σας ωθήσουν να κάνετε καλύτερα τη δουλειά σας. 

Δεν είναι µόνο το µεσοπρόθεσµο, το οποίο πρόκειται να δηµι-
ουργήσει σοβαρά προβλήµατα στη λειτουργία του Υπουργείου
σας. Είναι ακόµα και το νέο µισθολόγιο. Όλα αυτά τα έχετε λάβει
υπ’ όψιν σας ή θα περιµένετε τη βοήθεια εξ ουρανού για να µπο-
ρέσουµε να αντιµετωπίσουµε ο µη γένοιτο –το λέω για δεύτερη
φορά- τη λαίλαπα κάποιων ενδεχόµενων πυρκαγιών;

Περιµένω λοιπόν µε πολύ µεγάλη αγωνία τις απαντήσεις σας.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ. Γρη-

γόριο Αποστολάκο.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας της Νέας Δηµο-

κρατίας, κ. Δηµήτριος Σταµάτης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, έρ-

χοµαι να πάρω το λόγο συµπληρωµατικά προς τους προλαλήσα-
ντες συναδέλφους και να σας πω ότι πραγµατικά η σηµερινή µας
επίκαιρη επερώτηση δεν στοχεύει µόνο στο να εκφράσουµε την
αγωνία µας, κύριε Υπουργέ, για την κατάσταση στην οποία σή-
µερα βρίσκεται το Πυροσβεστικό Σώµα και η εν γένει πολιτική
που έχετε σχεδιάσει εν όψει της θερινής περιόδου. Ερχόµαστε
να βοηθήσουµε και να αφυπνίσουµε –αν µου επιτρέπετε να πω-
κάποιους ανθρώπους, κάποιους µηχανισµούς που ακόµη βλέ-
πουµε ότι παρ’ ότι έχει ήδη ξεκινήσει η επικίνδυνη περίοδος για
πυρκαγιές, βρίσκονται σε άλλη κατεύθυνση, για να το πω έτσι
απλά. 

Μίλησαν οι κύριοι συνάδελφοι για όλα αυτά. Βεβαίως πιστεύω
ότι θα µας πείτε ότι υπό τις παρούσες οικονοµικές συγκυρίες εν
όψει των µέτρων του µεσοπρόθεσµου, δεν υπάρχουν τα οικονο-
µικά εκείνα µέσα που θα έπρεπε να υπάρξουν για να υπάρχει
έγκαιρη προετοιµασία του Πυροσβεστικού Σώµατος είτε σε ενα-
έρια µέσα, είτε σε ανθρώπινο δυναµικό, είτε σε επίγεια µέσα. 

Προχθές, κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, σε συζήτηση
στην τηλεόραση άκουσα έναν καθηγητή των οικονοµικών στο
Πανεπιστήµιο του Παρισιού, τον κ. Βεργόπουλο να επισηµαίνει
κάτι πολύ σηµαντικό σε σχέση µε τα δάνεια, µε τα µέτρα και σε
σχέση µε την οικονοµική κατάσταση στην οποία βρίσκεται σή-
µερα και η Ελλάδα και ο λαός της. Είπε ότι, πρώτα απ’ όλα, πρέ-
πει ορισµένες δαπάνες να διασφαλιστούν, να µην είναι δια-
πραγµατεύσιµες, όταν συζητάς για λήψη δανείων ή συζητάς για
µεσοπρόθεσµα προγράµµατα. Ορισµένες δαπάνες πρέπει να θε-
ωρούνται εκ των προτέρων ανελαστικές και εν συνεχεία, να αρ-
χίσεις να συζητάς για τις δαπάνες που µπορείς να κάνεις για να
ικανοποιήσεις τις δόσεις ενός δανείου. 

Τι θέλω να πω µε αυτό; Οι µισθοί, η λειτουργία του κράτους,
στη συγκεκριµένη περίπτωση τα µέτρα που πρέπει να ληφθούν
εν όψει της σηµερινής περιόδου για τη δασοπυρόσβεση, η λει-
τουργία των ελικοπτέρων των ιπτάµενων µέσων, η καλή λειτουρ-
γία των επίγειων µέσων, η αφύπνιση του ανθρώπινου δυναµικού
είναι δαπάνες ανελαστικές. Άρα στις δαπάνες αυτές δεν χωράει
δικαιολογία ότι είµαστε σε µια πραγµατικά άσχηµη οικονοµική
κατάσταση. Αυτές τις δαπάνες θα πρέπει να τις έχουµε εξαιρέσει
και να τις εξαιρούµε εσαεί εν όψει των µεγάλων πληγµάτων που
έχει υποστεί η Ελλάδα, που έχουµε υποστεί από τις πυρκαγιές
τα προηγούµενα χρόνια και από εκεί και πέρα, να συζητάµε για
µεσοπρόθεσµα, να συζητάµε για δανειακές υποχρεώσεις, να συ-
ζητάµε για τόκους, να συζητάµε για υποχρεώσεις. Άρα, για µένα,
εκφέροντας µια άποψη που πρωτοείπε ο καθηγητής κ. Βεργό-
πουλος δεν θα έπρεπε να υπάρχει αυτή η δικαιολογία. Και πέραν
αυτής της δικαιολογίας υπάρχουν δράσεις που δεν απαιτούν οι-
κονοµική επιβάρυνση, προκειµένου να πραγµατοποιηθούν, όπως
ο εθελοντισµός. 

Αλήθεια, ο εθελοντισµός ο οποίος δεν απαιτεί ένα κονδύλι
πολύ µεγάλο, γιατί ακόµα δεν έχει λειτουργήσει ως δράση, ως
έννοια. Αυτό σηµαίνει ότι εν όψει της οικονοµικής συγκυρίας που
ζούµε δεν είχαµε τη δυνατότητα να ξεκινήσουµε αυτήν την προ-
σπάθεια και σηµαίνει ακόµα ότι υπήρξε στο Υπουργείο σας,
κύριε Υπουργέ, µια µεγάλη καθυστέρηση. Δεν προσωποποιώ την
ευθύνη στο δικό σας πρόσωπο ή του κυρίου Υπουργού. Υπήρξε
όµως µια µεγάλη καθυστέρηση στο να ξεκινήσουν οι διαδικασίες,
έτσι ώστε να είµαστε έτοιµοι εν όψει της θερινής περιόδου. Ευ-
τυχώς που φέτος είναι µια χρονιά πάρα πολύ καλή.

Όπως είπε ο κ. Παυλόπουλος µην κοιτάτε που αυτήν τη στιγµή
δεν έχουµε –ευτυχώς- καµµία µεγάλη πυρκαγιά και δεν έχουµε
τίποτα να θρηνήσουµε. Την ίδια στιγµή που το λέµε αυτό δεν
αποκλείεται να έχουµε την πρώτη  µεγάλη πυρκαγιά. Βλέπω, λοι-
πόν, εδώ από το κείµενο της επερώτησης, από τις σηµειώσεις
που έχω κρατήσει ότι τίποτα ακόµα δεν είναι έτοιµο. Εύχοµαι
πραγµατικά να έχετε την τύχη µε το µέρος σας. Εύχοµαι να έχετε
τον καιρό µε το µέρος σας. Εύχοµαι κάποια πράγµατα να λει-

τουργήσουν, αν και εφόσον χρειαστεί, όπως λειτουργούν σχεδόν
τα πάντα στην Ελλάδα: αυτόµατα και µε ηρωισµό.

Εµείς, όµως, αυτήν την ώρα επαναλαµβάνουµε την αγωνία
µας, γιατί θα έπρεπε το Υπουργείο να έχει ήδη προετοιµαστεί εν
όψει της περιόδου την οποία διανύουµε.

Πρέπει να σας πω και κάτι άλλο: Δεν έχει αξία αυτή καθ’ εαυτή
η προετοιµασία. Δεν έχει τόσο µεγάλη αξία αν έχουµε έτοιµα
δέκα από τα δεκαπέντε ελικόπτερα. Μεγάλο ρόλο και µεγάλη
αξία έχει το ψυχολογικό κοµµάτι, το οποίο αυτήν την ώρα διαχέ-
εται στον ελληνικό λαό. Και αυτό το ψυχολογικό κοµµάτι είναι
ένα µέρος, ένα κοµµάτι το οποίο δεν το έχετε προσέξει, διότι σε
καµµία πραγµατικά προσπάθεια δεν έχετε πάρει πρωτοβουλία.

Σας ανέφερα, για παράδειγµα, τον εθελοντισµό. Ένα άλλο πα-
ράδειγµα; Η εγρήγορση, η αφύπνιση της τοπικής αυτοδιοίκησης.
Χρειάζονται πολύ λίγα χρήµατα για να έχει ήδη αφυπνιστεί η το-
πική αυτοδιοίκηση. Ούτε αυτό έχει γίνει. Άρα δεν υπάρχουν δι-
καιολογίες. 

Η δικαιολογία είναι ότι έχουµε το µυαλό µας αλλού: στο να ικα-
νοποιήσουµε την τρόικα, για να το πω ευθέως -και το πιστεύω,
αυτή είναι η απόλυτη πίστη µου- και έχουµε αφήσει τις δικές µας
υποθέσεις, έτσι ώστε να κινδυνεύουµε αυτήν τη στιγµή κατά την
οποία συζητάµε το πρόβληµα, να έχουµε µία µεγάλη πληγή µε
κίνδυνο να ανοίξει, να έχουµε –πράγµα το οποίο απεύχοµαι- ένα
µεγάλο πρόβληµα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ. Δη-
µήτριο Σταµάτη.

Παρακαλώ την κ. Φωτεινή Πιπιλή, Βουλευτή Α’ Αθήνας της
Νέας Δηµοκρατίας, να λάβει το λόγο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ήθελα να πω ότι το 2007 δεν ήµουν καν
Βουλευτής. Έζησα, όµως, τη µεγάλη τραγωδία, τις πυρκαγιές
στην Ηλεία. Και τα προηγούµενα τριάντα χρόνια ως επαγγελµα-
τίας δηµοσιογράφος και δη µε εξειδίκευση στο ρεπορτάζ, έχω
ζήσει κυριολεκτικά όλες τις µεγάλες καταστροφικές πυρκαγιές
στην Ελλάδα.

Άρα, έχω µία βαριά εµπειρία για να συµµετάσχω σε αυτού του
είδους την επίκαιρη ερώτηση, που, όπως πολύ σωστά είπαν και
οι συνάδελφοι, δεν έχει καµµία κοµµατική ή πολιτικάντικη σκοπι-
µότητα. Όλοι θέλουµε να βάλουµε ένα χέρι βοήθειας για να µην
ξαναζήσουµε καταστροφικές πυρκαγιές, κυρίως δε αυτήν την πε-
ρίοδο που κακά τα ψέµατα δεν υπάρχουν οι σπατάλες –µε την
καλή έστω έννοια του παρελθόντος- για την αντιµετώπιση των
πυρκαγιών.

Εγώ θα σταθώ στα δύο τελευταία ερωτήµατα της επίκαιρης
επερώτησης. Το ένα έχει να κάνει µε την Τοπική και Περιφερει-
ακή Αυτοδιοίκηση –«πιασ’ το αβγό και κούρευτο», θα σας εξη-
γήσω γιατί- και το άλλο µε την Πυροσβεστική Υπηρεσία που είναι
ίσως το κρισιµότερο µέσο προστασίας της καθηµερινότητας του
πολίτη, αλλά που είναι κι ένα σώµα το οποίο παρ’ ότι βοηθάει την
κοινωνία διαχρονικά, δεν της δίνεται η δυνατότητα να είναι πολύ
καλύτερη στη δουλειά της.

Το 2007, µετά τις καταστροφικές πυρκαγιές, ήµουν σε ένα
δάσος στον ποταµό Νέδα, το οποίο είχε αναζωπυρωθεί και κιν-
δύνευε να καεί το σωσµένο κοµµάτι. Η ίδια πήρα την Πυροσβε-
στική, το 109. Είµαι σύνορα Ηλείας – Μεσσηνίας. Βγαίνει το
τηλεφωνικό κέντρο στην Πάτρα. Προσπαθώ επί είκοσι λεπτά -πι-
στέψτε µε- να καταλάβει ο τηλεφωνητής της Πυροσβεστικής
στην Πάτρα πού είµαι, τι είναι η Νέδα, που είναι η Φιγαλεία. Χά-
νεται µισή ώρα. Μετά από µία, µιάµιση ώρα έρχονται ασθµαίνο-
ντες τρεις νεαροί πυροσβέστες µέσα σε ένα ποτάµι που δεν έχει
δρόµους, που ήταν καµένο συνολικά. Και πήγε φίλος µου που
φιλοξενούσα εκεί, να βοηθήσει τους τρεις δύσµοιρους πιτσιρι-
κάδες πυροσβέστες να βάλουν τη µάνικα για να σβηστεί η πυρ-
καγιά στο εναποµείναν δασικό κοµµάτι.

Όταν τους ρωτήσαµε µετά: «Παιδιά, γιατί δεν ξέρατε που είναι
η Νέδα; Δεν ξέρατε που είναι η Φιγαλεία;», µου είπαν: «Όχι, κυρία
Πιπιλή, γιατί οι δύο από εµάς είµαστε από την Αιτωλοακαρνανία
και ο ένας από τον Έβρο.»

Η Πυροσβεστική Υπηρεσία, αν µας ακούει, θα καταλάβει τι
εννοώ. Δηλαδή, πρώτον, το χειµώνα δεν πρέπει να γίνεται στην
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Πυροσβεστική Υπηρεσία κατά τόπους µια ενηµερωτική προσπά-
θεια; Αφού η Πυροσβεστική ξέρει από ποια περιοχή θα στείλει
πυροσβέστες –από τον Έβρο πιθανόν- δεν πρέπει να έχουν µια
χαρτογνωσία της Ελλάδας;

Δεύτερον, οι πυροσβέστες πρέπει να βοηθηθούν από τους
εθελοντές, οι οποίοι εθελοντές, όπως ξέρετε µε το νόµο του
1991 άρθρο 9, όσοι µεν εργάζονται είναι ασφαλισµένοι. Όµως,
τώρα που όλο και περισσότεροι ευσυνείδητοι πολίτες θέλουν να
µετάσχουν στην προσπάθεια διάσωσης των δασών, οι οποίοι
όµως δεν εργάζονται, ώστε να είναι ασφαλισµένοι, δεν θα πρέπει
να τύχουν ιδιαίτερης νοµοθετικής προστασίας; Δηλαδή, αν καεί
–ω µη γένοιτο- ένα παιδί, αν χάσει το πόδι του ή το χέρι του στην
προσπάθειά του να σώσει την πατρίδα µας, δεν θα πρέπει νοµο-
θετικά ο εθελοντής πυροσβέστης αυτής της κατηγορίας –δη-
λαδή, ο εν γένει ανασφάλιστος, ο φοιτητής- να είναι εξασφα-
λισµένος αυτός και η οικογένεια του;

Και πάµε στο τέρας που λέγεται αυτοδιοίκηση. Έχω άποψη,
γνώση και αναλαµβάνω την ευθύνη. Η Ηλεία κάηκε κατά τερά-
στιο κοµµάτι λόγω ανικανότητας της νοµαρχιακής τότε, αυτοδι-
οίκησης, λόγω του γεγονότος ότι ήταν στα καφενεία πολλοί και
έπιναν τσίπουρα, κύριε Όθωνα. Και δεν µπορεί κανείς να µε δια-
ψεύσει.

Τι άλλο να πει κανείς όταν έχει χαθεί η κοινωνική αλληλεγγύη
και η νοµαρχία ήταν ανίκανη να έχει, ήδη, τη λίστα µε τα βυτιο-
φόρα των ιδιωτών για να βοηθήσουν, όταν η Πυροσβεστική τα
έχασε, γιατί ο Αρχηγός έβγαινε στα κανάλια και έβριζε την τότε
κυβέρνηση εκεί της Αµαλιάδας ή δεν ξέρω εγώ που ήταν, όταν
οι ίδιοι οι αγρότες έχουν χάσει την αγάπη για τον τόπο τους –
όπως έκαναν οι παλιοί- και δεν βγαίνουν πρώτοι µέχρι να έρθει η
Πυροσβεστική να βοηθήσουν και το κυριότερο, όταν δεν έχουν
µάθει οι σύγχρονοι Έλληνες στην ύπαιθρο να χτυπάνε την κα-
µπάνα, κύριε Υπουργέ. 

Υπάρχουν πράγµατα ανέξοδα που έχουν να κάνουν µε την ευ-
θύνη, την επικοινωνία και την ενηµέρωση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε την κ.
Φωτεινή Πιπιλή.

Παρακαλώ τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη, κ. Εµµα-
νουήλ Όθωνα Βουλευτή Ρεθύµνου, να λάβει το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, όπως ειλικρινά και καθόλου
προσχηµατικά ευχαριστώ και τους συναδέλφους, που πήραν την
πρωτοβουλία γι’ αυτήν την επίκαιρη επερώτηση, που µας δίνει
τη δυνατότητα να διασκεδάσουµε στο βαθµό που µπορεί αυτό
να γίνει, εύλογες και µη εύλογες ανησυχίες, όπως αυτές διετυ-
πώθησαν. 

Είναι προφανές ότι η πρωτοβουλία αυτή του κόµµατος της
Νέας Δηµοκρατίας στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου
έχει µια αντιστοίχηση µε µια ευρύτερη ευαισθητοποίηση, αλλά
και αγωνία της ελληνικής κοινωνίας γύρω από το πάρα πολύ ση-
µαντικό και κρίσιµο θέµα, που σχετίζεται µε την προστασία του
περιβαλλοντικού αποθέµατος της χώρας, του φυσικού µας πλού-
του και ιδιαίτερα των δασών.

Θέλω, εξαρχής, να καθησυχάσω –θα µου το επιτρέψουν οι συ-
νάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας- δύο ανησυχίες τους, οι οποίες
ενυπήρχαν στις τοποθετήσεις, νοµίζω, όλων των συναδέλφων
που µίλησαν. Το πρώτο ήδη το έκανα. Να µην ερµηνευτεί, δη-
λαδή, η επερώτηση αυτή ως µια στείρα ή απλώς παραδοσιακού
τύπου αντιπολιτευτική πρωτοβουλία του κόµµατος της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης γύρω από ένα τόσο κρίσιµο και ευαίσθητο
θέµα. Δεν το συµµερίζοµαι αυτό και ειλικρινά πιστεύω ότι οι προ-
θέσεις και τα κίνητρα είναι υγιή.

Το δεύτερο ήταν µήπως καταφύγω στην εύκολη, αλλά εντελώς
αδιέξοδη και εν πολλοίς άδικη επίκληση ορισµένων ατυχών συµ-
βάντων και «θεαµατικών» δυστυχώς καταστροφών του πρόσφα-
του παρελθόντος σε αντιµετώπιση πυρκαγιών. 

Όµως, λόγω της ευθύνης της θέσης που κατέχουµε ο Χρήστος
Παπουτσής και εγώ στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, της
εις βάθος γνώσης των συνθηκών και των περιστατικών, θα ήταν
ασυγχώρητη επιπολαιότητα από την πλευρά µας να καταφύ-

γουµε σήµερα σε επικλήσεις γεγονότων και σε αναφορές, οι
οποίες εν πολλοίς σχετίζονται µε διαχρονικές αδυναµίες της δι-
οίκησης, του κρατικού µηχανισµού και πολύ περισσότερο µε
αστάθµητους παράγοντες και µε ιδιαίτερα έντονα κλιµατολογικά
και καιρικά φαινόµενα, που πολλές φορές είναι εξαιρετικά δυ-
σχερή στην αντιµετώπισή τους τα φαινόµενα που προκαλούν.

Εποµένως, ας πάµε λίγο στην ουσία. Όσο ειλικρινής ήµουν
στις δύο προηγούµενες παρατηρήσεις µου, κυρία και κύριοι συ-
νάδελφοι, άλλο τόσο θα είµαι καθαρός απέναντί σας, λέγοντάς
σας ότι εάν έχω κάποια παρατήρηση να κάνω, είναι ότι η θετική
αυτή πρωτοβουλία, που και για εµάς είναι πάρα πολύ χρήσιµη,
αφού µας δίνει τη δυνατότητα να παραθέσουµε ορισµένα στοι-
χεία και να παρουσιάσουµε τη δουλειά µας, δεν εµπεριέχει, κατά
την προσωπική µου άποψη και από τη γνώση των στοιχείων που
έχω εγώ στη διάθεσή µου, αλλά και που επικαλείται το κείµενο
της επίκαιρης επερώτησης, όπως και πολλά στοιχεία από τις το-
ποθετήσεις των συναδέλφων, µία πιο συστηµατική ενασχόληση
µε το αντικείµενο, ούτε διασταύρωση κάποιων στοιχείων, αλλά
περιγράφει µία εικόνα, η οποία σε µεγάλο βαθµό, πιστέψτε µε,
αδικεί την πραγµατικότητα. Επίσης, υιοθετεί κάτι, που καλό θα
είναι να συµφωνήσουµε αυτό να καταχωρηθεί στο πολιτικό χθες
όλων µας, δηλαδή άκριτες συνδικαλιστικές ανακοινώσεις, ισχυ-
ρισµούς και επικλήσεις, οι οποίες δεν έχουν πάντα την ίδια ου-
σιαστική επεξεργασία και αυθεντικότητα στοιχείων, των οποίων
η σοβαρότητα µιας συζήτησης στο επίπεδο της Εθνικής Αντιπρο-
σωπείας, κατά τη γνώµη µου, προϋποθέτει.

Προφανώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και στο θέµα αυτό
-ανεξάρτητα από το ότι συµφωνώ µαζί σας ότι ζητήµατα τέτοια
σηµασίας δεν είναι καθόλου σωστό και λογικό να µπαίνουν στη
λογική, και µάλιστα άκριτα, περιστολών και περικοπών- σε καµµία
περίπτωση ο σχεδιασµός για την αντιπυρική περίοδο της τρέχου-
σας χρονιάς δεν µπορεί εκ των πραγµάτων, ακόµη και ως θέµα
ψυχολογίας, όπως σωστά είπε κάποιος, να µείνει έξω από τα γε-
νικότερα χαρακτηριστικά της περιόδου, το µεγάλο δηµοσιονο-
µικό πρόβληµα που διαχειρίζεται η χώρα, τις τεράστιες
δυσκολίες που υπάρχουν. Γι’ αυτό ακριβώς –και δεν το επικα-
λούµαι ως δικαιολογία, αλλά ως αναγκαιότητα- πρέπει να εξα-
ντληθεί κάθε δυνατότητα στο επίπεδο της συνεργασίας των
φορέων, του συντονισµού των ενεργειών, της εξοικονόµησης και
του νοικοκυρέµατος διαχείρισης των πόρων που υπάρχουν,
ούτως ώστε να ανταποκριθούµε στην υψηλή πολιτική και κοινω-
νική µας ευθύνη και στις επιταγές του Συντάγµατος που επικα-
λέστηκε ο συνάδελφος κ. Αποστολάκος.

Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας έχει οδηγήσει σε µία
σειρά ενεργειών, που για πρώτη φορά, εξ όσων γνωρίζω, έγιναν.
Και αυτό δεν το λέω σε αντιδιαστολή µε αντίστοιχες περιόδους,
το λέω ακόµη και σε σχέση µε την περσινή χρονιά, ακριβώς γιατί
υπάρχει αυτή η δυσχέρεια και η αναγκαιότητα. 

Πέραν των παραδοσιακών και προβλεποµένων συσκέψεων και
τα αντίστοιχα επιχειρησιακά σχέδια επικαιροποιούνται και ανα-
νεώνονται κάθε χρόνο, κάναµε ένα σχεδιασµό και επισκεφθή-
καµε σε επίπεδο αποκεντρωµένων κρατικών διοικήσεων όλη τη
χώρα. Εκκρεµεί µόνο η τελευταία επίσκεψη, που θα γίνει τις επό-
µενες ηµέρες -δεν µπορώ ακριβώς να το προσδιορίσω, γιατί
υπάρχει µία συνεννόηση- στην Αποκεντρωµένη Κρατική Διοίκηση
Πελοποννήσου.

Έχουµε πάει, όµως, σε όλες τις υπόλοιπες, όπου σε µία σύν-
θεση που είναι οι αιρετοί περιφερειάρχες, ο γενικός γραµµατέας
της αποκεντρωµένης κρατικής διοίκησης, οι ανθυπεριφερειάρ-
χες των περιφερειακών ενοτήτων που κατά νόµο έχουν την αρ-
µοδιότητα στις περιφερειακές ενότητες του συντονισµού των
δράσεων, οι διευθυντές των δασικών υπηρεσιών, οι δήµαρχοι και
οι υπεύθυνοι πολιτικής προστασίας των νέων καλλικρατικών
δήµων των αντίστοιχων περιοχών. Καθόµαστε γύρω από ένα τρα-
πέζι και επιχειρούµε –και σε µεγάλο βαθµό το καταφέρνουµε- να
ξεφύγουµε από τις γενικόλογες και ποµπώδεις αναφορές και να
ακτινογραφήσουµε σε κάθε περιοχή τα προβλήµατα που υπάρ-
χουν, τις δυσχέρειες που αντιµετωπίζουν, τις ασάφειες, ίσως για
το λόγο ότι πρώτη φορά εφαρµόζεται ο θεσµός του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ». Και υπήρχε ένα ζήτηµα, γι’ αυτό και εξέδωσε η Γενική
Γραµµατεία Πολιτικής Προστασίας από τον προηγούµενο Μάρ-
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τιο –αρχές Μαρτίου- µία εγκύκλιο αντιστοίχισης των αρµοδιοτή-
των σε σχέση µε το προηγούµενο θεσµικό πλαίσιο. Αλλά και στις
συσκέψεις αυτές –επαναλαµβάνω- είναι χώρος που δίνεται η δυ-
νατότητα να λύνονται µία σειρά τέτοια ζητήµατα, ούτως ώστε να
υπάρξει µια καλύτερη όσµωση, συνεργασία, έγκαιρη διαπίστωση
κάποιων προβληµάτων. 

Καταρτίζουµε µία λίστα άµεσων ενεργειών που σε κάθε πε-
ριοχή κρίνονται ότι πρέπει να γίνουν και ότι έχουν καθυστερήσει.
Εδώ επίσης θέλω να σας πω ότι έγινε µία αναφορά και από τον
κ. Νάκο και νοµίζω και από τον κ. Παυλόπουλο, ότι αρχές της
επόµενης βδοµάδας θα φτάσει στους δήµους η κατανοµή της
ΣΑΤΑ που αφορά δράσεις πυροπροστασίας. Το ποσό, παρά την
ιδιαίτερη οικονοµική δυσκολία, είναι 23 εκατοµµύρια ευρώ, όσο
ακριβώς ήταν και το 2010. Έχει δοθεί µέσω αυτών των συσκέ-
ψεων, αλλά και µε ρητή σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εσωτε-
ρικών κατεύθυνση στους γενικούς γραµµατείς των αποκεντρω-
µένων κρατικών διοικήσεων να ζητήσουν από τους δηµάρχους
λίστα των προτιθεµένων δράσεων αξιοποίησης αυτών των χρη-
µάτων και να γίνει δειγµατοληπτικός ή καθολικός έλεγχος εξα-
κρίβωσης ότι τα χρήµατα αυτά χρησιµοποιήθηκαν για δράσεις
προληπτικής πυροπροστασίας ή για διευκόλυνση του έργου που
έχουν µπροστά τους και όχι σε δράσεις αλλότριες. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Για συναυλίες…
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα έχω προσωπική εποπτεία
αυτής της κατεύθυνσης προς τους γενικούς γραµµατείς της
αποκεντρωµένης κρατικής διοίκησης.

Τώρα, στον υπόλοιπο χρόνο της πρωτολογίας µου, θα κάνω
ορισµένες συγκεκριµένες παρατηρήσεις και πιστεύω σε όλα τα
επιµέρους θέµατα που τέθηκαν και τίθενται από τη συγκεκριµένη
πρωτοβουλία των συναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας, σε σχέση
µε την προετοιµασία µας για την αντιπυρική περίοδο που ήδη
διανύουµε.

Θέµα πρώτο. Ιδιόκτητα ελικόπτερα του Πυροσβεστικού Σώµα-
τος. Γνωρίζετε,  κύριοι συνάδελφοι, ότι τα δύο Super Puma και
τα τρία ΒΚ-117 του Πυροσβεστικού Σώµατος υποστηρίζονταν τε-
χνικά και εφοδιαστικά από την Ολυµπιακή µέχρι το κλείσιµο και
την εκκαθάρισή της. Από τότε υπήρξαν προσπάθειες να εξελιχθεί
µία διαγωνιστική διαδικασία ανοικτού διεθνούς διαγωνισµού και
επί Κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας και στη συνέχεια επί Κυβέρ-
νησης ΠΑΣΟΚ από την προηγούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου, όπου κανείς όµως σχετικός διαγωνισµός δεν κατέληξε σε
ανάδοχο, γιατί δύο συγκεκριµένες εταιρείες που ανταγωνίζονται
στο συγκεκριµένο επιχειρηµατικό αντικείµενο, δηλαδή της συ-
ντήρησης αεροσκαφών, µε αλλεπάλληλες προσφυγές και δικα-
στικές και διαδικαστικές εµπλοκές οδηγούσαν τον ένα δια-
γωνισµό µετά τον άλλο, στο να µην προκύπτει ουσιαστικά απο-
τέλεσµα και εποµένως να µην προκύπτει συντήρηση των συγκε-
κριµένων ιδιόκτητων ελικοπτέρων του Πυροσβεστικού Σώµατος.

Πιστεύω ότι αυτή η ανάγκη οδήγησε να ξεκινήσει από το 2009
µία διαδικασία ανάθεσης συντήρησης των συγκεκριµένων ελικο-
πτέρων µε απευθείας διαπραγµάτευση, χωρίς δηµοσίευση σχε-
τικής προκήρυξης, διαδικασία η οποία τυπικά προβλέπεται. Αυτό
οδήγησε στο να υπάρξει µία σύµβαση τετράµηνης διάρκειας µε
µία εκ των δύο εταιρειών, µε δικαίωµα ανανέωσης σε άπειρα τε-
τράµηνα στο µέλλον. Βάσει αυτής της τετράµηνης σύµβασης
αποκαταστάθηκε η πλοηµότητα για λίγες εβδοµάδες, έως ελά-
χιστες, του ενός Super Puma και ενός BK πέρυσι περίπου το φθι-
νόπωρο. Η συγκεκριµένη τετράµηνη σύµβαση άρχισε τον Ιούλιο
του 2010 και τελείωνε τον Οκτώβριο του 2010. Όταν επιχειρή-
θηκε να γίνει χρήση της option της σύµβασης, να ανανεωθεί για
άλλους τέσσερις µήνες, προκειµένου να ολοκληρωθεί η συντή-
ρηση και των υπολοίπων και να διατηρηθεί η πλοηµότητα των
δύο, µε απόφασή του το ελεγκτικό συνέδριο απεφάνθη ότι είναι
παράνοµη η συγκεκριµένη διαδικασία. 

Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου δεν είχε κανένα δισταγµό,
προφανώς, να προσαρµοστεί στην απόφαση του ανωτάτου δι-
καστηρίου. Και επειδή υπήρχαν και υπάρχουν πολλά προβλή-
µατα, φαντάζοµαι ότι όσοι έχουν ασχοληθεί και έχουν περάσει
από τη δική µας θέση στο πρόσφατο παρελθόν, θα έχουν αντι-
ληφθεί ότι αυτό το θέµα θέλει µία µόνιµη, πάγια και βιώσιµη

λύση. Γι’ αυτό και η επιλογή µας είναι –και είναι πάρα πολύ συµ-
βατή µε κάτι που είπε ο κ. Δαβάκης νοµίζω- να υπάρξει µία ενιαία
τεχνική βάση συντήρησης των πτητικών µέσων του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη, λέµε εµείς, µιας και το Λιµενικό και η
Ελληνική Αστυνοµία και το Πυροσβεστικό Σώµα έχουν στη διά-
θεσή τους πτητικά µέσα, κυρίως ελικόπτερα και µπορεί να γίνει
αυτό, αντί να γίνεται αυτή η κατασπατάληση ανθρώπινων αλλά
και χρηµατικών πόρων, χωρίς αποτέλεσµα. 

Ξέρετε, από τα στοιχεία που έχω δει το πρόβληµα αυτό δεν
είναι συγκυριακό. Σπανίως πετάνε όλα αυτά και υπάρχουν κυ-
ρίως –και θα είµαι πάρα πολύ σαφής και καθαρός, όπως προ-
σπαθώ να είµαι πάντα- για να εκπαιδεύονται κάποιοι χρησι-
µοποιώντας τις υπηρεσίες εναερίων µέσων των Σωµάτων Ασφα-
λείας για να γίνονται πιλότοι και να κάνουν στη συνέχεια την ανά-
λογη καριέρα. Όµως, ελικόπτερα και αεροπλάνα, θα έπρεπε τα
Σώµατα να έχουν στη διάθεσή τους. Υπάρχει πάντα ένα ζήτηµα.
Εκεί εµείς είπαµε ότι για το µεσοδιάστηµα θα υπάρξει µία αξιο-
ποίηση της δυνατότητας που δίνει η σύµβαση. Απλά έχουµε
όντως καθυστερήσει, γιατί θέλουµε η νοµική τεκµηρίωση να είναι
απόλυτη. Γι’ αυτό περιµένουµε και µία γνωµοδότηση του Νοµι-
κού Συµβουλίου του Κράτους που την ερχόµενη Τρίτη µε Τε-
τάρτη θα τεθεί στη διάθεσή µας, για την αξιοποίηση της
δυνατότητας που έχουµε ως χώρα-µέλος του ΝΑΤΟ, την οποία
κάνει χρήση ήδη το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, να βάλουµε το
νατοϊκό οργανισµό NAMSA ως φορέα που θα κάνει την ανοιχτή
διαγωνιστική διαδικασία ενός διεθνούς διαγωνισµού συντήρησης
µέσα από αυστηρές και συγκεκριµένες προδιαγραφές, που δεν
θα επιδέχονται εύκολα αµφισβητήσεις και δεν θα είναι ευάλωτες
σε δικονοµικές και διαδικαστικές εµπλοκές, για να υπάρξει η
άµεση αντιµετώπιση. 

Επαναλαµβάνω, για εµάς σε ό,τι αφορά την πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, υπάρχει η επιλογή της
σταδιακής ένταξης σε µία ενιαία τεχνική βάση της εφοδιαστικής
υποστήριξης και συντήρησης όλων των πτητικών µέσων των Σω-
µάτων Ασφαλείας που ανήκουν στο Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη.

Σηµειώστε επίσης ότι το έτερο Super Puma έχει να πετάξει
από το 2008. Το λέω αυτό για να µην έχει κανείς την εντύπωση
ότι το Πυροσβεστικό Σώµα είχε αυτά τα πέντε αεροσκάφη µονί-
µως στη διάθεσή του, τα έχασε ξαφνικά φέτος το καλοκαίρι και
υπάρχει ένα κενό και θα σπεύσουµε να µισθώσουµε παραπάνω,
όπως είπατε, κύριε Δαβάκη, κ.ο.κ.. Σε αυτό το θέµα θέλω να είστε
απόλυτα ενήµεροι ακόµα και σε λεπτοµέρειες που η κοινοβου-
λευτική διαδικασία και ο χρόνος που έχουµε στις διάθεσή µας,
δεν µας το επιτρέπει. Ήδη πήραµε πάρα πολύ χρόνο γι’ αυτό το
θέµα. Είµαι στη διάθεσή σας για αναλυτική και συγκεκριµένη ενη-
µέρωση για το θέµα.

Σε ό,τι αφορά τη µίσθωση των ελικοπτέρων δασοπυρόσβεσης
από αέρος για τη φετινή περίοδο, θα σας πω ποια είναι η από-
φαση και η κατάληξη εν συντοµία. Φέτος, κάνοντας χρήση συµ-
βατικού όρου της περσινής σύµβασης για ανανέωση για ένα
χρόνο, θα έχουµε το ίδιο αριθµό, τον ίδιο τύπο αεροσκαφών, µε
την ίδια χωροταξική κατανοµή που είχαµε και πέρυσι. 

Μάλιστα, µετά από µία δική µου, ας πούµε, σύσταση ή παρά-
κληση προς τις εταιρείες, γιατί προβλεπόταν στη σύµβαση, συµ-
φώνησαν να µην κάνουν χρήση της αναπροσαρµογής του
τιµήµατος όπως προβλεπόταν στη σύµβαση, σε περίπτωση επέ-
κτασής της για ένα χρόνο, σύµφωνα µε το µέσο δείκτη τιµών κα-
ταναλωτή, κάτι που ήταν µια ωφέλεια περίπου 1.000.000 ευρώ
που µας δίνει τη δυνατότητα να καλύψουµε ίσως κάποιες άλλες
ανάγκες που θα παρουσιαστούν.

Τώρα, σε ό,τι αφορά την απόφαση διάθεσής τους -την επιχει-
ρησιακή τους διαθεσιµότητα, δηλαδή- έχω εδώ κάποιους πίνακες
και αν χρειαστεί θα κάνω στη συνέχεια µια αναφορά πιο συγκε-
κριµένη. Απλά οι κλιµατολογικές συνθήκες στις οποίες κι εσείς
αναφερθήκατε, που ουσιαστικά έχουν παρατείνει την έναρξη της
αντιπυρικής περιόδου, µας δηµιουργούν το περιθώριο να αρχί-
σουµε την έναρξη του τριµήνου µίσθωσης, γιατί από κει και µετά,
ο κ. Παυλόπουλος και ο κ. Νάκος ξέρουν καλά ότι αρχίζουν τα
πρόσθετα δεκαπενθήµερα, που πληρώνονται µε άλλους όρους
και µε υψηλές τιµές. Έτσι µπορούµε να πάµε ουσιαστικά το τρί-
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µηνο µέχρι τέλος Σεπτεµβρίου και να αποφύγουµε να χρειαστεί
στη συνέχεια πρόσθετα δεκαπενθήµερα και πρόσθετες ώρες
πτήσης, µιας και στις αρχές Ιουνίου που προβλεπόταν η πλήρης
ανάπτυξη του συνόλου των µισθωµένων –και των δώδεκα, δη-
λαδή- οι κλιµατολογικές συνθήκες µας επιτρέπουν.

Παρ’ ότι υπάρχουν κάποια προβλήµατα, που οι ίδιες οι εται-
ρείες για την άµεση παράδοσή τους και τα σχετικά πιστοποιητικά
παρουσιάζουν, παρά την δική µας αναγκαιότητα να µεταφέ-
ρουµε το χρόνο έναρξης, αλλά, εν πάση περιπτώσει, αυτό που
θέλω να κρατήσετε είναι ότι και σε ό,τι αφορά τις σχετικές απο-
φάσεις και σε ό,τι αφορά τις σχετικές διαδικασίες, τα µισθωµένα
είναι τα ίδια µε τα περσινά και µε την ίδια κατανοµή. Εξάλλου δε,
αν δούµε και την αντίστοιχη περσινή χρονολογική διαθεσιµότητά
τους, θα δείτε ότι αρκετά από αυτά ήταν στις 10, στις 12, στις 5
και στις 17 Ιουλίου κοκ..

Σε σχέση µε τον Εθνικό Εναέριο Στόλο, επίσης, θέλω να πω
ότι ακόµα και όταν γράφτηκε αυτή η επίκαιρη επερώτηση, το συ-
γκεκριµένο στοιχείο ήταν εντελώς αυθαίρετο, ανακριβές και
υπερβολικό. Ξέρετε, δεν είναι δική µας ευθύνη η συντήρηση και
η υποστήριξη αυτών των µέσων, όµως, εγώ προσωπικά έχω κάνει
µε το συνάδελφο κ. Μπελγίτη και τους αξιωµατικούς του Γενικού
Επιτελείου Αεροπορίας, µαζί µε τους αξιωµατικούς του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος, τρείς ή τέσσερις συσκέψεις από τον Ιανου-
άριο µέχρι σήµερα. 

Πολλά προβλήµατα από αυτά που επικαλεστήκατε υπήρχαν
σε σχέση µε την ΕΑΔ και υπάρχουν, όµως, έχουµε καταφέρει
από το σύνολο των τριάντα εννέα, αν δεν κάνω λάθος, αεροσκα-
φών του εθνικού µας στόλου να έχουµε πρόβληµα αυτήν τη
στιγµή µόνο µε τέσσερα εκ των οποίων τα τρία τέλος της επόµε-
νης εβδοµάδας και αυτά θα πάνε στη θέση τους και ένα, που και
αυτό είχε προβλήµατα και κατά την περσινή περίοδο, ελπίζουµε
ότι και αυτό µέσα στον Ιούλιο θα τεθεί στη διάθεση του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος.

Εποµένως, ούτε σε αυτόν τον τοµέα του Εθνικού Εναέριου
Στόλου θέλω να είστε ιδιαίτερα ανήσυχοι, γιατί η ετοιµότητά µας
και η διαθεσιµότητα που θα υπάρξει, όταν θα τα χρειαστούµε,
θα είναι αυτή που έχει σχεδιαστεί εν πάση περιπτώσει και αυτή
που ήταν και πέρσι.

Τώρα, για να µην καταχραστώ πολύ το χρόνο, µιας και υπάρχει
η δευτερολογία, θέλω να κάνω µια αναφορά πολύ συγκεκριµένη
σε ένα πολύ κρίσιµο θέµα που αφορά τον εθελοντισµό και χαί-
ροµαι που και ο κ. Νάκος αναγνώρισε τη νοµοθετική πρωτοβου-
λία που ανέλαβε η Κυβέρνηση για το νοµοσχέδιο αναµόρφωσης
του θεσµικού και νοµοθετικού πλαισίου λειτουργίας των εθελο-
ντών πυροσβεστών, το οποίο είναι στη Γενική Γραµµατεία του
Υπουργικού Συµβουλίου και αναµένει τη σειρά του.

Θα έχει Υπουργικό Συµβούλιο µέσα στις επόµενες ηµέρες, σε
µια-δυο εβδοµάδες και θα πάρει το δρόµο της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας για ψήφιση. Είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο απαντά
σε πολλά ζητήµατα των εθελοντών του Πυροσβεστικού Σώµατος
µε πολύ συγκεκριµένες διατάξεις, πολλά και από αυτά που η κ.
Πιπιλή ανέφερε. Είµαστε στη φάση τελικής επεξεργασίας σε
σχέση µε το νοµοσχέδιο που αφορά τις εθελοντικές οργανώσεις
που είναι εγγεγραµµένες στα µητρώα της πολιτικής προστασίας,
που είναι δηλαδή ευρύτερης δραστηριότητας εθελοντικές οργα-
νώσεις, όχι µόνο για δασοπυρόσβεση. 

Και κρατάω µια επιφύλαξη ακριβώς για το θέµα της ασφάλι-
σης εθελοντών κατά την ενασχόλησή τους µε την εργασία αυτής
της κοινωνικής προσφοράς και επειδή είµαστε µέσα στο καλο-
καίρι, µήπως χρειαστεί να έρθει αποσπασµατικά η συγκεκριµένη
διάταξη έστω και ως τροπολογία σε άλλο νοµοσχέδιο, αν η σειρά
που θα ψηφισθούν τα συγκεκριµένα νοµοσχέδια καθιστά την
εφαρµογή αυτής της διάταξης ανεπίκαιρη. Εννοώ δηλαδή µήπως
η συγκεκριµένη διάταξη πρέπει να προλάβει τους θερινούς
µήνες και τα νοµοσχέδια να ψηφισθούν και Σεπτέµβριο που λέει
ο λόγος, γιατί πράγµατι είναι µια αναγκαιότητα η οποία είναι
πάρα πολύ σηµαντική. 

Θα µου επιτρέψουν οι συνάδελφοι αν δεν υπάρχει αντίρρηση
και από το Προεδρείο, να πάρω λίγο χρόνο από τη δευτερολογία
µου για να έχετε τις απαντήσεις σε όλα τα ερωτήµατα που η επί-
καιρη επερώτηση διαπραγµατεύεται και να έχετε τη δυνατότητα

στη δευτερολογία σας να κάνετε τυχόν επισηµάνσεις ή να ζητή-
σετε οποιαδήποτε άλλη διευκρίνιση.

Σε ό,τι αφορά το προσωπικό, το να πούµε ότι τη διαχρονική
υστέρηση του προσωπικού του Πυροσβεστικού Σώµατος σε
σχέση µε τις προβλεπόµενες οργανικές θέσεις θα τη λύσουµε εν
µέσω αυτής της περιόδου µε τα συγκεκριµένα οικονοµικά, κοι-
νωνικά και πολιτικά χαρακτηριστικά, θα ήταν νοµίζω πάρα πολύ
ουτοπικό. Η Κυβέρνηση επειδή ακριβώς πιστεύει αυτό που σας
είπα στην αρχή, ότι υπάρχουν ορισµένα ύψιστα αγαθά όπως είναι
η ζωή, η περιουσία των ανθρώπων και η προστασία τους και το
φυσικό µας περιβάλλον που δεν µπαίνουν στη λογική των οριζό-
ντιων περικοπών, θα εξαντλήσει κάθε δυνατότητα σε σχέση µε
την έγκριση κάποιων προσλήψεων στο Πυροσβεστικό Σώµα.
Αναφέροµαι στο µόνιµο προσωπικό.

Οι εποχικοί, όπως ήδη είπατε, απασχολούνται φέτος στον ίδιον
αριθµό µε πέρυσι, στη διάρκεια εκείνη που καλύπτει πλήρως την
αντιπυρική περίοδο µέχρι τέλος Οκτωβρίου. Σε σχέση µε τη µι-
σθοδοσία τους, που υπήρξε πράγµατι µια καθυστέρηση η οποία
σχετιζόταν µε την υπογραφή της συγκεκριµένης πράξης του
Υπουργικού Συµβουλίου, έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία. Θα
πληρωθούν αναδροµικά και το Μάιο και τον Ιούνιο, µέχρι τις 10
Ιουλίου µαζί µε το επίδοµα αδείας. 

Σε ό,τι αφορά την πρόσληψη των τεσσάρων χιλιάδων πυρο-
σβεστών πενταετούς υποχρέωσης, στις 31 Μαρτίου δηµοσιεύ-
τηκε στο ΦΕΚ ο νόµος ο οποίος προβλέπει τη θεσµοθέτηση της
ειδικής αυτής κατηγορίας πυροσβεστών πενταετούς υποχρέω-
σης. Εµείς την έκθεση δηµοσιονοµικής δαπάνης και το αίτηµα
προκήρυξης των συγκεκριµένων θέσεων το διαβιβάσαµε από τις
18 Απριλίου και αναµένουµε την έγκριση για την έκδοση της σχε-
τικής προκήρυξης. 

Όµως, εδώ πράγµατι θα επικαλεστώ την ιδιαιτερότητα του δι-
µήνου που µεσολάβησε σε σχέση µε την ανοικτή συζήτηση που
είχε η Κυβέρνηση µε τους εκπροσώπους του µηχανισµού στήρι-
ξης για τη διαµόρφωση του µεσοπρόθεσµου δηµοσιονοµικού
προγράµµατος της περιόδου 2012-2015, όπου το σύνολο των
προσλήψεων είτε µόνιµου προσωπικού είτε συµβασιούχων είτε
οτιδήποτε, είναι σε µια συζήτηση που πήγε οποιαδήποτε έγκριση
πράξης Υπουργικού Συµβουλίου σε όλο το δηµόσιο τοµέα, σε
όλες τις κατηγορίες χρονικά πιο πίσω. 

Αυτό δεν σηµαίνει ότι υπάρχει καµµιά υπαναχώρηση της Κυ-
βέρνησης ούτε σε ό,τι αφορά ότι αυτή η προκήρυξη θα εκδηλω-
θεί και θα ολοκληρωθεί εντός του 2011 ούτε σε ό,τι αφορά τον
αριθµό της προκήρυξης. Toυλάχιστον σε ό,τι αφορά το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη δεν υπάρχει καµµία τέτοια πρόθεση
ούτε καµµία ένδειξη σε ενδοκυβερνητικό επίπεδο ότι η υλοποί-
ηση και η εφαρµογή της απόφασης της Βουλής, που είναι νόµος
του κράτους και απόφασή µας να ενισχυθεί ουσιαστικά το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα, τίθεται σε αµφισβήτηση.

Επίσης, θέλω να σας διαβεβαιώσω, χωρίς να µπω σε ιδιαίτερες
λεπτοµέρειες στοιχείων, ότι και σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα των
υδροφόρων οχηµάτων, η συντήρηση και η επιχειρησιακή τους
διαθεσιµότητα από τις αρχές του χρόνου παρακολουθείται συ-
στηµατικά. Προβλήµατα τέτοιας φύσεως υπήρχαν, υπάρχουν και
θα υπάρχουν και στο µέλλον, όµως δεν συνιστούν ένα θέµα που
πρέπει να µας καθιστά ανήσυχους. Σε ό,τι αφορά τα ελαστικά,
πράγµατι υπάρχει σοβαρό ζήτηµα, διότι οι σχετικοί διαγωνισµοί
από την Ενιαία Αρχή Προµηθειών του Υπουργείου Ανάπτυξης οι
µισοί είναι προς ακύρωση και οι άλλοι καθυστερούν. Είναι µια
γνωστή διαδικασία που φαντάζοµαι ότι δυστυχώς δεν εκπλήττει
κανέναν σ’ αυτήν την Αίθουσα. Όµως εµείς έχουµε λάβει την
πρόνοια -και θέλω να σας διαβεβαιώσω γι’ αυτό- στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη για κάποιες άµεσες ανάγκες ελαστικών
των οχηµάτων της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, οι οποίες είναι
σχεδόν βέβαιο ότι θα χρειαστούν κατά την αντιπυρική περίοδο,
να έχουµε τη δυνατότητα εντός του Ιουλίου να έχουµε στη διά-
θεσή µας τις ποσότητες εκείνες ελαστικών που σε ώρα ανάγκης
θα είναι διαθέσιµα για να µην αντιµετωπίσουµε τέτοιου είδους
προβλήµατα. 

Με αυτές τις παρατηρήσεις είµαι σίγουρος ότι υπάρχουν κενά
τα οποία θα επισηµανθούν από εσάς και στο χρόνο που µου απο-
µένει στη δευτερολογία µου θα προσπαθήσω να καλύψω τα ση-
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µεία εκείνα που ίσως δεν κατάφερα να φωτίσω επαρκώς. 
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον Υφυ-

πουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνα. 
Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµο-

κρατίας  και Βουλευτή Κερκύρας κ. Νικόλαο Δένδια να λάβει το
λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω
ότι κατ’ αρχάς θα πρέπει να αποδοθεί και απεδόθη έπαινος
στους επερωτώντες Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, κύριε
Υπουργέ, για το ύφος και την άρτια τεκµηριωµένη επερώτηση.
Είναι προφανές -σηµειώθηκε και από εσάς- ότι εδώ έχουµε να
κάνουµε µε µια επερώτηση η οποία δεν έχει κανένα σκοπό να ση-
κώσει αντιπολιτευτικούς τόνους. Αντίθετα, έχει πρόδηλη πρό-
θεση να βοηθήσει, να υπογραµµίσει τη σπουδαιότητα ενός
προβλήµατος, το οποίο ταλανίζει ιστορικά τη χώρα αλλά είναι
και εξαιρετικά επικίνδυνο και να βοηθήσει και εσάς στο έργο σας
στο βαθµό που αυτό καθίσταται εφικτό. Και αφού απέδωσα τον
έπαινο στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, οφείλω επίσης
να αναγνωρίσω ότι και το δικό σας ύφος απαντήσεως και η εν
γένει παρουσία σας στην Αίθουσα περιποιεί τιµή και στην Αντι-
προσωπεία και στην κρισιµότητα των ηµερών που διερχόµεθα.

Από εκεί και πέρα όµως, επί της ουσίας - αν µου επιτρέπετε-
της τοποθέτησής σας, στην πραγµατικότητα µε την προσηνή σας
προς την Εθνική Αντιπροσωπεία πρωτολογία επιβεβαιώσατε απο-
λύτως αυτά τα οποία έθεσαν οι επερωτώντες Βουλευτές. Προ-
σθέσατε ορισµένα θέµατα, τοποθετηθήκατε επί χρονοδια-
γραµµάτων. Τα ίδια περίπου είχε πει και ο Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη, ο κ. Παπουτσής, ο οποίος σήµερα δεν είναι εδώ,
στην προ ολίγων ηµερών συζήτηση για την ψήφο εµπιστοσύνης
προς την Κυβέρνηση, όµως στην ουσία όλα όσα τέθηκαν από
τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας ως προβλήµατα και εκ-
κρεµότητες είναι εκεί και παραµένουν. 

Χρήµατα στους δήµους; «Θα δοθούν σε λίγες µέρες». 
Συντήρηση: «Είναι εξαιρετικά δύσκολη. Δεν έχει γίνει. Οι δια-

γωνισµοί δεν προχωρούν».
Μίσθωση: «Θα αρχίσει να λειτουργεί τις επόµενες µέρες, διότι

άλλες εταιρείες δεν έχουν φέρει πιστοποιητικά. Εν πάση περι-
πτώσει, δόξα τω Θεώ βρέχει ακόµα και θα δούµε πώς θα µπορέ-
σουµε να το κάνουµε». 

Συντήρηση των εναερίων µέσων: «Έχουµε κάνει τέσσερις συ-
σκέψεις». 

Ελαστικά: «Δεν µπορούν να προχωρήσουν οι διαγωνισµοί.
Έχουν κολλήσει στην ενιαία αρχή. Όµως έχουµε πάρει κάποια
λίγα ελαστικά, για να καλύψουµε τις έκτακτες ανάγκες µας». 

Αυτό νοµίζω ότι συνιστά οµολογία ενός θέλετε να πω διαχρο-
νικού προβλήµατος στην ελληνική Δηµόσια Διοίκηση; Ίσως.
Όµως τώρα βρισκόµαστε, πέραν των άλλων, σε έκτακτες συνθή-
κες και η επανάληψη και η αναµάσηση παροµοίων απαντήσεων
µετά από είκοσι-είκοσι έναν µήνες που βρίσκεστε στη διακυβέρ-
νηση της χώρας -και σας θυµίζω ότι έχετε επαγγελθεί και επί
υπουργίας του κ. Χρυσοχοΐδη και επί υπουργίας του κ. Παπου-
τσή µια τελείως διαφορετική, καινοτόµα αντιµετώπιση και οργά-
νωση των Σωµάτων Ασφαλείας-, αυτή λοιπόν η αντιµετώπιση της
στην πραγµατικότητα οµολογίας των πανθοµολογούµενων, αν
θέλετε, δυσκολιών συνιστά υπογράµµιση µιας µεγάλης αποτυ-
χίας και από την άλλη συνιστά κώδωνα κινδύνου για την ελληνική
κοινωνία όσον αφορά την αντιµετώπιση ενός προβλήµατος που
ελπίζουµε να µην έρθει σε µέγεθος δυσχερές για να αντιµετωπι-
στεί, αλλά το πιο πιθανό είναι ότι θα γίνει, ότι θα συµβεί. Έτσι
µπορούµε να προχωρήσουµε; Τη στιγµή που η χώρα περνάει τη
µεγαλύτερη µεταπολιτευτική της κρίση είναι δυνατόν να πούµε
ότι δεν µπορεί να προχωρήσει επί είκοσι-είκοσι έναν µήνες δια-
γωνισµός προµήθειας ελαστικών επειδή έχει κολλήσει σε κάποια
ενιαία αρχή; Πάρα πολύ ωραία. Παρακάτω. Κόλλησε, λοιπόν. Δεν
µπορείτε να τον ξεκολλήσετε; 

Κύριε Υπουργέ, συµµερίζοµαι και, αν θέλετε, συµπαρίσταµαι.
Δεν µπορώ όµως…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Κάποιοι εξ αυτών, κύριε Δένδια, είναι από το 2004. Πεντέ-

µισι χρόνια δεν ξεκόλλησαν ακόµα; Επειδή µιλάτε για διαχρονι-
κότητα και για να έχετε συναίσθηση, αν είχα τον πίνακα των δια-
γωνισµών εδώ, θα βλέπατε ότι είναι από το 2003 οι διαγωνισµοί. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εγκαλείτε εµένα διότι ήρθατε απροε-
τοίµαστος τώρα. Αυτό καταλαβαίνω. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Δεν εγκαλώ κανέναν. Εγκαλώ τη σοβαρότητά σας, η οποία
είναι γνωστή. Μην εκτρέπεστε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, αν θέ-
λετε να λάβετε το λόγο και επιτρέπει ο κ. Δένδιας τη διακοπή,
σας παρακαλώ να γίνεται µε έναν θεσµικό τρόπο ο διάλογος,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µε πειράζει καθό-
λου το να µε διακόπτει ο  Υφυπουργός. Όµως αυτό το οποίο λέω
είναι έτσι όπως ακριβώς το λέω και η επίκληση, αν θέλει, παρελ-
θόντων σφαλµάτων και παρελθόντων υστερήσεων δεν αποτελεί
για µια κυβέρνηση  παρά µόνο πέπλο συκής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Φύλλο συκής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Δυστυχώς, κύριε Δαβάκη, η παρούσα

Κυβέρνηση µε απλό φύλλο συκής δεν µπορεί. Χρειάζεται πέπλο
και µάλιστα πολύ µεγάλο πέπλο! 

Εδώ, λοιπόν, µας οµολογείτε µία σειρά αποτυχιών. Βεβαίως
δεν περίµενα να είστε ευτυχής που σας το λέω, αλλά αυτή είναι
η αλήθεια. Και είναι κρίµα, διότι το πρόβληµα της κυβερνητικής
λειτουργίας δεν περιορίζεται µόνο σ’ αυτόν τον τοµέα. Διότι αν
περιοριζόταν µόνο σ’ αυτόν τον τοµέα, θα ήταν σε µεγάλο βαθµό
θέµα προσώπων και θα µπορούσε να αντιµετωπιστεί. Φοβάµαι -
και λυπούµαι που το λέω- ότι υπάρχει µια τεράστια κυβερνητική
δυσλειτουργία. Υπάρχει µια τεράστια απόκλιση µεταξύ υποσχέ-
σεων, µεταξύ αναγκών στην παρούσα κρισιµότατη φάση που
διέρχεται η χώρα και πραγµατικών δυνατοτήτων της Κυβέρνη-
σης, την οποία υπηρετείτε, να ανταποκριθεί.

Εδώ βλέπουµε λίγο-πολύ το συνολικό δηµόσιο τοµέα να αδυ-
νατεί να ανταποκριθεί. Κι όχι µόνο αδυνατεί να ανταποκριθεί,
αλλά είναι αυτός ο ευρύτερος δηµόσιος τοµέας που µε τις τε-
ράστιες ανάγκες του, τις οποίες αδυνατείτε στην πραγµατικό-
τητα να αντιµετωπίσετε ορθολογιστικά και να περιορίσετε τις
σπατάλες, τραβάει στην καταστροφή. Μέσω των συνεχών αυξή-
σεων φορολογικών συντελεστών έχουµε χάσει το λογαριασµό.
Ανακοινώσατε µια ολόκληρη σειρά αύξησης φορολογικών συντε-
λεστών ως Κυβέρνηση χθες, που ακόµη δεν έχουµε καταγράψει
για να µπορέσουµε να σας απαντήσουµε. Φορολογείτε καθετί
που κινείται, καθετί που πετάει, καθετί που υπάρχει! Και από την
άλλη πλευρά έχετε πλήρη αδυναµία να τιθασεύσετε τις δαπάνες
στο δηµόσιο τοµέα. Κι όχι µόνο δεν τιθασεύετε τις δαπάνες στο
δηµόσιο τοµέα, αλλά έρχεστε εδώ και µας λέτε ότι δεν µπορείτε
καν να ολοκληρώσετε έναν διαγωνισµό για την προµήθεια ελα-
στικών! Μας λέτε ότι δεν µπορείτε καν να ολοκληρώσετε µια δια-
δικασία για τη συντήρηση πέντε ελικοπτέρων. Και από την άλλη
ξεχνάτε να µας πείτε ότι οι πιλότοι όλων αυτών των ελικοπτέρων,
εάν δεν απατώµαι µισθοδοτούνται όλο αυτό το διάστηµα για ελι-
κόπτερα που δεν πετάνε, ή δεν µισθοδοτούνται, κύριε Υπουργέ;
Μισθοδοτούνται ή δεν µισθοδοτούνται οι πιλότοι των µη δυνα-
µένων να πετάξουν ελικοπτέρων; Προφανώς µισθοδοτούνται.

Σας ρωτάω, λοιπόν, ο ορισµός της σχιζοφρένειας ποιος είναι;
Να µην µπορείς να συντηρείς τα ελικόπτερά σου και να πληρώ-
νεις δέκα πιλότους για αυτά τη στιγµή που η χώρα είναι υπερ-
χρεωµένη, είναι λογικό; Μπορεί να υποστηριχθεί στον ελληνικό
λαό ότι επί είκοσι ένα µήνες αυτό ήταν το µέγιστο, που µπορού-
σαµε να καταφέρουµε υπό συνθήκες έκτακτης ανάγκης ή µήπως
δεν βρισκόµαστε σε συνθήκες έκτακτης ανάγκης;

Κάθε µέρα στη ΔΕΗ έχουµε απεργίες. Τέσσερα εκατοµµύρια
ευρώ την ηµέρα, µου είπαν και ελπίζω να είναι ανακριβές ότι κο-
στίζει η απεργία στη ΔΕΗ. Και από την άλλη εµφανιζόµαστε ως
επαίτες στην Ευρώπη και εκλιπαρούµε. Και εσείς επί διάστηµα
είκοσι ενός µηνών, δεν έχετε καταφέρει να ολοκληρώσετε µια
αποκρατικοποίηση, την ελάχιστη. Δεν έχετε καταφέρει να αξιο-
ποιήσετε ένα στοιχείο της δηµόσιας περιουσίας, ένα οποιοδή-
ποτε. Και µπορούµε µε όλα αυτά να θεωρήσουµε ότι οφείλονται
απλώς σε αστοχίες; 

Μήπως έχουµε µπροστά µας µια αντίληψη -τη δική σας βαθιά
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αντίληψη, που υπάρχει και διατρέχει όλα αυτά τα χρόνια του
ΠΑΣΟΚ- ότι ο δηµόσιος τοµέας είναι ο προνοµιακός χώρος προ-
στασίας των στελεχών σας, ότι εκεί δεν υπάρχει τίποτα το οποίο
να µπορείτε να κάνετε απολύτως και πρέπει η ελληνική κοινωνία
να υφίσταται όλη αυτή την ιστορία, να φορολογείται σκαιότατα,
οι χαµησυνταξιούχοι, οι χαµηλόµισθοι να φορολογούνται σκαιό-
τατα µε συνεχώς αυξανόµενους φορολογικούς συντελεστές, µε
συνεχώς επαναλαµβανόµενες έκτακτες εισφορές. Και από την
άλλη απέναντι στο δηµόσιο τοµέα να µου δίνετε απαντήσεις του
τύπου: «Οι διαγωνισµοί είναι από το 2004. Άρα το γεγονός ότι
εµείς δεν µπορέσαµε να τους τελειώσουµε σε είκοσι µήνες, εντά-
ξει γιατί µας κατηγορείς τόσο πολύ; Να περάσουµε και εµείς τέσ-
σερα χρόνια και ίσως µπορέσουµε να κάνουµε». Είναι απαντή-
σεις του τύπου: «Τι να κάνουµε; Έχουµε πάρει µερικά ελαστικά,
θα δούµε πώς θα τα βολέψουµε» κ.ο.κ.. 

Είναι δυνατόν αυτά τα πράγµατα να στέκονται και να λέγονται
ως επαρκείς απαντήσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; 

Καταλήγω, δεν υπάρχει κανένας λόγος να εκµεταλλευτώ το
σύνολο του χρόνου. Ζούµε σε έκτακτους καιρούς. Η κρατική µη-
χανή χρειάζεται να κινηθεί σε επίπεδα αποτελεσµατικότητας. Και
αντ’ αυτού έχουµε µια κρατική µηχανή, η οποία µε ευθύνη της
Κυβέρνησης -δεν θα πω µε αποκλειστική ευθύνη της Κυβέρνη-
σης, κανείς δεν ζητά από κάποιον να είναι µάγος, όµως µε µε-
γάλη ευθύνη της Κυβέρνησης- παραµένει στα επίπεδα του
αραµπά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον Κοινο-

βουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικόλαο Δέν-
δια.

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,
κ. Πέτρος Ευθυµίου, να λάβει το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιθανό-
τατα η σηµερινή συζήτηση να αποτελέσει κάποτε το πρότυπο,
µε συµπυκνωµένο τρόπο, ποια είναι η κακοδαιµονία του τόπου,
γιατί αυτός ο τόπος στα εκατόν ογδόντα χρόνια της ελεύθερης
ιστορίας του έχει τη µοίρα του Σίσυφου, ανεβάζουµε την πέτρα
µέχρι ένα σηµείο και µετά κρακ, ξαναγυρίζει. 

Πώς άρχισε σήµερα ο κοινοβουλευτικός έλεγχος; Με µια τεκ-
µηριωµένα παρουσιασµένη και υπεύθυνα αναπτυγµένη ερώτηση
από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας, χωρίς ρητορικές εξάρ-
σεις, χωρίς γενικεύσεις, χωρίς απονοµή ευθυνών. Απαντά ο
Υπουργός µε το αντίστοιχο κοινοβουλευτικό ύφος και την ευ-
θύνη, που αναλογεί στη διαχείριση του θέµατος. Και έρχεται ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας και η
πέτρα που είχε πάει εκεί πάνω, ξαναγυρίζει πίσω. Και τώρα ξανά
µανά, να αποκαταστήσουµε και την λογική των πραγµάτων και
να αναγκαστούµε να πιάνουµε το νήµα πάλι από το µηδέν. 

Είναι βαθιά κουραστικό και πιθανότατα είναι και ο λόγος που
καµµιά φορά είναι αδύνατον να µην καούν και τα χλωρά µαζί µε
τα ξερά να συµπαρασύρεται το πολιτικό σύστηµα στην αναξιο-
πιστία και το ένα από τα δυο κόµµατα εξουσίας κάθε φορά να
περνά µια µπάλα στο λαιµό του άλλου, νοµίζοντας ότι θα το βου-
λιάξει και δεν καταλαβαίνει ότι θα βουλιάξουν και τα δύο µαζί. 

Αγαπητοί φίλοι, για έναν τρίτο θα µπορούσε να ειπωθεί το
εξής: Ας πάµε στην τελευταία εικοσαετία. Τι έχει η τελευταία ει-
κοσαετία; Έχει πριν απ’ όλα κάτι που δεν το σηµείωσε κανείς από
τους αγορητές, την παγκόσµια αλλαγή κλίµατος που δυστυχώς
για την Ελλάδα την έχει εισάγει στη ζώνη της διαρκούς υψηλής
επικινδυνότητας. Η παγκόσµια κλιµατική αλλαγή έχει εισάγει την
Ελλάδα οριστικά στις χώρες µε τις υψηλότερες πιθανότητες να
έχει συνδυασµό καιρικών συνθηκών που να ευνοούν τις εκτετα-
µένες και άγριες πυρκαγιές, όπως ακριβώς τις ζούµε στην Καλι-
φόρνια και στην Αυστραλία. 

Δυστυχώς, η κλιµατική αλλαγή επεφύλαξε στην Ελλάδα αυτή
την κακή µοίρα. Αυτό το υπέστηµεν για πρώτη φορά σε τέτοια
έκταση το 1997 –επί κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ- οπότε υπήρξαν τερα-
τώδεις καταστροφές από εκτεταµένες πυρκαγιές. 

Η ίδια η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ τότε αποφάσισε να οργανώσει
ένα σύστηµα πυροπροστασίας και στο σκέλος της πρόληψης και
στο σκέλος της παρέµβασης, το οποίο µάλιστα απέκτησε ακόµα
πιο έντονους ρυθµούς λόγω των Ολυµπιακών Αγώνων, έτσι ώστε

το 2004 να αναγνωρίζεται διεθνώς η δοµή των µηχανισµών πυ-
ρόσβεσης στην Ελλάδα ως κορυφαία. Ο δε αρµόδιος Υπουργός
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώργιος Βουλγαράκης είχε την ευθύ-
τητα και το κουράγιο, όταν το 2004 ανέλαβε και συνειδητοποίησε
τι είχε στα χέρια του, να πει ότι έχει στα χέριά του την καλύτερη
Πυροσβεστική στην Ευρώπη, µε το υψηλότερο επίπεδο, τις κα-
λύτερες εκπαιδεύσεις, τα καλύτερα µέσα. Αυτά είπε ο Υπουργός
αυτού του κόµµατος που ο κ. Δένδιας µόλις τώρα ανέτρεψε πλή-
ρως. 

Αναρωτιέµαι, λοιπόν: Ποιος είναι ο ορισµός τις σχιζοφρένειας;
Τι καλύτερο για να έχεις τον ορισµό της σχιζοφρένειας; Διότι κα-
νονικά ή θα έπρεπε ο κ. Δένδιας να ακυρώσει πλήρως τον εαυτό
του ή θα πρέπει να πει «δεν είµαστε εµείς αυτό το κόµµα που τα
λέγαµε αυτά, είµαι κάτι άλλο, έχω γεννηθεί τώρα και δεν υπήρχα
πριν».

Όµως, αυτή είναι η αλήθεια των πραγµάτων, ότι το 2004 βρή-
κατε την πιο δοµηµένη και καλά οργανωµένη Πυροσβεστική Υπη-
ρεσία στην Ευρώπη, κατά δική σας αναγνώριση. Το µαρτυρούν
οι αριθµοί ότι η προσπάθεια του 1997 πέτυχε, γιατί –όπως λέει η
έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που είναι επικυρωµένη και
από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο- από το 2000 έως το 2006, όταν
ολοκληρώθηκαν οι προσπάθειες που άρχισαν το 1997, η Ελλάδα
είχε συµµετοχή 6% στις συνολικές πυρκαγιές της Ευρώπης. 

Πόσο είχε το 2009, κύριε Δένδια; Είχε 55%! Από το 2006 έως
το 2009 η συµµετοχή της Ελλάδος στις δασικές καταστροφές
ήταν 55% σε όλη την Ευρώπη. Αυτό έγινε µόνο του; Δεν σηµαίνει
άραγε κάτι; Δεν σηµαίνει ότι, αντίθετα, η ορθή προσπάθεια του
Υπουργού να µην µπούµε σε αυτή την περιπέτεια κατανοµής ευ-
θυνών είναι ακριβώς ότι κάτι δεν έγινε σωστά σε αυτό το µεσο-
διάστηµα, πως ό,τι κληρονοµήσατε δεν το διαφυλάξατε, πως ό,τι
βρήκατε δεν το προστατεύσατε, πως ό,τι κενά βρήκατε δεν τα
καλύψατε; 

Άρα, γιατί εδώ να επιλέγουµε αυτή τη λογική του Σίσυφου και
να µην δεχθούµε ότι υπήρξαν κρίσιµες παραλείψεις και αστοχίες
–που µπορεί και σήµερα να συνεχίζονται- και πρέπει από κοινού
να βρούµε τον τρόπο να τελειώσουµε µε αυτά τα κενά, τις πα-
ραλείψεις σε ένα τόσο κρίσιµο θέµα, όπου είναι πολύ πιο απο-
φασιστικό να µιλάµε για τα κενά της πρόληψης όσο είναι
αναγκαίο να επισηµαίνουµε την ετοιµότητα των µηχανισµών πυ-
ρόσβεσης;

Εγώ θα έλεγα ότι είναι καλύτερο να ξαναγυρίσουµε στην
πραγµατικότητα από το να υπηρετούµε, πράγµατι, τη σχιζοφρέ-
νεια που δεν βοηθά τον τόπο, δεν βοηθά το Κοινοβούλιο και σί-
γουρα δεν βοηθά την κοινή επιτυχία όλων που θα ήταν στο να
συµβάλουµε στα µεγάλα ζητήµατα της χώρας, ώστε να υπάρχει
πρόοδος και όχι οπισθοδρόµηση. 

Κύριε Υπουργέ, εγώ πάντως θέλω να σας συγχαρώ για το κοι-
νοβουλευτικό ήθος το οποίο επιδείξατε και ελπίζω να το διαφυ-
λάξετε παρά την πρόκληση η οποία αναπτύσσεται κάθε φορά.
Κάποιος πρέπει να σταµατήσει κάποτε αυτή την πορεία του Σί-
συφου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο και Βουλευτή Β’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ,
κ. Πέτρο Ευθυµίου.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και Βουλευτής
Λαρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Αντώνης
Σκυλλάκος.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Από τις σκληρές αντιπαραθέσεις
ανάµεσα στο ΠΑΣΟΚ και στη Νέα Δηµοκρατία που γνωρίσαµε
παλαιότερα, τώρα προσπαθούν οι περισσότεροι από τους οµι-
λητές σήµερα αλλά και γενικότερα να µας πείσουν ότι θέλουν
συναίνεση.

Εµείς, από χρόνια λέµε ότι στα κεντρικά ζητήµατα, στη στρα-
τηγική, υπάρχει συναίνεση. Στις δόσεις της τακτικής σε σχέση
µε τη στρατηγική και στο εάν η συνταγή θα είναι µε αυτόν ή τον
άλλον τρόπο υπάρχουν διαφορές. Υπάρχει βεβαίως και ανταγω-
νισµός, που εκφράστηκε και σήµερα. Συναίνεση, όµως, υπάρχει.

Μιας και µιλάµε για τα δάση, θα ξεκινήσω από το εξής: Τι έγινε
το κοινό πόρισµα που είχαν υπογράψει οι Βουλευτές όλων των
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κοµµάτων; Το πέταξε στον κάλαθο των αχρήστων και το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα Δηµοκρατία. Μεταφέρθηκε ή όχι η ευθύνη της προ-
στασίας των δασών από τη δασική υπηρεσία που είναι η κατ’ εξο-
χήν υπεύθυνη και γνώστης του χώρου και είναι η δουλειά της
αυτή στην Πυροσβεστική Υπηρεσία, µε φαινόµενα να χρησιµο-
ποιούνται, όπως άκουσα, πυροσβέστες από τον Έβρο ή τηλεφω-
νητές που δεν ξέρουν τα τοπωνύµια της περιοχής και να µην
ερωτάται ο δασάρχης ο οποίος ζει µέσα στα δάση ολόκληρες
δεκαετίες; 

Αυτή είναι η ίδια συνταγή που εφαρµόστηκε επί χρόνια από τη
Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Πιο συγκεκριµένα ήταν περιορι-
σµένη για χρόνια, για όλες τις δεκαετίες που πέρασαν, η χρηµα-
τοδότηση στον τοµέα των δασών. Ποτέ οι κυβερνήσεις δεν είδαν
τα δάση σαν ζητήµατα που έχουν σχέση µε την υγεία. Ποτέ δεν
µπήκαν στην προτεραιότητα αντιµετώπισης των δασικών πυρκα-
γιών. 

Σήµερα, από τη συζήτηση λείπει ένα µεγάλο κεφάλαιο, αυτό
της πρόληψης, τι έργα έχουν γίνει, τι γίνεται µε τους δασικούς
δρόµους, τι γίνεται µε τις δεξαµενές, τι γίνεται µε τον καθαρισµό
των δασών, τι γίνεται µε τις αντιπυρικές ζώνες. Αυτά έπρεπε να
έχουν γίνει όχι µόνο φέτος, αλλά όλα τα περασµένα χρόνια. Επι-
βαρύνεται η κατάσταση και λόγω της οικονοµικής κρίσης, που
είναι και ευκαιρία για να δικαιολογηθούν τα πάντα.

Υπάρχουν, λοιπόν, διαχρονικές ευθύνες για το πού φτάσαµε.
Σε κάποιον οµιλητή του ξέφυγε και είπε ότι υπάρχουν διαχρονι-
κές ευθύνες. Θα συµφωνήσω απολύτως, εάν αυτό ήταν το νόηµα
των όσων είπε. 

Δεν είναι οι έκτακτες περιστάσεις που οδηγούν στο να έχουµε
έλλειψη τεσσερισήµισι χιλιάδων πυροσβεστών σε σχέση µε τις
οργανικές θέσεις. Αυτό είναι ένα φαινόµενο πολύ πριν ξεσπάσει
κρίση. Οι ελλείψεις των τεσσερισήµισι χιλιάδων παραµένουν για
χρόνια. Έχουν αυξηθεί οι ελλείψεις και θα αυξηθούν ακόµη πε-
ρισσότερο µε βάση το -πριν από τριάντα χρόνια- οργανόγραµµα.
Οι ανάγκες έχουν αυξηθεί. Τα δάση µας καταστρέφονται. Απο-
δεικνύεται ότι δεν είναι επαρκής η προστασία. Δεν προβλέπεται
ουσιαστικά καµµία επιπλέον πρόσληψη. Θα φυλλορροεί το πυ-
ροσβεστικό σώµα.

Όλο και περισσότεροι βγαίνουν στη σύνταξη και δεν αντικαθί-
στανται. Μη µας πει κάποιος ότι αντικαθίστανται µε τους µόνι-
µους της πενταετούς υπηρεσίας, διότι έτσι και αλλιώς αυτοί
υπήρχαν και πρώτα. Απλώς τώρα παίρνουν ένα ιδιότυπο καθε-
στώς µονιµότητας, για να εργάζονται κάποιους µήνες τον χρόνο.

Άρα, λοιπόν, το πρόβληµα θα χειροτερέψει από την άποψη του
προσωπικού προστασίας. 

Και στο πόρισµα στο οποίο είχα συµµετάσχει και εγώ και ξέρω
ακριβώς τι είχαµε αποφασίσει, κυρίως δεν είναι τα υλικά µέσα
που σώζουν την κατάσταση και κυρίως, τα µέσα αέρος, τα αε-
ροπορικά. Κυρίως είναι τα επίγεια και το προσωπικό και εκεί
πέρα θα έπρεπε να πέσει το βάρος.

Εδώ έχουµε την εξής υπόσχεση-διαβεβαίωση για τους τρεις
χιλιάδες τετρακόσιους πενταετούς υπηρεσίας, που µε το νοµο-
σχέδιο θα έπρεπε να έχουν προσληφθεί, ότι θα γίνει αυτό εντός
του 2011. Ήδη κόπηκαν δύο µήνες, δηλαδή, θα δηµιουργηθεί πι-
θανόν και ένα κενό δύο µηνών µε λιγότερους πυροσβέστες, διότι
οι άλλοι θα έχουν φύγει από τη δουλειά και ο διαγωνισµός δεν
θα έχει τελειώσει.

Δεν λέτε τίποτε για το τι θα γίνει µε τις δύο χιλιάδες, αυτούς
που µένουν έξω από τη µονιµοποίηση. Τι θα γίνουν οι δύο χιλιά-
δες; Του χρόνου θα τους πάρετε; Επανειληµµένα και όταν συζη-
τούσαµε το νοµοσχέδιο απαιτούσαµε να µας πείτε αυτά τα
πράγµατα. Δηλαδή, κατά µείον δύο χιλιάδες προσωπικό η προ-
στασία του χρόνου το καλοκαίρι. Απαντήστε µας πάνω σε αυτά,
αν ενδιαφέρεστε πραγµατικά για τα δάση και το περιβάλλον.

Υπάρχουν και οικονοµικά ζητήµατα για τα οποία δεν απαντή-
σατε, όπως δεν απαντήσατε και στην επίκαιρη ερώτηση που
έκανα χθες εγώ. Πρώτο ζήτηµα είναι τι θα γίνει µε τα νυχτερινά,
µε την υπερεργασία γενικότερα, είτε λέγεται επίδοµα άλφα είτε
επίδοµα βήτα, µε όποια µορφή. Λέει η επερώτηση ότι είναι µειω-
µένο το κονδύλιο που προβλέπεται. Άρα, θα µειωθεί παραπέρα
το εισόδηµα των χειρότερα αµειβοµένων εργαζοµένων στο δη-
µόσιο; Είναι οι χειρότερα αµειβόµενοι.

Δεύτερον: Θα µετατίθενται γενικά οι πυροσβέστες και θα πλη-
ρώνουν από την τσέπη τους τα µεταφορικά και όλα τα έξοδα; Θα
παίρνουν εκείνα τα χρήµατα που δικαιούνται; Φαινόµενο εκπαί-
δευσης και να πληρώνουν από την τσέπη τους την παραµονή
στην Αθήνα; Σας το είπα και χθες. Πιστεύω ότι το ψάξατε. Δώστε
µας µία απάντηση. Να µην έχουν τα µέσα ατοµικής προστασίας;
Πρέπει να τα αγοράσουν µόνοι τους; Είναι τραγική η κατάσταση.
Δεν είναι απλώς δύσκολη, είναι τραγική. Και αυτό είναι σε βάρος
και των δασών και του περιβάλλοντος, αλλά και των εργαζοµέ-
νων, που τους καλούµε να θυσιάσουν και τη ζωή τους ουσια-
στικά, για να προστατεύσουν την ανεκτίµητη περιουσία που είναι
τα δάση για τη χώρα µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος κ.
Αντώνη Σκυλλάκο.

Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού και Βουλευτή Λαρίσης κ. Αστέριο Ρο-
ντούλη να λάβει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, πριν από λίγο επικράτησε στην Αίθουσα

κλίµα σχιζοφρένειας και υποκρισίας. Ο αξιότιµος Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κατηγόρησε τη Νέα Δηµοκρατία
για σισύφεια λογική και βεβαίως, ο ίδιος δεν αναλογίστηκε ότι
την ίδια λογική του Σισύφου είχε και το ΠΑΣΟΚ έναντι της Νέας
Δηµοκρατίας πριν γίνει κυβέρνηση. Γι’ αυτό, υποκρισία πλήρης.

Αφού, κύριε Υπουργέ, µας είπατε για τα Puma και ακούσαµε
και για τις κλιµατολογικές αλλαγές, νοµίζω ότι ήρθε η ώρα να µι-
λήσουµε και για τους ανθρώπους. Το λέω αυτό, γιατί το 2011
ανακηρύχθηκε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή «Ευρωπαϊκό Έτος
Εθελοντισµού», προφανώς σε µία προσπάθεια που έγινε ούτως
ώστε να δοθεί συµβολικό, έστω, βάρος στα ιδανικά του κοινωνι-
κού αλτρουισµού και της προσφοράς στο συνάνθρωπο.

Τη στιγµή αυτή υπάρχουν στη χώρα χίλιοι οκτακόσιοι περίπου
εθελοντές πυροσβέστες. Τι αντιµετωπίζουν από την ελληνική πο-
λιτεία; Αντιµετωπίζουν τρία µεγάλα προβλήµατα. Πρώτον: Χρη-
µατοδότηση του 2009, ανύπαρκτη. Χρηµατοδότηση του 2010,
ανύπαρκτη. Χρηµατοδότηση του 2011, σκοτάδι, δεν γνωρίζουµε
τίποτε σχετικό.

Πρόβληµα δεύτερο που αντιµετωπίζουν αυτοί οι άνθρωποι:
Δεν έχουν ατοµικά µέσα προστασίας, δηλαδή, για να το πω απλά,
αγαπητοί συνάδελφοι, δεν έχουν αντιπυρικές φόρµες.

Τι αναγκάζονται, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να κάνουν οι εθελο-
ντές πυροσβέστες; Βάζουν το χέρι οι ίδιοι βαθειά στην τσέπη,
βγάζουν 1.000 ευρώ, αγοράζουν οι ίδιοι τον εξοπλισµό τους ή
πηγαίνουν στα διάφορα συµβάντα και καίγονται. Αυτό το πράγµα
γίνεται. Άρα, λοιπόν, θα κάνετε κάτι για τον ατοµικό εξοπλισµό
των εθελοντών πυροσβεστών;

Το τρίτο µεγάλο πρόβληµα έχει να κάνει µε την καπηλεία του
θεσµού. Πρέπει να το προσέξετε πάρα πολύ. Έχει γίνει της
µόδας τώρα τελευταία να µαζεύονται δεκαπέντε-είκοσι άτοµα,
να συστήνουν µία οµάδα, να φοράνε µία στολή και να αυτοαπο-
καλούνται εθελοντές πυροσβέστες. Βεβαίως, όλα αυτά γίνονται
και µε την ανοχή -για να µη χρησιµοποιήσω κάποια άλλη λέξη-
της πολιτείας. Πρέπει να δοθεί ένα τέλος. Πρέπει να καταλά-
βουµε όλοι ότι όταν µιλάµε για εθελοντές πυροσβέστες, µιλάµε
για πιστοποιηµένους από την πολιτεία εθελοντές, που κάνουν το
έργο της πυρόσβεσης. 

Καταθέτω και πάλι την πρόταση του Λαϊκού Ορθοδόξου Συνα-
γερµού, που έχει σχέση µε τη µοριοδότηση των ανθρώπων
αυτών, που αφιλοκερδώς, αµισθί προσφέρουν τις υπηρεσίες
τους. Αναφέροµαι σε µοριοδότηση που πρέπει να έχουν σε
σχέση µε κάποιους διαγωνισµούς του δηµοσίου. 

Οι άνθρωποι αυτοί προσφέρουν από τη ζωή τους και κλέβουν
χρόνο από την οικογένειά τους, κύριε Υπουργέ. Όταν, λοιπόν,
πηγαίνουν να λάβουν µέρος σε ένα διαγωνισµό του δηµοσίου,
αξίζουν δύο-τρία µόρια -συµβολικά έστω- µία ελαχίστη µοριοδό-
τηση, προκειµένου να περάσει το µήνυµα ότι η ελληνική πολιτεία
σέβεται τον κοινωνικό αλτρουισµό των ανθρώπων αυτών.

Έρχοµαι, βεβαίως, στο µεγάλο θέµα των συµβασιούχων πυ-
ροσβεστών. Είχατε πει για µία προκήρυξη, που θα οδηγούσε τέσ-
σερις χιλιάδες περίπου συµβασιούχους πυροσβέστες να λάβουν
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το καθεστώς του πυροσβέστη της πενταετούς υποχρέωσης. Εκ-
κρεµεί η υπογραφή στο πρώην Υπουργείο Εσωτερικών, τώρα Δη-
µόσιας Μεταρρύθµισης. Και οι άνθρωποι ρωτάνε «Πότε;». Πείτε
µας συγκεκριµένα, ότι ο κ. Ρέππας, τότε περίπου, αυτόν το µήνα
–τον Ιούλιο, τον Αύγουστο- θα υπογράψει, επιτέλους. Αυτό πε-
ριµένουν. 

Όµως, πρέπει να µας πείτε και τι θα γίνει µε τους άλλους χιλί-
ους εφτακοσίους, οι οποίοι –όπως καταλαβαίνετε- είναι άνθρω-
ποι, που επί είκοσι περίπου χρόνια -υπάρχουν πάµπολλες τέτοιες
περιπτώσεις- παρέχουν τις υπηρεσίες τους ως συµβασιούχοι πυ-
ροσβέστες. Αυτούς δεν µπορούµε ξαφνικά να τους πετάξουµε
στον «κάλαθο των αχρήστων».

Βεβαίως, έρχοµαι να σας θέσω κάποια άλλα σηµαντικά ζητή-
µατα που τους απασχολούν. Οι άνθρωποι αυτοί –ξέρετε- βάσει
δύο προεδρικών διαταγµάτων –και του προεδρικού διατάγµατος
του 2003 και του προεδρικού διατάγµατος του 2007- θα πρέπει
να έχουν οχτάµηνες συµβάσεις. Ορίζεται από προεδρικά διατάγ-
µατα. 

Εσείς τι κάνατε πέρσι; Κόψατε τον ένα µήνα και, βεβαίως, κό-
ψατε και δεύτερο µήνα φέτος. Περάσαµε, δηλαδή, από οκτάµη-
νες συµβάσεις σε επτάµηνες και σε εξάµηνες. Ξέρετε πόσο
χάνουν τα παιδιά αυτά; 1.700 ευρώ. Και τους κόβετε και ένα 20%
από τα πενιχρά τους επιδόµατα, που φτάνουν-δεν φτάνουν συ-
νολικά τα 70 ευρώ.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι οικονοµικά έχετε αφαιµάξει τους
ανθρώπους αυτούς. Πείτε µου, όµως, σας παρακαλώ πολύ τι θα
γίνει και µε τις 300.000 ευρώ, που χρωστάει ως οδοιπορικά και
εκτός έδρας έξοδα η ελληνική πολιτεία στην Οµάδα «Ήφαιστος».
Πρόκειται για αυτά τα παιδιά µε τα µηχανάκια. Εκπαιδεύτηκαν
πέρσι, προκειµένου να επιτηρούν µε τις µοτοσικλέτες τους τα
δάση και τα βουνά της χώρας. Τους χρωστάτε 300.000 ευρώ και
περιµένουν τα παιδιά αυτά να πάρουν τα χρήµατα αυτά ως οδοι-
πορικά. Τους τα οφείλετε.

Βεβαίως, επιτρέψτε µου να πω τι θα γίνει µε ένα άλλο πολύ µε-
γάλο ζήτηµα. Ακόµα δεν έχουν εγκριθεί ώρες για Κυριακές, για
νυχτερινά, υπερωρίες, εκτός έδρας, µε αποτέλεσµα να µην µπο-
ρούν και σήµερα –τώρα που µιλάµε- τα παιδιά αυτά να προσφέ-
ρουν τις υπηρεσίες τους όπως πρέπει.

Πηγαίνουν στη χωµατερή που καίει, κύριε Υπουργέ, τελειώνει
η ώρα και τους λένε: «Τώρα φύγετε». Ο ίδιος ο Αρχηγός στέλνει
εντολή και λέει: «Τώρα φύγετε». Η χωµατερή συνεχίζει να καίει.
Πηγαίνουν την άλλη µέρα το πρωί, κάνουν ό,τι κάνουν και έρχε-
ται η ώρα και πάλι τους λένε: «Τώρα φύγετε». Και συνεχίζει να
καίει η χωµατερή.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί.
Τέλος, δεν µπορεί να συνεχιστεί και κάτι άλλο, για να τελειώνουν
τα ψέµατα.

Αυτοί οι άνθρωποι –αναφέροµαι στους συµβασιούχους πυρο-
σβέστες- έχουν χάσει ήδη είκοσι δύο άτοµα. Έχουν σκοτωθεί εν
ώρα καθήκοντος. Υπάρχουν δεκάδες τραυµατίες. Γιατί; Γιατί
µέχρι και τώρα που µιλάµε δεν έχουν ατοµικό εξοπλισµό. Κάτι
άρβυλα αρχίσατε να τους δίνετε τώρα και πέραν τούτου ουδέν.
Τι θα κάνετε για την προσωπική ασφάλεια των ανθρώπων αυτών;
Οι ειδικές φόρµες που έχουν, δεν έχουν αντιπυρικές ιδιότητες. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός
από την πλευρά του βεβαίως και θέτει γενικότερα ζητήµατα εξο-
πλισµών, εναέριων µέσων κ.λπ., τα οποία καταλαβαίνουµε ότι
είναι κοστοβόρα, αλλά µετ’ επιτάσεως θέτουµε τα απλά ζητή-
µατα. Πρέπει να ξεκινήσουµε από τα απλά, από το ένα, από τα
αυτονόητα. 

Θα κοιτάξουµε τους ανθρώπους που ασχολούνται µε την πυ-
ρόσβεση; Αυτή είναι η αγωνία  του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού. Και είναι το µίνιµουµ που µπορούµε να κάνουµε. Βεβαίως,
µε βάση τις οικονοµικές δυνατότητες της χώρας και τη δηµοσιο-
νοµική στενότητα που αντιµετωπίζουµε, πρέπει να δούµε και τα
Super Puma, να δούµε και τα εναέρια µέσα, να δούµε και τα οχή-
µατα πυρόσβεσης, να δούµε το στόλο του Πυροσβεστικού Σώ-
µατος. Έλεος, όµως, κύριε Υπουργέ! Τους ανθρώπους πρέπει
να δούµε πάνω από όλα!

Ευχαριστώ πολύ,  κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ, κ. Αστέριο Ροντούλη. 
Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, κ.

Βασίλειο Μουλόπουλο, Βουλευτή Επικρατείας, να λάβει το λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε ένα ακόµα καλο-

καίρι στο ίδιο έργο θεατές. Κατ’ αρχάς, παρακολουθήσαµε το
διάλογο προηγουµένως για το ποιος έκαψε περισσότερο ή λιγό-
τερο τη χώρα. Βρισκόµαστε ένα ακόµα καλοκαίρι µε τη χώρα έρ-
µαιο των καιρικών συνθηκών να παρακολουθεί µε αγωνία τον
υδράργυρο του θερµόµετρου και τα µποφόρ του ανέµου. 

Για την πρόληψη δεν άκουσα τίποτα. Δεν έχετε τσακωθεί για
την πρόληψη και για το ότι έχετε συµφωνήσει να βγάλετε εδώ
και χρόνια τη Δασική Υπηρεσία, η οποία ήταν η καθ’ ύλην αρµό-
δια, διότι γνώριζε το δάσος. 

Θα ήθελα να σας πω για την πρόληψη -µια και µιλήσαµε για
κλιµατικές αλλαγές και καιρικές συνθήκες- ότι οι καιρικές συν-
θήκες φέτος, οι πολλές βροχές έχουν κάνει το χορτάρι να φου-
ντώσει. Αυτό τώρα ξεραίνεται και αποτελεί ένα εύφλεκτο υλικό
το οποίο µένει εκεί και απειλεί να κάψει όλη τη χώρα. Ούτε εκεί
έγινε καµµία πρόληψη. Λείπουν τα κονδύλια; Λείπει η διάθεση;
Δεν γνωρίζω. 

Πολύ φοβάµαι ότι αυτό το καλοκαίρι µπορεί να παρακολουθή-
σουµε τραγωδίες. Είναι ένα ακόµα καλοκαίρι µε τις υποδοµές,
τα εφόδια, τα επίγεια, εναέρια και θαλάσσια µέσα και το ηθικό
κυρίως των ανδρών του Πυροσβεστικού Σώµατος στο ναδίρ. 

Αυτό, κύριε Υφυπουργέ, συµβαίνει όχι επειδή είστε κακοί ούτε
επειδή είστε ανίκανοι ούτε επειδή δεν θέλετε. Δεν θέλω να πω
τίποτα από όλα αυτά. Ο λόγος είναι ένας για αυτό το καλοκαίρι.
Νοµίζω ότι το παραδεχθήκατε, τουλάχιστον εµµέσως και εσείς.
Ο λόγος είναι οι πολιτικές του µνηµονίου. Είναι οι πολιτικές του
«κόψτε από παντού». Το κάνετε γιατί τα θεωρείτε όλα ως δαπά-
νες, γιατί πρέπει να περικόψετε δαπάνες ακόµα και από τις πιο
στοιχειώδεις υποχρεώσεις του κράτους απέναντι στην πολιτεία
και απέναντι στην κοινωνία. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ευθέως ότι αν φέτος το κα-
λοκαίρι η χώρα καεί –πράγµα το οποίο απεύχοµαι- µην ψάχνετε
για εµπρηστές. Εµπρηστής θα είναι το µεσοπρόθεσµο, αυτό θα
κάψει τη χώρα, το µεσοπρόθεσµο που προτίθεστε να ψηφίσετε
την επόµενη Τετάρτη. 

Οι προηγούµενοι οµιλητές αναφέρθηκαν στις τεράστιες ελλεί-
ψεις. Θα αναφερθώ σε ορισµένα πράγµατα, όχι σε όλα, γιατί δεν
θέλω να τα επαναλαµβάνω. 

Όσον αφορά τα εναέρια µέσα και τα είκοσι ένα Canadair, από
τα οποία διαθέτουµε µόνο τα δεκατρία και τα πέντε από αυτά
βρίσκονται µε βλάβες στα υπόστεγα, µας είπατε ότι κάποια πρό-
κειται να ενταχθούν. Από τα δώδεκα µισθωµένα ελικόπτερα, δια-
θέσιµα είναι µόνο τα τρία KAMOV και τα τέσσερα Μ-26 και
έχουµε και τα ιδιόκτητα ελικόπτερα, τα οποία παραµένουν καθη-
λωµένα.

Όσον αφορά τα πυροσβεστικά οχήµατα, το Σώµα διαθέτει
χίλια εξακόσια ογδόντα, αλλά ένα ποσοστό που ξεπερνά το 30%
είναι ξεπερασµένης τεχνολογίας, όπως λένε οι ίδιοι οι πυροσβέ-
στες και οι αξιωµατικοί τους και δεν θεωρούνται αξιόπιστα. Δεν
µπορούν να µεταφέρουν τους πυροσβέστες στα µέτωπα της φω-
τιάς ούτε µε ταχύτητα, αλλά κυρίως ούτε µε ασφάλεια. 

Μας είπατε για τους διαγωνισµούς των ελαστικών ότι εκκρε-
µούν από το 2004, από το 2005, από το 2006. Το θέµα είναι,
όµως, ότι ακόµα και αν προχωρήσει και δεν εξακολουθεί να είναι
κολληµένος ο διαγωνισµός, µε τις καλύτερες των προϋποθέ-
σεων, τα ελαστικά θα τα έχουµε στο τέλος Σεπτεµβρίου κύριε
Υπουργέ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Όµως, κυρίως, θα ήθελα να πω για το θέµα του προσωπικού.
Ξέρετε ότι οικονοµικά οι πυροσβέστες έχουν υποστεί περικοπές
στο 20%-25% των αποδοχών τους και δεν πληρώνονται για χιλιά-
δες ώρες υπερεργασίας. Δεν έχει ακόµα καθιερωθεί η ανεκπλή-
ρωτη υπόσχεση για το βαθµολόγιο, δεν καλύπτονται οργανικά
κενά των υπηρεσιών και δεν καθιερώνεται το βαρύ και ανθυγιεινό

12706 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



του επαγγέλµατός τους. Οι συµβασιούχοι δεν έχουν πληρωθεί –
µας είπατε ότι θα πληρωθούν- από τότε που υπέγραψαν τις συµ-
βάσεις, δηλαδή τον περασµένο Μάιο. Μάλιστα, αναφέρθηκε ότι
φέτος οι συµβάσεις, αντί οκτάµηνης διάρκειας, είναι εξάµηνης
διάρκειας. Αναµένετε, φαίνεται, µικρότερη αντιπυρική περίοδο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Μάλιστα, δεν προβλέπεται εργασία τα Σαββατοκύριακα. Τα

Σαββατοκύριακα, αν προκύψει ανάγκη, αυτοί οι άνθρωποι δεν θα
βρίσκονται. Εκτός, κύριε Υπουργέ, αν έχετε υπογράψει µνηµόνιο
και µε τον Ύψιστο ότι οι εµπρηστές και οι καιρικές συνθήκες θα
παίρνουν και αυτά ρεπό το Σαββατοκύριακο! 

Αναφερθήκατε σ’ αυτούς της πενταετούς υποχρέωσης. Μας
είπατε ότι θα προχωρήσουν οι συµβάσεις, θα προσληφθούν
φέτος και, µάλιστα, στην καλύτερη περίπτωση το Νοέµβριο. Μά-
λιστα, επειδή εγώ δεν πιστεύω ότι περιµένετε έξαρση πυρκαγιών
στις αρχές του χειµώνα, θέλω να σας πω ότι δεν πιστεύω ότι θα
τους προσλάβετε. Θα τους φάει το µεσοπρόθεσµο και αυτούς! 

Τελειώνοντας, θέλω να σας πω ότι για ένα ακόµα καλοκαίρι η
χώρα είναι όµηρος αυτή τη φορά όχι του στρατηγού ανέµου,
αλλά του µνηµονίου και του µεσοπρόθεσµου! Ελπίζω ότι φέτος
ο στρατηγός άνεµος θα µας λυπηθεί! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο από το ΣΥΡΙΖΑ κ. Μουλόπουλο. 

Έχει ζητήσει το λόγο ο Πρόεδρος και Αρχηγός του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης. 

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, η φύσις εφέτος σας απει-
λεί, γιατί είχαµε πολλές βροχές και µεγαλύτερη βλάστηση από
κάθε άλλη χρονιά τα τελευταία χρόνια, πράγµα που εγκυµονεί
µεγαλύτερους κινδύνους για πυρκαγιές. Βέβαια, ο έµπειρος πο-
λιτικός παρατηρητής µπορεί να δει ότι εκτός από το «στρατηγό
άνεµο», µπορεί να υπάρξει και ο «στρατηγός προβοκάτσια». 

Δεν είναι η πρώτη φορά που κατατίθεται αυτή η ανησυχία, από
τη στιγµή που έγινε πράξη παραπολιτική, παρακοµµατική, παρα-
κρατική το 1980-81.  

Σας θυµίζω ότι όταν ήταν η κυβέρνηση του κ. Ράλλη, πέρα από
τους συγκεκριµένους εµπρησµούς που έγιναν στο κέντρο της
Αθήνας, υπήρξαν και πάρα πολλές φωτιές που είχαν µπει από
εκείνους οι οποίοι ήθελαν να στραπατσαριστεί η τελευταία κυ-
βέρνηση τότε, της Νέας Δηµοκρατίας. 

Έχω την αίσθηση ότι υπάρχει κι ένας κίνδυνος τώρα -ίσως πε-
ρισσότερο απ’ ό,τι ήταν τις προηγούµενες χρονιές- να υπάρξουν
και τέτοια φαινόµενα. Το απεύχοµαι. Όµως οφείλω να καταθέσω
κάποιες ανησυχίες. 

Είµαστε προετοιµασµένοι αρκούντως; Πολύ φοβούµαι ότι ο
«σκουπιδοφάγος» της καθηµερινότητας δεν επέτρεψε να υπάρ-
χει η πλέον ενδεδειγµένη επεξεργασία σχεδίων αντιµετώπισης
των πυρκαγιών. Δεν είµαι σίγουρος ότι έχουµε προχωρήσει στις
νέες τεχνολογίες σήµανσης των µικρών πυρκαγιών δορυφορικά.
Και, βεβαίως, δεν είµαι σίγουρος ότι έχουµε αποφύγει τα λάθη
του παρελθόντος. 

Σας θυµίζω ότι επί δικής σας κυβερνήσεως, πριν µερικά χρόνια
ένας Υπουργός Γεωργίας, εκλεγόµενος στην Αθήνα και όχι στην
περιφέρεια, είχε αγοράσει µε όχι διαφανείς διαδικασίες κάποια
αεροσκάφη από τη διαλυθείσα τότε Γιουγκοσλαβία, τα οποία δεν
πέταξαν ούτε ένα-δύο χρόνια. Εποµένως, λοιπόν και πολλά χρή-
µατα είχαν φύγει και πολλά λεφτά είχαν πεταχτεί και αποτέλεσµα
δεν είχαµε. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι χρειάζεται εξαιρετική προσοχή φέτος το
καλοκαίρι. Έχουµε που έχουµε ένα δυσµενέστατο οικονοµικό
κλίµα, αυτό που µας έλειπε είναι να έχουµε και πολλές πυρκα-
γιές. Τις συνέπειες των πυρκαγιών τις γνωρίζετε. Πέρα από
αυτές τις άµεσες στην οικονοµία, είναι και όλες αυτές που επη-
ρεάζουν µε έµµεσο τρόπο, δηλαδή για παράδειγµα οι τουρίστες,
να αποφεύγουν καίρια σηµεία. Θυµίζω τι είχε γίνει στη Ρόδο και
ποιοι ήταν πίσω από τη Ρόδο και τι χρώµατος «λύκοι» ήταν αυτοί
οι οποίοι έβαζαν τις φωτιές. Βλέπω, λοιπόν, ένα τέτοιο κλίµα, το
οποίο ενδεχοµένως να το χρησιµοποιήσουν κάποιοι εις βάρος

της πατρίδας µας. 
Βέβαια δεν είναι οι µόνες φωτιές αυτές και πρέπει να είµαστε

όλοι εξαιρετικά προσεκτικοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 
Τη Δευτέρα υπάρχει ένας απόπλους κάποιων ακτιβιστών για

τη Γάζα. Ακούγεται ωραίο, ανθρώπινο, ίσως και ροµαντικό. Οι
συνέπειες, όµως, µπορεί να είναι καταστροφικές.

Κουραστήκαµε χρόνια πολλά και ταλαιπωρηθήκαµε από τη
συµφωνία και τη σχέση που είχε το Ισραήλ µε την Τουρκία, µε
άµεσες συνέπειες εις βάρος των εθνικών µας θεµάτων. Και δεν
χρειάζεται να απαριθµήσω τις επιτυχίες που είχε η Τουρκία από
την πολύ στενή συµµαχία, συνεργασία, συνύπαρξη, συλλειτουρ-
γία µε το Ισραήλ. Αυτό έσπασε από κάποια γεγονότα. Και ανά-
µεσα σ’ αυτά, το τελευταίο περιστατικό, το οποίο όλοι γνωρί-
ζουµε, έσπασε την οποιαδήποτε σχέση Τουρκίας-Ισραήλ. 

Η Ελλάδα ευτυχώς λειτούργησε µε αντανακλαστικά ανάληψης
νέων πρωτοβουλιών. Σήµερα, έχει εµπεδωθεί µία καλύτερη
σχέση.  Εγώ, όπως γνωρίζετε όλοι, επί δεκαετίες κατέθετα εδώ
τις αντισιωνιστικές µου θέσεις. Όµως, η πατρίδα σήµερα εξυπη-
ρετείται από αυτήν τη σχέση η οποία αναπτύσσεται. 

Φοβάµαι, λοιπόν, ότι θα µπει µεγάλη πυρκαγιά. Δεν είµαι κα-
θόλου σίγουρος και βέβαιος, ότι µε τα δείγµατα αντιµετωπίσεως
του Ισραήλ στην προηγούµενη απόπειρα που έγινε από την
Κύπρο, δεν θα ανταποκριθεί µε τον ίδιο τρόπο. 

Γνωρίζω πολύ καλά όµως, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε
του κυβερνώντος κόµµατος, ότι είναι πολύ δύσκολο να ελέγξει
κανείς τον απόπλου, ιδιαιτέρως δε πολύ, εάν πρόκειται για
σκάφη µε ξένη σηµαία. Εγώ καταθέτω όµως έναν προβληµατι-
σµό γιατί σε λίγες ηµέρες θα έχουµε µπροστά µας τα πιθανά
επεισόδια τα οποία θα δηµιουργήσουν τριγµούς και πυρκαγιά
στην Ανατολική Μεσόγειο. Κάτι, που νοµίζω όλοι αντιλαµβάνο-
νται, δεν το χρειάζεται καθόλου σήµερα η πατρίδα. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι θέτω ένα θέµα που η Κυβέρνηση υποχρε-
ούται να το εξετάσει και αν χρειαστεί, να έρθει και σε διαβουλεύ-
σεις µε τις χώρες εκείνες στις οποίες ανήκουν αυτές οι σηµαίες
κάποιων σκαφών, για να διευκολυνθεί. 

Φοβούµαι, λοιπόν, ότι πρέπει να χτυπήσει µέσα σας ένα κα-
µπανάκι συναγερµού, γιατί εµείς εδώ λόγω του ότι είµαστε πιε-
σµένοι κάτω από τα γεγονότα του µεσοπρόθεσµου και απασχο-
ληµένοι µε όλα αυτά τα σοβαρά, ίσως ξεφύγει της προσοχής µας
µια τέτοια διαδικασία. 

Και µια και είπα για µεσοπρόθεσµο, occasione data, να πω δυο
πράγµατα. 

Εξυπακούεται ότι η ευθύνη των κοµµάτων είναι τεράστια την
προσεχή εβδοµάδα. Ίσως την προσεχή εβδοµάδα δώσουµε τις
εξετάσεις όλης της τετραετίας, που µπορεί να είναι τριετία, αλλά
και διετία η κοινοβουλευτική περίοδος. Νοµίζω ότι πρέπει να
υπάρξει η ονοµαστική ευθύνη όλων. Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συνα-
γερµός πρέπει και υποχρεούται να καταθέσει ονοµαστική ψηφο-
φορία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Είµαι δε σίγουρος ότι και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση το αντι-

λαµβάνεται και θα προσυπογράψει αυτήν την κοινοβουλευτική
πράξη. Βέβαια, δεν είµαι σίγουρος τι θα επικρατήσει στα άλλα
κόµµατα, αν θα εµείνουν στην αποστασιοποίησή τους, δηλαδή
στην αποχώρησή τους ή αν θα είναι µέσα. Όµως, πρόκειται για
µια κορυφαία ευθύνη, πολλώ δε µάλλον όταν υπάρχουν καθηµε-
ρινές δηλώσεις Βουλευτών του κυβερνώντος κόµµατος που αρ-
νούνται από τηλεοράσεως να στοιχηθούν πίσω από την ανα-
γκαιότητα ψηφίσεως του µεσοπρόθεσµου. 

Εγώ προτείνω στην Κυβέρνηση –βέβαια, γνωρίζω ότι υπάρχει
υπερεπάρκεια ωτοασπίδων και δεν ακούτε καλά- να πάτε µε εκα-
τόν ογδόντα Βουλευτές! Αυτή είναι η ευθύνη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Να πάτε µε εκατόν ογδόντα Βουλευτές, για να πέσουν τα προ-

σωπεία και να αναλάβουµε τις ευθύνες όλοι µας, ο καθένας στο
βαθµό που του αναλογούν. Το «εκατόν πενήντα» δείχνει έλλειψη
πολιτικής γενναιότητας. Ας καταψηφιστεί και να πάµε σε εκλο-
γές. Δεν θα πεθάνουµε. Δεν θα µας αφήσουν να πεθάνουµε.
Όµως, θα πρέπει να ξεκαθαρίσει επιτέλους το πολιτικό σκηνικό,
γιατί ενίοτε κάνουµε αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση ξεφεύ-
γοντας από την ουσία των πραγµάτων. Τολµήστε! Ήδη ο Υπουρ-
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γός Οικονοµικών, ο συνταγµατολόγος, µιλώντας πριν από λίγο,
είπε ότι το θέµα έπρεπε να τεθεί πολιτικά πέρυσι τέτοια εποχή.
Πολιτικά να τεθεί και τώρα. Πηγαίνετε, λοιπόν, µε εκατόν ογδό-
ντα. 

Αν θέλετε, σκεφθείτε και ευφυώς. Το «εκατόν πενήντα» µπορεί
να µην το περάσετε. Το «εκατόν ογδόντα» θα το πάρετε σίγουρα.
Άρα, λοιπόν, σκεφθείτε λίγο πιο γρήγορα, πιο γοργά, πιο αποτε-
λεσµατικά. 

Όσον αφορά τώρα τον εκτελεστικό, τον εφαρµοστικό νόµο,
προσπαθώ να ερµηνεύσω το «υπερεπείγον». Δεν τα ξέρατε από
το Μάρτιο; Από τότε δεν συζητούσαµε για το µεσοπρόθεσµο;
Τέσσερις µήνες συζητάγαµε! Γιατί το «υπερεπείγον»; Γιατί το
«υπερεπείγον»; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τι εξυπηρετεί; Εξυπηρετεί µόνο τη φίµωση. Γρήγορες διαδι-

κασίες, «ψεκάστε, σκουπίστε, τελειώσαµε», για να µην µπείτε στη
βάσανο των ερωτήσεων, των αιτιάσεων και των ενστάσεων όχι
µόνο σύσσωµης της Αντιπολίτευσης, αλλά και της δικής σας
εσωτερικής Αντιπολίτευσης, που συνειδησιακά δεν µπορεί να πα-
ρακολουθήσει ορισµένα πράγµατα. 

Εποµένως, µπορεί όλοι µας να έχουµε µια τεράστια πολιτική
πίεση όλοι µας, ιδιαιτέρως δε πολλοί, αλλά αυτό δεν πρέπει να
αναστείλει τις δηµοκρατικές υποχρεώσεις που έχουν όλα τα κόµ-
µατα και ιδιαιτέρως πάλι εσείς. Άρα, λοιπόν, νοµίζω ότι η πρό-
ταση είναι ξεκάθαρη. 

Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, απευθύνοµαι σε σας, γιατί
θα ήθελα να είναι εδώ και άλλα µέλη της Κυβερνήσεως και να
απευθυνθώ σ’ αυτά. 

Υπάρχει µια παθογένεια από το παρελθόν. Υπάρχουν ορισµένα
πράγµατα που διά του ΠΑΣΟΚ και µέσω του ΠΑΣΟΚ και διά αν-
θρώπων του ΠΑΣΟΚ λεηλάτησαν στο παρελθόν το δηµόσιο
χρήµα. 

Άνθρωποι οι οποίοι είχαν χαθεί από τη δεκαετία του ‘80 εµφα-
νίζονται τώρα ξανά εις το προσκήνιο και µάλιστα σε κοινωνικές
εκδηλώσεις. Θέλω να ελπίζω πως ο, προσκεκληµένος από τον κ.
Χάλακ για κοινωνικό γεγονός, Πρωθυπουργός δεν θα πάει και θα
στείλει κανένα αντιπρόεδρό του. Ο ίδιος, όµως, δεν µπορεί να
πάει, διότι η υπόθεση Χάλακ καίει και µάλιστα καίει εξαιρετικά
πολύ εις την υπόθεση των υποβρυχίων. Ελπίζω να µη γίνει αυτό
το λάθος από τον Πρωθυπουργό της χώρας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι «αντιπυρική ζώνη» πρέπει να κά-

νουµε και στο ποδόσφαιρο µε όλες αυτές τις αποκαλύψεις που
ξεκίνησαν µε την ερώτηση που έκανε ο Θάνος Πλεύρης. Μην αρ-
χίσουµε, λοιπόν, προκειµένου να δηµιουργήσουµε εντυπώσεις,
να βάζουµε µέσα και ξερά και χλωρά. Ο Μπέος είναι ο αρχιστρά-
τηγος, ο playmaker της υποθέσεως, αλλά δεν σηµαίνει ότι µε
οποιονδήποτε µίλησε ο Μπέος και είπε «Καληµέρα» πρέπει να
εµπλακεί σε µία περιπέτεια, προκειµένου να δυναµώσουµε το
cast των πρωταγωνιστών, για να πάρουµε εντυπώσεις απέναντι
σε αυτήν τη σκληρή εβδοµάδα που έρχεται τώρα. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να καταθέσω την αγωνία µου, όπως είπα
και πριν, γι’ αυτήν τη δύσκολη εβδοµάδα. Πιστεύω, όµως, πως
καλύτερα να ξεκαθαρίσουν οι λογαριασµοί παρά να πάµε µε ερ-
µαφρόδιτες καταστάσεις, προκειµένου να πάρουµε την πέµπτη
δόση. Δεν πτωχεύει η Ελλάδα! Μπορεί να περάσει δύσκολα η Ελ-
λάδα, αλλά δεν πτωχεύει! Εξάλλου, αυτά που θα µας δώσουν
τώρα είναι απαραίτητα για το σήµερα, αλλά είναι πολύ βαριά για
το αύριο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιο
Καρατζαφέρη. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευ-
θυµίου, έχει το λόγο. 

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ο Πρόεδρος του Λαϊκού
Ορθοδόξου Συναγερµού έθεσε πληθώρα θεµάτων, τα οποία
ούτως ή άλλως θα συζητηθούν στη Βουλή των Ελλήνων την επό-
µενη εβδοµάδα. Εποµένως, δεν είναι η στιγµή να επιχειρηµατο-
λογήσω σε κάτι που η Βουλή των Ελλήνων όλη την επόµενη
εβδοµάδα θα συζητήσει. Απλώς να σηµειώσω ότι η συζήτηση για

τον εφαρµοστικό νόµο είναι η άλλη όψη του νοµίσµατος του µε-
σοπρόθεσµου. 

Και επειδή ξέρω την ενάργεια του κ. Καρατζαφέρη στις παρα-
βολές, αν βλέπουµε τη µία όψη του ευρώ και µιλάµε γι’ αυτό, η
άλλη όψη υπάρχει πίσω. Δηλαδή, η συζήτηση για το µεσοπρόθε-
σµο και τον εφαρµοστικό νόµο  είναι κατ’ ουσίαν ενιαία. Θα είναι
µια πλήρης συζήτηση στο Κοινοβούλιο και δεν µπορούµε να απο-
κόψουµε τις δύο όψεις του ίδιου νοµίσµατος καθ’ οιονδήποτε
τρόπο. Εποµένως, το αίτηµά του για πληρέστερη συζήτηση θα
πραγµατοποιηθεί τη επόµενη εβδοµάδα στη Βουλή των Ελλή-
νων. 

Δεύτερον, συνδέω δύο φαινοµενικά ασύνδετα µεταξύ τους
πράγµατα. Η αποκάλυψη του άθλιου και βορβορώδους κυκλώ-
µατος στο χώρο του ποδοσφαίρου  είναι αποτέλεσµα της προ-
σωπικής εντολής του Πρωθυπουργού, µετά από σύσκεψη που
συγκάλεσε ο ίδιος, να φθάσουµε βαθιά το νυστέρι σε αυτό το
απόστηµα, που για πρώτη φορά φαίνεται να φθάνουµε στον πυ-
ρήνα του.  Είναι πάλι η άλλη όψη αυτού που επιθυµούµε και επι-
διώκουµε, πάλι µε επικεφαλής τον Πρωθυπουργό. Δηλαδή, σε
όλα τα θέµατα πολιτικής και ηθικής τάξεως να τελειώνουµε µε
τις γκρίζες ζώνες. 

Ξεκαθαρίζουµε ότι αυτό είναι θέµα επιβίωσης της δηµοκρα-
τίας και γι’ αυτό δεν µας αφορά πού θα φθάσουµε, για να αλλά-
ξουν τα πάντα. Εµείς θεωρούµε ότι δεν υπάρχει καµµία
απολύτως προστατευτική ασπίδα σε κανένα. Κυρίως και ειδικό-
τερα, άµα αφορά στέλεχος του ΠΑΣΟΚ, είµαστε ακόµη  πιο απο-
φασισµένοι να κόψουµε κάθε απόστηµα που αναπτύχθηκε µέσα
στον κορµό της παράταξής µας. 

Άρα, ό,τι ζητάει ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ είναι ήδη η πολιτική
της Κυβέρνησης και η σταθερή απόφαση του ίδιου του Πρωθυ-
πουργού. 

Έρχοµαι σε ένα µείζον θέµα, που ορθά επεσήµανε ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού για τις πάρα πολύ ιδι-
αίτερες όψεις που έχει για την πατρίδα µας. Είναι απολύτως
φανερό ότι δεν απηύθυνε καθόλου τυχαία έκκληση ο Γενικός
Γραµµατέας των Ηνωµένων Εθνών προς όλους να µην υπάρχει
κλιµάκωση της έντασης στην περιοχή της Μέσης  Ανατολής,
όπως τώρα συνοδεύεται αυτή η ένταση µε την αποστολή ανθρω-
πιστικής βοήθειας στη Γάζα. Αυτή τη στιγµή υπάρχει µια έντονη
προειδοποίηση του Γραµµατέα του Οργανισµού Ηνωµένων
Εθνών προς όλους να αποφευχθούν ενέργειες που µπορεί να πυ-
ροδοτήσουν µια νέα ένταση. 

Η ελληνική Κυβέρνηση έχει τη βαθιά πεποίθηση ότι στην πε-
ριοχή πρέπει να οδηγηθούµε σε λύση ειρηνική. Έχουµε στερεώ-
σει την πεποίθησή µας ότι η λογική των δυο κρατών, η προοπτική
ειρήνης, που θα διασφαλίζει στο Ισραήλ το δικαίωµα στην
ύπαρξή του, αλλά θα δηµιουργεί και µια πατρίδα σε ένα ανεξάρ-
τητο και κυρίαρχο κράτος των Παλαιστινίων, είναι η προοπτική
που πρέπει να υπηρετήσουµε.

Η Ελλάδα έχει παραδοσιακά δεσµούς µε όλη την περιοχή, µε
τον αραβικό κόσµο, µε τον παλαιστινιακό λαό και κτίζει τις σχέ-
σεις µας µε το Ισραήλ.

Θέλω να επισηµάνω τη δεύτερη παράµετρο, ότι αυτή τη
στιγµή το Ισραήλ και η Κύπρος βρίσκονται σε µια στενή συνερ-
γασία σε ένα από τα πιο ζωτικά για το µέλλον θέµατα: το µεγα-
λύτερο κοίτασµα φυσικού αερίου, που είναι ο Λεβιάθαν. Θέλω,
επίσης, να θυµίσω την αποφασιστική στάση του Προέδρου Χρι-
στόφια πέρυσι όταν απέτρεψε τη µετατροπή της Κύπρου σε κοµ-
µάτι της νέας περιπλοκής στην περιοχή.

Το Υπουργείο Εξωτερικών της Ελλάδας παρακολουθεί µε µε-
γάλη προσοχή το θέµα. Ήδη υπάρχει ανακοίνωση µε την οποία
προτρέπει όλες τις πλευρές να έχουν συνείδηση ότι δεν χρειά-
ζεται αυτή η κλιµάκωση και ότι πρέπει να ληφθούν υπόψη ισχυρά
οι συστάσεις του Γενικού Γραµµατέα των Ηνωµένων Εθνών. Θε-
ωρούµε ότι συνδέεται στενά µε τη συνολική ειρήνη στην περιοχή.
Συνδέεται στενά µε την αντίληψη που έχει η Ελλάδα για την ανά-
γκη της ειρήνης στην περιοχή ως τµήµα και του δικού µας εθνι-
κού συµφέροντος. Συνδέεται στενά µε την ανάγκη να διαφυ-
λάξουµε για τη χώρα µας αυτόν το ρόλο που έχουµε προς όλες
τις κατευθύνσεις, ότι είµαστε ένας καθαρός και έντιµος συνοµι-
λητής µε όλες τις πλευρές.
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Γι’ αυτό ζητούµε να ληφθεί υπ’ όψιν απ’ όλους η ισχυρή προ-
τροπή του Υπουργείου Εξωτερικών να σταθµιστεί το θέµα, γιατί
άραγε ο Γενικός Γραµµατέας των Ηνωµένων Εθνών ζητά απ’
όλους να µην υπάρξει πορεία κλιµάκωσης. Το ζητάµε µε απόλυτη
συνείδηση και του διεθνούς συµφέροντος και του εθνικού συµ-
φέροντος, που υποκρύπτει η µη κλιµάκωση της έντασης στην πε-
ριοχή. Αυτή είναι µια καθαρή  θέση που θα ήταν σκόπιµο να
ληφθεί υπ’ όψιν απ’ όλους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Πέτρο Ευθυµίου.
Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού

κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Μια σύντοµη απάντηση σε όσα ακούστη-
καν από τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο.

Είπατε, κύριε Ευθυµίου, για τις δύο όψεις του ίδιου νοµίσµα-
τος...

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Το µεσοπρόθεσµο και ο εφαρµοστικός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Το θέµα δεν είναι ποιες είναι οι δύο όψεις,
αλλά αν είναι κάλπικο το νόµισµα. Και πολύ φοβούµαι ότι η όλη
πολιτική σας είναι κάλπικη.

Όσον αφορά το θέµα του ποδοσφαίρου, είπα το εξής: Εµµέ-
σως πλην σαφώς κάποιοι κυβερνητικοί να µην ανακατεύονται
στην έρευνα, η οποία µπορεί να πυροδοτήσει πράγµατα τα οποία
αύριο δεν θα ελέγχονται. Σαφέστατα πρέπει να µπει βαθιά το µα-
χαίρι στο µεδούλι και να καθαρίσει το ποδόσφαιρο. Όµως, µην
χρησιµοποιηθεί η κατάσταση του ποδοσφαίρου για να καλύψει
άλλα πράγµατα. Αυτό ήταν το νόηµα της συζήτησης που σας
έκανα πριν από λίγο.

Όσον αφορά το τρίτο σκέλος, βεβαίως και πρέπει να αποτρέ-
ψουµε τα χειρότερα. Όµως, αυτό δεν σηµαίνει κατά καµία έννοια
ότι δεν πρέπει να έχουµε την ίδια ευαισθησία σε θέµατα που τί-
θενται από την άλλη πλευρά. Και µιλώ για την απειλή που υπάρ-
χει εις βάρος του Ιράν και η οποία διαρκώς κλιµακώνεται από τη
Δύση. Θέλω το µέσο δρόµο. Δεν θέλω την εξαλότητα από τη µία
ή από την άλλη πλευρά.

Θα ήθελα να παρακαλέσω τον Πρόεδρο της Βουλής να έρθει
το θέµα στην Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας και να συζητή-
σουµε πιο εµπεριστατωµένα µε τον νέο Υπουργό στη Βουλή
µήπως και άλλαξαν κάποια πράγµατα. Τώρα θα µου πείτε: Τι άλ-
λαξε; Έγινε Ευρωβουλευτής ο Υπουργός και ο Υπουργός έγινε
Ευρωβουλευτής!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Υφυπουργός

Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνας έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Να διαβεβαίωσω και τον κ. Καρατζαφέρη, αλλά και το σύ-
νολο των πολιτικών κοµµάτων ότι καµµία κυβερνητική παρέ-
µβαση στην έρευνα που βρίσκεται σε εξέλιξη, είτε από τις δικα-
στικές αρχές είτε από τις αστυνοµικές αρχές είτε από κρατικές
υπηρεσίες ελέγχου οικονοµικής φύσεως εγκληµάτων, δεν υπάρ-
χει σ’ αυτήν την πολύκροτη υπόθεση. 

Θέλω να είµαι απολύτως σαφής και συγκεκριµένος σ’ αυτό για
να διασκεδάσω κάθε σχετική ανησυχία σας και να σας απαντήσω
στο γνωστό κοινοβουλευτικό σας πνεύµα ότι δεν χρειάζεται να
είναι πολλοί κυβερνητικοί παράγοντες στα έδρανα για να αντι-
ληφθούν τα οπαδικά σας αισθήµατα µετά την παρέµβαση που
κάνατε για το ποδόσφαιρο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Υπουργό.

Ο κ. Δένδιας έχει ζητήσει το λόγο. Κύριε Δένδια, όσο πιο σύ-
ντοµα µπορείτε γιατί δεν προβλέπεται παρέµβασή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, τέθηκαν στην Αίθουσα
ορισµένα θέµατα τα οποία χρήζουν απαντήσεως και θα είµαι συ-
ντοµότατος.

Κατ’αρχάς, όσον αφορά το θέµα της συναίνεσης, νοµίζω ότι
θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε εδώ τι σηµαίνει συναίνεση, για να
τελειώσουµε µια και καλή µ’ αυτό. Συναίνεση δεν συνιστά σιωπή
ή αποδοχή του σφάλµατος. Συναίνεση συνιστά η στήριξη της

εκάστοτε κυβέρνησης σ’ αυτό που η Αντιπολίτευση θεωρεί ορθό
και η συνακόλουθη αποδοχή από την Αντιπολίτευση πολιτικού
κόστους που στο θεσµικό της ρόλο πολλές φορές δεν θα αντι-
στοιχούσε υπό άλλες συνθήκες.

Επανέρχοµαι όχι µόνο σ’ όσα είπε ο κ. Ευθυµίου προηγουµέ-
νως, αλλά και σ’ αυτά που είπε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης περί εκατόν ογδόντα κ.λπ..
Να είµαστε ξεκάθαροι εδώ. Εάν η Κυβέρνηση δεν «εφεύρισκε»
τη διαδικασία του ενός άρθρου και έφερνε ένα νοµοθέτηµα κα-
τανεµηµένο κατά άρθρα, εµείς θα ψηφίζαµε αυτά τα οποία θεω-
ρούµε ορθά και τα οποία επανειληµµένως έχει διακηρύξει ο
Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς. Έχει δια-
κηρύξει δε την προσήλωσή του σε µη δηµοφιλή µέτρα -αποκρα-
τικοποιήσεις, ιδιωτικοποιήσεις- και ευθέως έχει χρησιµοποιήσει
σκληρότατη γλώσσα κατά των συνδικαλιστών, όπως δεν είναι συ-
νηθισµένο για Αρχηγό Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Από κει και πέρα πάντως, µε τη διαδικασία αυτή είτε εκατόν
ογδόντα, είτε διακόσιες είτε οτιδήποτε, η Νέα Δηµοκρατία δεν
θα εκβιαστεί και θα πράξει αυτό το οποίο η συνείδηση επιβάλλει
ως συµφέρον της πατρίδας και του ελληνικού λαού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Δένδια.

Κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχετε το
λόγο για ελαχιστότατο χρόνο, για να κλείσει αυτό το θέµα, που
είναι εκτός της σηµερινής συζήτησης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Νοµίζω ότι η επιχειρηµατολογία του αξιό-
τιµου κ. Δένδια ενισχύει αυτά τα οποία είπα. Άρα, λοιπόν, εφόσον
η Νέα Δηµοκρατία έχει αυτή την πάγια θέση, πηγαίνετε µε εκα-
τόν ογδόντα, να δούµε. 

Βεβαίως, κύριε Δένδια, θέλω να σας πω ότι η Ελλάδα δεν είναι
εστιατόριο για παραγγελία a la carte. Δεν µπορείτε a la carte να
παίρνετε. Εδώ δεν είναι a la carte. Εδώ είναι το εάν τιµάτε το
λόγο σας και για τη συναίνεση δεν κάναµε µία κουβέντα. Είδα
πόσο συναίνεσε το σύνολο του Λαϊκού Κόµµατος µε τις αιτιάσεις,
τις ενστάσεις και τις προτάσεις τις οποίες κάνατε διά των πλέον
επισήµων χειλέων του κόµµατός σας. Μία ολόκληρη Ευρώπη,
από την Αριστερά, µέχρι το Λαϊκό Κόµµα, απέπεµψε. Αυτό δεν
σας βάζει σε µία λογική επεξεργασία των πραγµάτων, µήπως και
κάποια πράγµατα δεν είναι έτσι;

Εµείς θέλουµε συναίνεση εις τη σκέψη, συναίνεση στην παρα-
γωγή πολιτικής, συναίνεση στις νοηµατικές διαδροµές και βε-
βαίως, η κατάληξη δεν µπορεί να είναι παρά η αλλαγή όλου
αυτού του πλαισίου που έρχεται στο ΠΑΣΟΚ, ανεξαρτήτως τού
ποιος είναι Υπουργός Οικονοµικών. Θέλουµε συναίνεση στη λο-
γική επεξεργασία. 

Δυστυχώς σήµερα δεν προέχει, δεν προτάσσεται αυτό το γε-
γονός. Εκεί, λοιπόν, είναι η κάµψις του πολιτικού λόγου και εκεί
αναδύεται το πρόβληµα της πλατείας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Αθανάσιος

Νάκος, οµιλητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για την επί-
καιρη επερώτηση, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήλθε η ώρα να ξαναπούµε αυτά της επερώτησης, γιατί φα-

ντάζοµαι ότι την επόµενη εβδοµάδα τα άλλα θα τα εξαντλήσουµε
σ’ αυτή την Αίθουσα επί πολλές ώρες.

Ο κύριος Υπουργός µάς διευκρίνισε την κατάσταση των δηµό-
σιων οικονοµικών. Είναι γνωστή, κύριε Υπουργέ. Εκεί που υπάρ-
χει αντίρρηση είναι στο ότι οι περικοπές είναι οριζόντιες. Δεν
αξιολογούνται οι περικοπές. Και ένα σηµαντικό κοµµάτι αφορά
στην ασφάλεια γενικότερα, αλλά και ειδικότερα στην πυρασφά-
λεια  της χώρας. Δεν είναι δυνατόν, δηλαδή, οι απαιτήσεις του
µνηµονίου να δηµιουργούν περικοπές αδιακρίτως επί δικαίων και
αδίκων ή επί σηµαντικών και ασήµαντων. 

Ένα δεύτερο θέµα είναι ότι όλα αυτά για τα  οποία επερωτά-
σθε δεν έχουν οικονοµικό αντικείµενο, ούτως ώστε να επικαλείται
κανείς τις περικοπές του µνηµονίου και άρα να δικαιολογεί γιατί
δεν γίνανε ορισµένα πράγµατα. 

Θα τα πάρω, λοιπόν, µε τη σειρά, µε την οποία τα αναφέρατε
εσείς.
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Πρώτον, «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ». Προ της εφαρµογής του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ» ιδίως µετά τις πυρκαγιές του 2007, οργανώθηκαν σε επί-
πεδο καποδιστριακών δήµων και νοµαρχιών όλα αυτά τα
συντονιστικά όργανα και είχε οργανωθεί το θέµα, ούτως ώστε
να ξέρει ο καθένας τι κάνει σε περίπτωση πυρκαγιάς. Όλα αυτά
τα προγράµµατα και όλα αυτά τα σχέδια έπρεπε να επικαιροποι-
ηθούν προ της εφαρµογής του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», ούτως ώστε να
είναι έτοιµα. Εσείς ταλαιπωρήστε τώρα να πηγαίνετε, όπως εί-
πατε στις περιφέρειες, να βλέπετε τις περιφερειακές διοικήσεις
και να ξαναρχίζετε µια διαδικασία που έπρεπε να θεσµοθετηθεί
ως συνέχεια ή προσαρµογή προς τα δεδοµένα του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ».

Θέµα δεύτερον. Να φτάσει η ΣΑΤΑ τα 23 εκατοµµύρια. Εγώ
δε λέω να στείλετε 35, που ήταν το 2009. Στείλτε 23, αλλά εγκαί-
ρως. Και να διευκρινίσουµε τι είναι αυτά τα 23 εκατοµµύρια. Είναι
για το ξεχορτάριασµα –να το πω έτσι απλά- γύρω από τις χωµα-
τερές. Επίσης στα περιαστικά δάση η καύσιµη ύλη πρέπει να
αποµακρυνθεί, διότι αυτή είναι αιτία πυρκαγιάς πάρα πολλές
φορές. 

Χαίροµαι που λέτε ότι θα ελέγξετε τους δήµους έναν προς
έναν. Βάλτε καλύτερα τον κ. Κουκουλόπουλο να δει πού πήγαν
τα λεφτά, γιατί αυτός τα χειρίζεται. Να γίνουν αυτά. Αλλά πότε
θα γίνουν; Αν ακόµα δεν έφτασαν αυτά τα χρήµατα, µέχρι να τα
πάρουν οι δήµαρχοι να προσλάβουν το προσωπικό, έστω του δι-
µήνου, που δεν χρειάζεται διαδικασία ΑΣΕΠ, θα έχει περάσει το
καλοκαίρι. Άρα, λοιπόν, τα χρήµατα υπήρχαν και δε δόθηκαν
έγκαιρα. Δεν είναι επιπλέον δαπάνη.

Ιδιόκτητα ελικόπτερα. Όσοι έχουµε ασκήσει διοίκηση –και
εσείς έχετε ασκήσει διοίκηση, όχι ως Υπουργός αλλά ως αυτο-
διοικητικός- ξέρουµε τη διαδικασία και αυτή όλη την ταλαιπωρία
που υφίσταται η διοίκηση από τη διεκδίκηση των εργολάβων.
Αυτά είναι τα γνωστά.

Εγκαίρως, λοιπόν, έπρεπε να προετοιµαστεί το θέµα των ιδιο-
κτήτων ελικοπτέρων. Για τα ελικόπτερα του Πυροσβεστικού Σώ-
µατος τελικά το κόστος της στάθµευσης και της ολικής
επισκευής θα είναι προφανώς µεγαλύτερο από το κόστος συντή-
ρησης, το οποίο έπρεπε να έχει γίνει. Κανείς δε σας εµπόδισε να
κάνετε αυτή την ενιαία βάση, ούτως ώστε αυτά τα εναέρια µέσα
να τα χειρίζεται µια ενιαία βάση. Άρα, είµαστε πάλι στη χαρακτη-
ριστική περίπτωση της συµπεριφοράς του ΠΑΣΟΚ που παρ’ ότι
πέρασαν είκοσι, είκοσι ένας µήνες έχουµε µόνο διαπιστώσεις,
προθέσεις, χωρίς στην πραγµατικότητα να υπάρχει αποτελεσµα-
τικότητα. 

Μιλήσατε για τα καναντέρ. Εγώ έχω δύο έγγραφα που θα κα-
ταθέσω. Δεν µπορεί να µην το έχετε εσείς, γιατί είναι επίσηµο
έγγραφο. Το πρώτο έχει ηµεροµηνία 1η Ιουνίου. Από τα ELF είναι
πέντε έτοιµα. Πέντε δυάρια, δηλαδή. Και από τα TSL τρία. Άρα
οκτώ. Στις 24 Ιουνίου διαθέσιµα είναι τα δεκατέσσερα από τα εί-
κοσι ένα. Και µάλιστα, ισχυρίζονται κάποιοι «αυτό θα το δούµε
γιατί όταν θα έρθει η ώρα να πετάξουν τότε θα δηλώσουν βλάβη,
διότι δεν είναι επαρκώς συντηρηµένα και επισκευασµένα, για να
µπορέσουν να αντιµετωπίσουν, όταν έρθει η κρίσιµη ώρα, την
πυρκαγιά». 

Ακόµη δεν µας δώσατε καµµία απάντηση για το αν θα πληρω-
θούν και πότε οι εποχικοί. 

Δεν µας είπατε πότε θα µεταταγούν, πότε θα πάνε τα χαρτιά
για να πιάσουν δουλειά οι Αγροφύλακες. 

Δεν µας είπατε ακόµη –τα λέω τηλεγραφικά- τι θα γίνει µε το
δασικό επίδοµα των πυροσβεστών, τι θα γίνει µε τα έξοδα µετά-
θεσης σε αυτούς που µετατίθενται, τους αξιωµατικούς. 

Δεν µας είπατε, ακόµη, τι θα γίνει µε τα υπηρεσιακά κενά και
πώς θα καλυφθούν. 

Δεν µας είπατε, ακόµη, πώς θα αντιµετωπίσετε, µε όλες αυτές
τις ελλείψεις, επιχειρησιακά, µία κατάσταση δύσκολη, η οποία
ευτυχώς δεν έχει παρουσιαστεί ακόµη, λόγω καιρικών συνθηκών.
Να σας θυµίσω, όµως, ότι πολλές πυρκαγιές τα τελευταία χρό-
νια, λόγω µετάθεσης πιθανόν του καλοκαιριού ή αλλαγής των
κλιµατολογικών συνθηκών, συµβαίνουν το Σεπτέµβριο. Οι µεγά-
λες πυρκαγιές ήταν το Σεπτέµβριο. Δηλαδή, δεν πρέπει να σας
εφησυχάζει το ότι ο Ιούνιος που πέρασε ήταν βροχερός και δεν
υπήρξαν πυρκαγιές. Θυµηθείτε το 2007, θυµηθείτε το 2009, θυ-

µηθείτε και τα παλαιότερα χρόνια.
Μάλιστα, υπάρχει µία καταγγελία ότι στη Σάµο πλέον, µια που

είπαµε για τα ελαστικά –και ξέρετε ότι πάντα υπάρχει ταλαιπωρία
για την προµήθεια υλικών λόγω του τρόπου που διενεργούνται
οι διαγωνισµοί- δεν κυκλοφορεί –έχουµε την καταγγελία σήµερα-
κανένα πυροσβεστικό όχηµα. Κανένα. Ούτε υδροφόρος, ούτε
πυροσβεστικό όχηµα. Και η Σάµος είναι ένα νησί που είναι στην
πρώτη ζώνη επικινδυνότητας.

Σε αυτά θέλουµε να µας απαντήσετε, κύριε Υπουργέ, συγκε-
κριµένα και να δεσµευτείτε γι’ αυτά που µπορείτε. Εάν δεν µπο-
ρείτε, µην το κάνετε. Είναι καλύτερο να µην το κάνετε για να µην
εφησυχάζει ο κόσµος, να µην εφησυχάζει κανείς και να έχουµε
όλοι το νου µας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Νάκος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αθανάσιο Νάκο.

Ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, Βουλευτής Α’ Αθήνας της Νέας
Δηµοκρατίας, έχει το λόγο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιας και ετέθη το ζήτηµα, λίγα δευτερόλεπτα για δύο απαντή-

σεις σε όσα τονίστηκαν για θέµατα εκτός, ας το πούµε έτσι, ηµε-
ρησίας διατάξεως. Αφού ετέθησαν, όµως, πέρα από αυτά που
είπε ο κ. Δένδιας, να προσθέσω τα εξής: Σε ό,τι αφορά το θέµα
του ποδοσφαίρου και αυτό το απόστηµα: Χαιρόµαστε, κύριε
Υπουργέ, για τη διαβεβαίωση -και για τα γεγονότα- ότι δεν πρό-
κειται να µείνει σκιά σε τίποτα. Όταν, όµως, έρχεστε και µας λέτε
τι έχει γίνει προς αυτή την κατεύθυνση, δεν πρέπει να λησµονάτε
δύο πράγµατα, γιατί εδώ είµαστε, να βοηθήσουµε όλοι, προκει-
µένου να µη µείνει τίποτα στη σκιά: 

Πρώτον, η ανάδειξη -ας το πω έτσι- του προβλήµατος και η
πληροφόρηση της Κυβέρνησης ήρθε από την UEFA. Και καλά
έκανε η Κυβέρνηση µετά. Δεν µπορούσε άλλωστε να κάνει δια-
φορετικά.

Δεύτερον –σας το είπε ο κ. Βορίδης, όταν είχατε µία άλλη επί-
καιρη ερώτηση- πείτε, επιτέλους, το γεγονός ότι αν καταφέραµε
να φτάσουµε τόσο γρήγορα σε σηµαντικά αποτελέσµατα, αυτό
οφείλεται και στο ότι είχαµε µία καίρια µεταβολή του νοµοθετι-
κού καθεστώτος της ΕΥΠ το 2008, όπου η ΕΥΠ πλέον θεσµικώς,
µε κοινοβουλευτικό έλεγχο, µε εισαγγελέα εκεί, µπορεί να ασχο-
λείται -και πρέπει να ασχολείται- και µε θέµατα οργανωµένου
εγκλήµατος. Γι’ αυτό φθάνουµε γρήγορα σε αποτελέσµατα, διότι
υπάρχει αυτού του είδους η συνεργασία Ελληνικής Αστυνοµίας
και ΕΥΠ, που κάποτε ήταν δύο ξένοι στην ίδια χώρα. Αυτό συνέ-
βαινε µέχρι το 2008. Και γι’ αυτό ακριβώς τούτη την ώρα είχε
αποτέλεσµα. Πείτε, όµως, επιτέλους πότε έγινε και πώς έγινε
αυτό.

Επίσης, επειδή άκουσα για το µεσοπρόθεσµο τις προτάσεις
περί 2/3, -όχι ότι το είπατε εσείς, αλλά µιας και ετέθη, για να ξε-
καθαρίσουµε τη θέση της Νέας Δηµοκρατίας µια και καλή, όπως
την έχει ξεκαθαρίσει ο κ. Σαµαράς- σας ξαναλέµε: Όποια πλειο-
ψηφία κι αν χρησιµοποιήσετε, η θέση της Νέας Δηµοκρατίας
είναι δεδοµένη. Είναι ένα «όχι». «Όχι» για λόγους που αφορούν
–ως προς στο µεσοπρόθεσµο και τους εφαρµοστικούς νόµους
όπως έρχονται- την προστασία της οικονοµίας, του ελληνικού
λαού, του δηµόσιου συµφέροντος.

Να θυµόµαστε, όµως, γιατί πρέπει να λειτουργούµε και θε-
σµικά, ότι τις πλειοψηφίες τις καθορίζει το Σύνταγµα και ο Κανο-
νισµός της Βουλής. Δεν τις καθορίζει η εκάστοτε πλειοψηφία
κατά το δοκούν. 

Ακόµη, εάν επιλέξετε αυτό το δρόµο ως πολιτική απόφαση,
όπως άφησε να εννοηθεί για το µνηµόνιο αρχικά ο κ. Βενιζέλος
–την πρώτη φορά δηλαδή- πρέπει να σας πω ένα πράγµα, πέραν
του ότι δεν εκβιαζόµαστε µε τέτοιου είδους διλήµµατα: Θεσµικά
πάλι –και µιας και ο Υπουργός Οικονοµικών είναι και καθηγητής
Συνταγµατικού Δικαίου- όταν µία κυβέρνηση έρχεται και επικα-
λείται, για λόγους πολιτικούς, αυξηµένη πλειοψηφία, στην ουσία
δηλώνει ότι δεν έχει τη δεδηλωµένη.

Εποµένως, στην περίπτωση αυτή, αντί να χρησιµοποιήσετε
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τερτίπια, κάντε κατευθείαν εκλογές, αν θεωρείτε ότι δεν έχετε
τη δεδηλωµένη. Το έχουµε πει. Το έχουµε υποστηρίξει. Κάντε το
και µην καταφεύγετε σε τέτοιου είδους τεχνάσµατα, τα οποία
προσβάλλουν και το Σύνταγµα και το Εκλογικό Σώµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα λεπτό µονάχα, γιατί τα υπό-
λοιπα, τα οποία τα εξέθεσε ο κ. Νάκος.

Κύριε Υπουργέ, ξαναλέω -είναι κραυγή αγωνίας, µακάρι να µην
συµβεί- ότι το φετινό καλοκαίρι µπορεί να µπει, ας το πω έτσι,
βαθιά στο φθινόπωρο. Ρωτήστε και τη Μετεωρολογική Υπηρεσία
µε στατιστικά στοιχεία που έχει, γιατί προβλέψεις αυτού του εί-
δους είναι πολύ µακρινές. 

Μπορεί, δηλαδή, να έχουµε ένα καλοκαίρι, το οποίο θα επε-
κτείνεται τον Σεπτέµβριο – Οκτώβριο. Θυµηθείτε, επίσης -και
πάλι από στατιστικά στοιχεία- ότι τις χειρότερες πυρκαγιές στην
Ελλάδα συνήθως τις είχαµε τέλος Αυγούστου-αρχές Σεπτεµ-
βρίου σε πολλές περιοχές. Θυµηθείτε τι έγινε στην Ηλεία. Σας
το είπα πριν. Πράγµατι, υπάρχει καθυστέρηση. Την καθυστέρηση
δεν την έχουµε νιώσει τόσο πολύ στα θέµατα της πυρόσβεσης,
ακριβώς λόγω των καιρικών συνθηκών, που είναι πολύ ευνοϊκές.
Έστω και τώρα, όσος καιρός αποµένει, για να µην βρεθούµε πα-
ντελώς ανέτοιµοι, πάρτε τα µέτρα εκείνα τα οποία εκτέθηκαν
εδώ. Ιδίως να στείλετε τα χρήµατα στους δήµους για να µπορέ-
σουν να κάνουν τη δουλειά τους µε το προσωπικό που πρέπει να
προσλάβουν, αφού υπάρχει και θέµα διαδικασιών. 

Τελειώνετε µε το θέµα των εποχικών δασοπυροσβεστών. Εν
πάση περιπτώσει, να θυµόµαστε ότι εµείς κάναµε οκτάµηνη τη
θητεία τους κάθε χρόνο. Τώρα, δυστυχώς, τους έχει αφαιρεθεί
και ένας µήνας στην πραγµατικότητα. Προς το παρόν και πέρα
από τις υποσχέσεις που τους έχετε δώσει ή έχετε θεσµοθετήσει,
δεν έχουν ούτε το καθεστώς, που είχαν πριν αναλάβετε την Κυ-
βέρνηση. 

Δεν αµφισβητώ τις προθέσεις σας. Ξέρω τι συµβαίνει µε το
Υπουργείο Οικονοµικών. Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέπει να τελειώ-
νετε και µε αυτήν τη διαδικασία Ξέρω τα προβλήµατα που έχει
το Ελεγκτικό Συνέδριο. Ξέρω πολύ καλά τη διαδικασία και εκ της
νοµικής µου ιδιότητας. 

Πρέπει, όµως, να τρέξει οπωσδήποτε το θέµα της αξιοποίησης
αυτών των εναέριων µέσων, που διαθέτει το Πυροσβεστικό
Σώµα, γιατί µας είναι πολύτιµα.

Και το κυριότερο, κοιτάξτε το θέµα της µετατροπής του νηο-
λογίου από πολιτικό σε στρατιωτικό. Αυτό κοιτάξτε το, γιατί θε-
σµικά θα έχετε προβλήµατα και θα καθυστερήσουν περαιτέρω
τις διαδικασίες.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και για την
ανοχή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Παυλόπουλο.

Ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης, Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δη-
µοκρατίας, έχει το δικό του τρίλεπτο της δευτερολογίας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα επιµείνω σε κάτι
το οποίο καθόρισε τη στάση και των υπολοίπων επερωτώντων
Βουλευτών. Το σισύφειο λίθο να τον κρατήσουµε στην κορυφή
του λόφου και να µην τον κατεβάζουµε κάτω, διότι η στάση την
οποία εξ αρχής είχαµε, ήταν στάση σ’ ένα συναινετικό κλίµα και
σ’ ένα κλίµα το οποίο, όπως και ο ίδιος ο Υπουργός διαπίστωσε,
ήταν προς την κατεύθυνση να αντιµετωπίσουµε από κοινού ζη-
τήµατα, τα οποία διαχρονικά η ελληνική πολιτεία αντιµετωπίζει
για το θέµα της δασοπυρόσβεσης.

Κύριε Υπουργέ, όπως ελέχθη και προηγουµένως, στο Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη ανήκουν δεκαέξι ελικόπτερα. Έχει
πέντε η Αστυνοµία, πέντε το Πυροσβεστικό Σώµα και έξι το Λι-
µενικό Σώµα. Πετάνε δύο της Αστυνοµίας, κανένα του Πυροσβε-
στικού Σώµατος και κανένα από το Λιµενικό Σώµα. 

Μιλήσατε για διαχρονικές αδυναµίες, για αστάθµητους παρά-
γοντες -είναι δικά σας τα λόγια- και για έντονα καιρικά φαινό-
µενα, τα οποία υπάρχουν στα ζητήµατα δασοπυρόσβεσης.
Πρέπει, επιτέλους, όλα αυτά να αποτελούν αντικείµενο προετοι-
µασίας σε έγκαιρο χρόνο, σε χρόνο ο οποίος θα µπορεί να δίνει
λύσεις και να µην τρέχουµε τελευταία στιγµή.

Μιλήσατε -και µίλησε προηγουµένως ο συνάδελφος κ. Νάκος,
ο οποίος έχει διατελέσει και αρµόδιος Υφυπουργός γι’ αυτά τα
θέµατα- για την κατανοµή της ΣΑΤΑ. Πρέπει, επιτέλους, να γίνο-
νται πιο έγκαιρα αυτά τα θέµατα και να αντιµετωπίζετε σε εγκαι-
ρότερο χρονικό σηµείο αυτήν την  υπόθεση.

Επίσης, είδα από την απάντησή σας ότι αποµένει η Πελοπόν-
νησος, προκειµένου να γίνουν οι κατάλληλες συσκέψεις µε τους
νέους αυτοδιοικητικούς φορείς για την αντιπυρική περίοδο και
την περαιτέρω θωράκιση της περιοχής. Επιτέλους, αυτήν την
εβδοµάδα που µας έρχεται, ας πάτε να κάνετε τη νέα σύσκεψη
µε τον περιφερειάρχη, τους αρµόδιους αντιπεριφερειάρχες,
τους δηµάρχους και όλους τους συναφείς παράγοντες για την
προστασία. Δεν µπορεί να προχωράµε σ’ αυτήν την κατεύθυνση
µε τέτοιους αργούς ρυθµούς.

Σχετικά µε τις εθελοντικές οργανώσεις, προχωρήστε το νοµο-
σχέδιο. Δηµιουργήστε µια ευοίωνη προοπτική για το πνεύµα του
εθελοντισµού. Επίσης, φέρτε σε τροπολογία, όπως πολύ σωστά
είπατε, το ζήτηµα της ασφάλισης των εθελοντών. Νοµίζω ότι
αυτό έπρεπε να είχε γίνει χθες, αλλά εν πάση περιπτώσει προ-
χωρήστε το τώρα. Είµαι βέβαιος ότι θα το προχωρήσετε.

Επίσης, σχετικά µε τους αγροφύλακες, θα ήθελα να πω ότι
εδώ και περίπου ενάµιση χρόνο, µετά τη στάση σας για την κα-
τάργηση του Σώµατος της Αγροφυλακής, περιµένουµε να δοθεί
λύση και να ενταχθούν στο νέο φορέα, που θα τους εντάξετε.
Γιατί καθυστερείτε, κύριε Υπουργέ; Δεν µπορώ να το καταλάβω.
Η Δασική Υπηρεσία περιµένει τους πρώην αγροφύλακες. Προ-
χωρήστε.

Κλείνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ στους αρχαιολογικούς χώ-
ρους. Πηγαίνετε σε µερικούς αρχαιολογικούς χώρους, και στη
δική σας περιοχή και στη δική µας. Είναι όλοι χορταριασµένοι.
Εκτός από τα αστικά ακίνητα και τις ανθρώπινες ζωές, κινδυνεύ-
ουν και τα πολιτιστικά µας µνηµεία από τις πυρκαγιές. Πείτε στον
κ. Γερουλάνο, ο οποίος έχει εγκαταλείψει την πολιτιστική πολι-
τική και ασχολείται περισσότερο µε τον τουρισµό εκτός Ελλάδος
και όχι µε τα αρχαία µας µνηµεία, να ασχοληθεί λίγο και µε τους
αρχαιολογικούς χώρους. Οι αρχαιολογικοί χώροι –απευθύνοµαι
και προς εσάς, κύριε Πρόεδρε, που ξέρω την ευαισθησία σας για
τον πολιτισµό- είναι σε αθλία κατάσταση.

Επίσης, είναι και ο ενιαίος φορέας αεροπορικής κάλυψης.
Πρέπει να το δούµε διακοµµατικά, όχι όµως σαν το πόρισµα που,
όπως ελέχθη και από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, πήγε «στον
κάλαθο των αχρήστων» ή «στο αρχείο». Δεν µπορεί µία χώρα σαν
την Ελλάδα, η οποία καταναλώνει δισεκατοµµύρια ευρώ για την
αεράµυνα, αλλά και για τη γενικότερη εθνική της άµυνα να µην
ασχολείται µε το ύψιστο σηµείο της πολιτικής άµυνας, που είναι
οι πυρκαγιές. Πρέπει να το δούµε µε τη θέαση του συσχετισµού
εθνικής και πολιτικής άµυνας. Δεν µπορεί, από τη µία, να χαλάµε
τόσα δισεκατοµµύρια ευρώ και από την άλλη, να έχουµε τέτοιες
δυσλειτουργίες για τα θέµατα της δασοπροστασίας, οι οποίες
εδράζονται σε ζητήµατα οικονοµικής φύσεως. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Αθανάσιο Δαβάκη, Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Το λόγο έχει ο κ. Γρηγόριος Αποστολάκος, Βουλευτής Λακω-
νίας της Νέας Δηµοκρατίας, µε τον οποίον ολοκληρώνεται ο κύ-
κλος των δευτερολογιών των οµιλητών.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να κάνω τρεις πολύ σύντοµες επισηµάνσεις.
Σε ό,τι αφορά την επερώτηση, σας καταγράφω καλόπιστα την

εκτίµηση, την οποία απεκόµισα από το πρώτο στάδιο της διαδι-
κασίας, ότι ούτε σε προληπτικό ούτε σε κατασταλτικό επίπεδο,
σε ό,τι αφορά τις οφειλόµενες ενέργειες από πλευράς της
χώρας, του Πυροσβεστικού Σώµατος και του Υπουργείου, είµα-
στε σε καλή κατάσταση. Δεν νοµίζω ότι η έκθεση των απαντή-
σεων τις οποίες δώσατε µας κάνουν αισιόδοξους. Το µόνο που
µας κάνει αισιόδοξους είναι οι καλές σας προθέσεις, οι καλές
προθέσεις των ανδρών του Πυροσβεστικού Σώµατος και όλων
των εµπλεκοµένων φορέων, σε ό,τι αφορά το θέµα της καταστο-
λής. Γιατί σε θέµατα προληπτικής πολιτικής δεν είµαστε καλά.

Εγώ δεν θέλω να σας καταλογίσω καµµία προσωπική ή πολι-
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τική ευθύνη. Η χώρα αυτή τη στιγµή βρίσκεται σε πολύ δύσκολη
περίοδο. Έχω την αίσθηση ότι άλλα πράγµατα είναι στην προτε-
ραιότητα του Υπουργείου σας. Εκτιµώ ότι έστω και τώρα, την
υστάτη στιγµή, πέρα από τα οποιαδήποτε δηµοσιονοµικά προ-
βλήµατα, στα οποιαδήποτε προβλήµατα δυσλειτουργίας της δι-
οικητικής µηχανής, θα πρέπει να δώσετε άµεσες λύσεις, για να
κοιµάται καλύτερα ο Έλληνας πολίτης. 

Αυτή η ιστορία συνδέεται µε δύο βασικές κοινωνικές ή πολιτι-
κές –όπως θέλετε, χαρακτηρίστε τις- έννοιες. Η µία είναι να
εµπνεύσουµε αίσθηµα ασφάλειας στον ελληνικό λαό και η δεύ-
τερη να δηµιουργήσουµε κανόνες σταθερότητας. Αυτό συνδέε-
ται µε τη γενικότερη κατάσταση της χώρας. Και επειδή είστε
καλόπιστος πολιτικός άνδρας, δεν πιστεύω ότι θεωρείτε πως
αυτή τη στιγµή αισθάνεται ο Έλληνας πολίτης, οι εργαζόµενοι
στην καταστολή, είτε είναι ένστολοι είτε όχι, κάποια ασφάλεια
από την εικόνα που παρουσιάζουµε σήµερα. 

Αυτή είναι η πρώτη µου παρατήρηση και θέλω να δώσετε κά-
ποιες απαντήσεις για όλα αυτά τα ερωτήµατα, τα οποία ετέθη-
σαν.

Δεύτερη παρατήρηση. Μου κάνει εντύπωση, κύριε Πρόεδρε,
η περίεργη εµµονή, τηλεοπτική και κοινοβουλευτική, του κ. Κα-
ρατζαφέρη να ζητά την ψήφιση του µεσοπροθέσµου µε εκατόν
ογδόντα ψήφους. Η Νέα Δηµοκρατία έχει πάρει θέση ότι θα κα-
ταψηφίσει το µεσοπρόθεσµο. Γιατί επιµένει; Και το ίδιο το κόµµα
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει δηλώσει ότι δεν το ψη-
φίζει. Προς τι η έννοια αυτής της περίεργης τηλεοπτικής και κοι-
νοβουλευτικής εµµονής; Εγώ καταλαβαίνω ότι προφανώς, θέλει
να φέρει σε δύσκολη θέση τη Νέα Δηµοκρατία. Μάλλον δεν θα
τα καταφέρει.

Και η τρίτη παρατήρηση, µε αφορµή το τρίτο και ζέον θέµα
της επικαιρότητος, αυτή τη βρωµιά και τη δυσωδία η οποία επι-
κρατεί στον ελληνικό αθλητισµό. Εσείς δηλώσατε σεµνά κάτι. Ο
κ. Ευθυµίου, ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος δήλωσε ότι
είναι εντολή του Πρωθυπουργού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω το συλλογισµό µου, κύριε  Πρόεδρε, και ευθύς
αµέσως εγκαθίσταµαι στη θέση µου.

Λησµονεί ο εκπροσωπών την Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ ότι η όποια ενέργεια έχει γίνει αυτή τη στιγµή. είναι απο-
τέλεσµα της µιας εξουσίας του κράτους, της δικαστικής; Δη-
λαδή, µπορούµε να θεωρήσουµε ότι ο Πρωθυπουργός µε τις
δηλώσεις του έχει δώσει εντολή στους δικαστές, στους εισαγ-
γελείς, στους ανακριτές να κάνουν τη δουλειά τους; Από πλευ-
ράς εκτελεστικής εξουσίας ακόµα δεν έχει µεσολαβήσει καµµία,
µα καµµία πράξη. Καµµία! Δεν µπορείτε να το αµφισβητήσετε
αυτό.

Άρα, οτιδήποτε συµβαίνει αυτή τη στιγµή, σε ό,τι αφορά την
επιβαλλόµενη κάθαρση της βρωµιάς και της δυσωδίας που επι-
κρατεί στο ελληνικό ποδόσφαιρο, προέρχεται από τη δικαστική
εξουσία. Άρα, αποµένει να δούµε και την υλοποίηση του ότι, όλα
τα θέµατα πολιτικής και ηθικής τάξης που ανέφερε ο κύριος
Πρωθυπουργός, θα γίνουν, από πλευράς διοικητικής διαδικα-
σίας. 

Και επειδή τίποτα δεν εξαιρείται, να σας θυµίσω, επειδή έχετε
την τιµή να εκπροσωπείτε την Κυβέρνηση της χώρας αυτή τη
στιγµή, ότι εκτός από όλα αυτά, είναι και άλλα τεράστια θέµατα
πολιτικής τάξεως, τα οποία δεν προχωράει η Κυβέρνηση. Οι αρ-
µόδιες αρχές, όπως το ΣΔΟΕ, όπως η ΚΥΠ κ.λπ., οφείλουν να
δώσουν κάποια απάντηση για πολλές γυναίκες και άνδρες, οι
οποίοι προέρχονται και από το πολιτικό σώµα -τέως ή νυν, δεν
ξέρω- που διαπράττουν ή έχουν διαπράξει, κατά την ειδησεογρα-
φία των εφηµερίδων, ένα µέγιστο έγκληµα σε βάρος του ελληνι-
κού λαού και φοροδιαφεύγουν. Γιατί δεν τους δηµοσιοποιείτε;
Γιατί δεν «τους δίνετε»; Γιατί δεν αποκαθιστάτε κατ’ αυτόν τον
τρόπο από την πλευρά της Κυβέρνησης το τρωθέν περί δικαίου
αίσθηµα του ελληνικού λαού; «Δώστε» τους µεγαλογιατρούς,
τους µεγαλοδικηγόρους, τους µεγαλοπολιτικούς. Γιατί δεν «τους
δίνετε», τι περιµένετε; Γιατί καθυστερείτε να φέρετε τόσον καιρό
στην Ολοµέλεια την υπόθεση της «SIEMENS», για να συζητηθεί
και να αποφασίσει το Σώµα;

Άρα, λοιπόν, οι χθεσινές δηλώσεις του κ. Παπουτσή προσπα-
θούν να µεταφέρουν το κλέος και τη δόξα της δικαστικής λει-
τουργίας πάνω στην Κυβέρνηση. Καλό θα είναι, λοιπόν, να
προσγειωθούµε όλοι στην πραγµατικότητα και να κάνουµε καλύ-
τερα τη δουλειά µας και πρώτα η Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αποστολάκο Γρηγόριο από το Νοµό Λακωνίας, στον οποίο
οφείλω να πω, ότι η σηµερινή θέση του κ. Καρατζαφέρη είναι κοι-
νοβουλευτική και ουχί τηλεοπτική.

Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ.
Εµµανουήλ Όθωνας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Είναι προφανές ότι αρκούσε µία σύντοµη παρέµβαση και
µία αναφορά του κ. Καρατζαφέρη για το ενδεχόµενο αυξηµένης
κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας στην ψήφιση των επικείµενων δύ-
σκολων αποφάσεων που η Εθνική Αντιπροσωπεία έχει να λάβει
µε αίσθηµα ευθύνης, για να ανησυχήσουν οι συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας και να ανταποκριθούν σ’ αυτό το αίσθηµα
ανησυχίας, αξιοποιώντας πάρα πολύ –παρ’ ότι απάντησε ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος- από το λίγο χρόνο που στις δευτε-
ρολογίες τους διέθεταν, για να εκφράσουν αυτή τους την αγωνία
και ανησυχία. Εγώ, λοιπόν, θα δαπανήσω αυτά τα λίγα δευτερό-
λεπτα για να τους καθησυχάσω. 

«Η σωτηρία της ψυχής είναι πολύ µεγάλο πράγµα» και το ξέ-
ρουµε,  κύριοι συνάδελφοι. Ξέρουµε ποιοι µπορούν και ποιους
τους υπερβαίνει. 

Σε ό,τι αφορά το ποδόσφαιρο, κάθε άλλο παρά διεκδικήσαµε
δάφνες που δεν µας ανήκουν, ως Κυβέρνηση. Προφανώς, η ανα-
φορά του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου σχετιζόταν µε το γε-
γονός ότι υπήρξε ρητή, σαφής, δηµοσιοποιηµένη εντολή του
Πρωθυπουργού να µπει τέρµα στο άβατο, στην ασυλία, στις υψη-
λές διασυνδέσεις και προστασίες µιας οργανωµένης, στα πρό-
τυπα της µαφίας, στην αντίληψη, στον τρόπο οργάνωσης και στη
δράση,  εγκληµατικής οµάδας στο χώρο του ποδοσφαίρου. Και
µην κάνετε το λάθος να ισχυρίζεστε ότι εκεί που βρίσκεται σή-
µερα η υπόθεση, που δεν έχει ολοκληρωθεί, είναι µόνο εµπλοκή
δικαστικής αρχής.

Υπάρχει εµπλοκή, γνωστή νοµίζω, του ΣΔΟΕ µε συστηµατι-
κούς και διασταυρωµένους ελέγχους και σε στενή συνεργασία
µε τις δικαστικές αρχές, όπως βέβαια και η Εθνική Υπηρεσία
Πληροφοριών, αλλά και η Ελληνική Αστυνοµία κατά την καλά ορ-
γανωµένη επιχείρηση άµεσης και ταυτόχρονης σύλληψης του
πρώτου κύκλου κατηγορουµένων.

Βεβαίως, δεν έχουµε κανένα δισταγµό να αναγνωρίσουµε ότι
το ερέθισµα υπήρξε από την ΟΥΕΦΑ, δεν ήταν όµως το πρώτο.
Όπως επίσης, δεν έχουµε κανένα δισταγµό να αναγνωρίσουµε
ότι η πρόνοια της νοµοθετικής πρωτοβουλίας του 2008, να επι-
τρέπει την εµπλοκή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών και τη
συνεργασία της µε τις δικαστικές αρχές υπό ένα πλαίσιο που
προάγει καλύτερα την εξέλιξη τέτοιων υποθέσεων, έχει τη συµ-
βολή της και αυτή και σε άλλες πρόσφατες επιτυχίες των δικα-
στικών και αστυνοµικών αρχών για σοβαρές υποθέσεις. 

Πέρα απ’ όλα αυτά, όµως, νοµίζω ότι πρέπει να κρατήσουµε
ένα πολύ κεντρικό µήνυµα που πρέπει να εκπέµψουµε. Αυτό που
εκπέµπει η Κυβέρνηση και το οποίο πρέπει να συµµεριστεί το σύ-
νολο του πολιτικού κόσµου, ότι στην Ελλάδα της νέας εποχής
δεν υπάρχουν ούτε υψηλές προστασίες ούτε ιδιότυπες ασυλίες,
εστίες ανοµίας και διαφθοράς, οι οποίες είναι υπεράνω των
νόµων και του κράτους δικαίου. Και αυτό νοµίζω ότι ενώνει το
πολιτικό σύστηµα και είναι µια κατάκτηση, η οποία δεν ήταν και
σωστά δεν θεωρούνταν από τον κόσµο αυτονόητη µέχρι πρότι-
νος. 

Εγώ θα επιµείνω τώρα να πω δυο, τρία συγκεκριµένα πράγ-
µατα παρ’ ότι δεν σας κρύβω, η ανταπόκριση που έτυχε πως η
προσπάθειά µου στην πρωτολογία µου δεν µε ενθαρρύνει στο
να επιµείνω στη συζήτηση επί της ουσίας, γιατί τη στιγµή, κύριοι
συνάδελφοι, που προσπαθώ να είµαι πάρα πολύ συγκεκριµένος
επί των ερωτηµάτων που θέσατε και είπα «όχι», µε ιδιαίτερη βά-
σανο και προετοιµασία -διότι βρίθουν αντιφάσεων και στοιχείων
τα οποία δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα- εν πάση πε-
ριπτώσει, εγώ όχι δέχθηκα, είµαι βέβαιος –και το επαναλαµβάνω-
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ότι πηγάζουν από µια υγιή αγωνία και έκφραση ενός ενδιαφέρο-
ντος για ένα πάρα πολύ δύσκολο θέµα. 

Είπα, λοιπόν, ότι σε ό,τι αφορά τον εθνικό εναέριο στόλο ό,τι
είναι διαθέσιµο είναι και σε ετοιµότητα. Εκφράζει ο κ. Νάκος µια
δυσπιστία ότι τέθηκαν σε διαθεσιµότητα, αλλά έχουν προβλή-
µατα τα οποία θα παρουσιαστούν όταν τα χρειαστούµε. Εγώ δεν
µπορώ να συµµεριστώ, κύριε Νάκο, αυτή την υποψία. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυκλοφορεί.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του

Πολίτη): Την λαµβάνω, όµως, υπ’ όψιν µου και προφανώς θα ξέ-
ρετε ότι και πέρυσι και πρόπερσι και αντιπρόπερσι –θα κάνω µια
παρατήρηση επί της ουσίας- αυτός ο εθνικός στόλος αεροπυρό-
σβεσης ήταν πεπαλαιωµένος και προβληµατικός. Τα µισά αερο-
σκάφη µόλις επιχειρήσουν, τίθενται σε διαδικασία επανασυντή-
ρησης και επισκευών και δουλεύουν όλη νύχτα οι τεχνικοί για να
τεθούν το επόµενο πρωί στην επιχειρησιακή διάθεση του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος. Αυτό γινόταν και αυτό γίνεται. Υπάρχει
άµεση αναγκαιότητα -το λέω ως µεσοπρόθεσµη παρέµβαση–
πλήρους ανανέωσης αυτού του εθνικού στόλου αεροπυρόσβε-
σης στο πλαίσιο µιας πολιτικής -για την οποία δεν θα επανέλθω-
που εξέθεσα και για τα ιδιόκτητα µέσα των Σωµάτων Ασφαλείας.

Επίσης, σε ό,τι αφορά τα µισθωµένα έχουν προχωρήσει οι δια-
δικασίες και έχουν ολοκληρωθεί, ώστε υπάρχει ο ίδιος αριθµός,
οι ίδιοι τύποι αεροσκαφών µε την ίδια κατανοµή σε όλη τη χώρα,
όπως και πέρυσι, µε τα ίδια χρήµατα. Σας είπα ότι τα υδροφόρα
και τα οχήµατα είναι συντηρηµένα, είναι έτοιµα, έχουν ελαστικά
και εν πάση περιπτώσει παρά το πρόβληµα των διαγωνισµών, αν
χρειαστούν ελαστικά έχουµε βρει τον τρόπο να έχουν. 

Όλες αυτές, λοιπόν, οι συγκεκριµένες απαντήσεις τις οποίες
δεν δώσαµε ούτε για να θριαµβολογήσουµε, ούτε για να διεκδι-
κήσουµε πολιτικές δάφνες, γιατί είναι αυτονόητο, ερµηνεύτηκαν
κατά έναν τρόπο, κατά την άποψή µου, που αδίκησε τη συζή-
τηση, ότι «ναι µεν δεν έχετε ελαστικά και δεν είστε ικανοί να διε-
ξάγετε διαγωνισµούς, αλλά µε κάποιο τρόπο θα βρείτε
ελαστικά», «τα µισθωµένα ελικόπτερα δεν τα έχετε, αλλά θα
βρείτε γιατί έχει ο Θεός και πάµε καλά κ.λπ..» 

Ακούστε να δείτε, κύριε Δένδια. Εγώ ήρθα πράγµατι απροε-
τοίµαστος για µια τέτοια συζήτηση, γιατί κάνατε µια τέτοια ανα-
φορά.

Ήρθα απροετοίµαστος, γιατί αυτό το είδος της αντιπολίτευ-
σης και αυτό το είδος της εκφοράς του πολιτικού λόγου και της
ποιότητας επιχειρηµάτων µπορεί να δηµιουργεί την παροδική
ψευδαίσθηση να ηχούν στα αυτιά µας επευφηµίες για τους αντι-
πολιτευτικούς εξυπνακισµούς περί «φύλλων συκής» και άλλων
ωραίων, τα οποία εκστοµίζονται, αλλά οι κερκίδες είναι άδειες,
κύριε Δένδια. Οι εξέδρες είναι άδειες και είµαι βέβαιος ότι και
προσωπικά το συµµερίζεστε αυτό, γιατί είµαι µάρτυρας πολλών
κοινοβουλευτικών σας παρεµβάσεων για διάφορα θέµατα και ει-
λικρινά, δεν έχω διακρίνει ότι ανταποκρίνεστε ή εν πάση περι-
πτώσει µπαίνετε στον πειρασµό τέτοιου είδους αντιπαραθέσεων,
οι οποίες αδικούν την ουσία της συζήτησης. Εγώ θα επιµείνω,
όπως είπε και ο κ. Δαβάκης, να κρατήσουµε το βράχο του Σίσυ-
φου στο πάνω σηµείο, στο οποίο νοµίζω ότι µπορέσαµε και τον
ανεβάσαµε στον πρώτο κύκλο της συζήτησης.

Τώρα, για τα νυχτερινά και πενθήµερα, σε ό,τι αφορά τους
εποχικούς υπαλλήλους, µε ΦΕΚ σήµερα λύνεται το θέµα των
πρόσθετων ωρών, των νυχτερινών κ.ο.κ., για να µπορούν να αξιο-
ποιούνται από το Πυροσβεστικό Σώµα. Σε ό,τι αφορά το µόνιµο
προσωπικό, στον προϋπολογισµό του 2011 σε ό,τι αφορά τα πεν-
θήµερα δεν υπάρχει κανένα ζήτηµα. Η προβλεπόµενη πίστωση
αρκεί. Για τα νυχτερινά, υπάρχει µια εκτίµηση από το Αρχηγείο
και βλέπουµε ότι πιθανόν να χρειαστεί µια πρόσθετη πίστωση
προς το τέλος του φθινοπώρου. Το έχουµε υπ’ όψιν µας και το
εξετάζουµε σε συνεργασία µε το Υπουργείο Οικονοµικών.

Ο ατοµικός εφοδιασµός είναι πλήρης και φέτος µάλιστα, µε

βάση την ενηµέρωση που έχω, δίνεται και κράνος φίλτρου, κου-
κούλα και φακός, που δεν δίνονταν πάντα τα προηγούµενα χρό-
νια.

Στο θέµα που έθεσε ο κ. Σκυλλάκος για κάποια οφειλή στην
εκπαίδευση των στελεχών της δίκυκλης οµάδας ΗΦΑΙΣΤΟΣ, δεν
πρόκειται για 400.000 ευρώ. Είναι ένα ποσό 92.000 ευρώ, για τα
οποία είναι αναγκαία µια νοµοθετική ρύθµιση για την αναδροµική
του κάλυψη, η οποία επίσης εξελίσσεται.

Έκανε µια αναφορά ο κ. Νάκος στη Σάµο. Δεν υπάρχει κανένα
ζήτηµα. Τα οχήµατα είναι σε πλήρη επιχειρησιακή διαθεσιµότητα
αυτή τη στιγµή. 

Σε ό,τι αφορά το προσωπικό της Αγροφυλακής για το οποίο,
επίσης, έκανε µια αναφορά ο κ. Νάκος, θέλω να πω ότι στις 31
Μαρτίου δηµοσιεύτηκε στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης ο σχε-
τικός νόµος και προβλέπεται µια ηµεροµηνία µέχρι 30/3 για την
ολοκλήρωση της διαδικασίας. Θα χρειαστεί µια µικρή παράταση,
γιατί οι προβλεπόµενες τρεις κοινές υπουργικές αποφάσεις, οι
δύο εκ των οποίων είχαν ολοκληρωθεί, λόγω ανασχηµατισµού
θα χρειαστεί να ξαναϋπογραφούν από το νέο Υπουργό ΥΠΕΚΑ,
αλλά θα είναι ζήτηµα ολίγων ηµερών και οι αγροφύλακες θα τε-
θούν στη διάθεση των υπηρεσιών των δασαρχείων εντός Ιουλίου. 

Σε ό,τι αφορά, επίσης, τις µεταθέσεις του µόνιµου προσωπι-
κού του 2010, έχουν καταβληθεί όλα τα έξοδα µετάθεσης, που
προβλέπονται από τους σχετικούς κανονισµούς, εκτός περιπτώ-
σεων που τα δικαιολογητικά κατατέθηκαν το 2011, ενώ αφορού-
σαν περιπτώσεις µεταθέσεων που υλοποιήθηκαν το 2010 και τα
οποία διεκπεραιώνονται αυτές τις µέρες. 

Εν πάση περιπτώσει, για όλα αυτά τα ζητήµατα, τα οποία ετέ-
θησαν και για µια σειρά άλλα ζητήµατα, τα οποία µπορεί να µην
ετέθησαν, αλλά είναι υπαρκτά και είναι πάντα στην ατζέντα, πρω-
τίστως, του Αρχηγείου του Πυροσβεστικού Σώµατος και στη συ-
νέχεια της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, θέλω να ξέρετε
ότι εν αντιθέσει µε την αυθαίρετη παραδοχή που, δυστυχώς, επι-
κράτησε παρά την πρωτολογία µου δεν ασχολούµαστε µε αλλό-
τρια ούτε «περί άλλων τυρβάζουµε», λόγω της συγκυρίας. 

Έχουµε συναίσθηση της ευθύνης, της κρισιµότητας του θέµα-
τος, των δυσκολιών που έχει και είµαστε, και ο Χρήστος Παπου-
τσής πρωτίστως και εγώ στη συνέχεια, πάνω στο πρόβληµα,
ιδιαίτερα αυτή την περίοδο και είµαστε βέβαιοι ότι µε την υπη-
ρεσιακή αφοσίωση, την εµπειρία, τον επαγγελµατισµό του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος, του µόνιµου προσωπικού του, αλλά και
του εποχικού και των εθελοντών, θα δώσουµε και αυτή την αντι-
πυρική περίοδο τη µάχη νικηφόρα. 

Και αν αυτό το κάνουµε για δεύτερη συνεχή χρονιά µε 20 εκα-
τοµµύρια ευρώ σε µισθούς ελικοπτέρων αντί 35-40 εκατοµµυ-
ρίων, που ήταν τα προηγούµενα χρόνια, µε λιγότερες λειτου-
ργικές δαπάνες κ.ο.κ., συγχωρήστε µας!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Όθωνα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ. αριθµόν 52/32/6-6-2011 επίκαιρης επερωτή-
σεως Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς τον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη σχετικά µε την προετοιµασία του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος για την επιχειρησιακή θωράκισή του κατά
την τρέχουσα αντιπυρική περίοδο. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Δευτέρα 27 Ιουνίου 2011 και  ώρα 18.00’, µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       
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